
وقتی پای قاچاق در میان است

چرا  گلخانه داران و صاحبان صنایع جنوب کرمان 
 از  گاز  استفاده نمی کنند؟

2

ان
کرم

ی 
ردا

س: ف
عک

حق مسکن ۶۵۰ هزار 
 تومانی کارگران از مهرماه

مروری بر اقدامات واحد 
طب صنعتی مجتمع 

 مس سرچشمه رفسنجان

 رییس کل دادگستری استان کرمان:

ایجاد مرکز داوری حوزه صنعت و معدن 
 در دست پیگیری است
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راه های شریانی 
جنوب کرمان برای تردد 
زوار  اربعین آماده است

معاون راهداری اداره کل 
راهداری و حمل و نقل 

 جاده ای جنوب استان کرمان:

 زاهدی اعلام کرد
حمایت ستاد اجرایی 

فرمان امام برای ایجاد 
دانشگاه علمی کاربردی 

 در جنوب کرمان

معـاون راهـداری 
اداره کل راهداری و 

حمل و نقل جـاده ای جنوب اسـتان کرمان 
گفت:بـا توجـه بـه افزایـش رونـد تـردد در 
جاده هـای جنـوب کرمـان در ایـام اربعین، 
گشـت های راهـداری بـه صـورت شـبانه 

روزی در طـول محور هـا فعـال هسـتند.

رییـس کل دادگسـتری اسـتان کرمـان تشـکیل شـورای حـل اختـاف 
ویژه حوزه صنعـت و تولید را بسـیار اثرگذار دانسـت و از پیگیری برای 

تشـکیل مرکـز داوری حـوزه صنعـت و معـدن در کرمـان خبـر داد.حجـت الاسـام ابراهیـم 
حمیـدی در نشسـت بـا روسـای انجمن هـای تخصصـی همگـن اسـتان کرمـان بـا اشـاره بـه 
اینکه حمایت از اقتصاد، اشـتغال و صنعت مسـئله بسـیار مهمی اسـت، گفت: در دستگاه 
قضایی همـواره تـاش کرده ایم حامـی صنعتگـران و تولیـد کنندگان باشـیم و از ایـن رو در 
چارچوب وظایف ذاتـی و نظارتی خـود از اقدامـات قانونمند صنعتگران حمایـت می کنیم. 
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رییس کمیسیون خدمات شهری بهداشت و محیط زیست
 شورای شهر کرمان: چهار هزار و ۶۰۰ تاکسی در سطح شهر 
داریم امــا  کمتر از ۲ هــزار مورد در خط ها فعال هســتند و 

خدمات رسانی می کنند
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در حالـی کـه نماینـدگان کارگـران همچنـان در 
انتظـار ابـاغ مصوبـه اصـاح حـق مسـکن از 

سـوی دولت هسـتند کـه نیمی از سـال گذشـته اسـت و هنـوز حقوق 
قانونـی دریافـت نکرده انـد.

 بـا ایـن حـال معـاون تنظیـم روابـط کار وزارت تعـاون، کار و رفـاه 
اجتماعـی مـی گویـد: موضـوع افزایـش حـق مسـکن کارگـری مطابق 
آنچـه کـه پیـش از ایـن در شـورای عالـی کار تصویـب شـده بـود، هـم 
اکنـون در دسـتور کار اسـت. بـه احتمـال زیـاد ایـن افزایـش از مهـر 

عملیاتـی می شـود.

مدیـر ایمنی،بهداشـت و محیط  زیسـت مجتمع 
مـس سرچشـمه رفسـنجان بـه مناسـبت روز 

پزشک، گزارشـی از عملکرد واحد طب صنعتی مجتمع مس سرچشمه 
رفسـنجان ارائـه کرد.مهنـدس مصطفـی زیدآبادی نـژاد به مناسـبت روز 
پزشـک، گفـت: رسـالت و هـدف اصلـی واحـد طـب صنعتـی، حفـظ و 
ارتقـای سـطح سـامت جسـمی، روحـی و روانـی شـاغان و تشـخیص 

زودرس بیماری هـای شـغلی اسـت.
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خیابان های خالی از تاکسیخیابان های خالی از تاکسی

مردم از بکارگیری نیروهای غیرشایسته برای برخی پست ها گله مند هستند
رئیس قوه قضاییه با اشاره به اهمیت 
اصل شایسته سالاری و رفع تبعیض، 
اظهار کرد: مردم از تبعیض گلایه 
دارند و توقع رفع تبعیض دارند؛ مردم 
از بکارگیری نیروهای غیرشایسته 
گله مند  پست ها  برخی  برای 
هستند و اعتقاد دارند فلان مسئول 
توانمندی و تجربه لازم را ندارد و 
مسئولیت هایی به این افراد فاقد 
تجریه و توانمندی سپرده می شود 
و نتیجه اش گرفتاری یا عقب ماندگی 
یا حتی خرابکاری می گردد؛ لذا ما در 
حوزه دستگاهی و ستاد خودمان باید 
نسبت به بکارگیری عناصر شایسته 
باشیم؛ کمیسیون  اهتمام داشته 
نقل و انتقال قضات نیز این مهم را 
مورد توجه قرار دهد؛ همگان حرف 
از شایسته سالاری می زنند، اما در 
عمل ممکن است شایسته سالاری 

محقق نشود.
حجت الاسلام  یلنا،  ا گزارش  به 
در  اژه ای  محسنی  والمسلمین 
بیشتر  تحرک  ضرورت  بر  ادامه 

درون  بازرسی های  و  حراست ها 
رسیدگی  هیئت های  و  سازمانی 
به تخلفات اداری در دستگاه های 
مختلف، اشاره کرد و با تاکید بر 
اینکه بسیاری از مسائل، جرم تلقی 
نمی شوند بلکه در زمره تخلفات 
اداری می گنجند، گفت: انتظار و 
توقع آن است که حراست ها در 
سازمان ها بیشتر فعال شوند؛ یکی 
از وظایف حراست ها، پیشگیری از 
برخی تخلفات اداری و پیگیری و 
گزارش موضوع تخلف است؛  وزیر 
دادگستری موضوع تحرک بیشتر 
درون  بازرسی های  و  حراست ها 
رسیدگی  هیئت های  و  سازمانی 
به تخلفات اداری در دستگاه های 
مختلف را پیگیری کند و دستگاه 
نظارتی قوه قضاییه نیز این مهم را 
مورد عنایت قرار دهد و توجه کند که 
حراست ها در دستگاه های مختلف آیا 
به وظایف خود عمل می کنند یا خیر؛ 
در این زمینه قانون و مصوبه مجمع 
تشخیص مصلحت نظام موجود است. 

او تصریح کرد: چنانچه حراست ها 
و بازرسی های درون سازمانی و 
تخلفات  به  رسیدگی  هیئت های 
اداری به وظایف و مسئولیت های 
خود به درستی عمل نکنند، بسیاری 
از گرفتاری ها ایجاد می شود که به 
سمت قوه قضاییه و مردم سرازیر 
می گردد. رئیس قوه قضاییه در ادامه 
با اشاره به سفر اخیر هیئت عالی 
قضایی به استان یزد، ضمن تقدیر از 
مردم و مسئولان این استان به سبب 
میزبانی مطلوب، سفرهای استانی 
و حضورهای میدانی مسئولان در 
نقاط مختلف کشور برای رسیدگی 
به مشکلات مردم را امری متفاوت 
با دریافت گزارشات مکتوب دانست 
و اظهار کرد: مسئولان استان یزد و 
فعالان اقتصادی و تولیدکنندگان 
و  همدلی  به  نسبت  استان،  این 
استان  قضایی  مسئولان  کوشش 
در راستای رفع مسائل و مشکلات 
موجود، تقدیر و تشکر داشتند که 
این نکته حائز اهمیتی است و همه 

مسئولان قضایی در تمامی استان ها 
موظف و مکلف به همکاری و تعامل 
با سایر مسئولان استانی در جهت 
رفع مشکلات مردم و اقشار و اصناف 
مختلف هستند. رئیس دستگاه قضا 
تصریح کرد: هیچ مقوله ای از جمله 
رسیدگی به مسائل و احیاناً اتهامات 
مالک و اداره کننده یک بنگاه تولیدی 
نباید سبب توقف و تعطیلی تولید و 
اشتغال در آن بنگاه و واحد شود و 
این نکته ای است که همه مسئولان 
قضایی در تمامی استان ها باید نسبت 

به آن عنایت و توجه داشته باشند.
رئیس عدلیه با اشاره به اهمیت مقوله 
پیشگیری از وقوع تخلف و جرم، 
به آمادگی اعضای صنوف و فعالان 
اقتصادی جهت کمک به دستگاه 
قضا برای پیشگیری از وقوع تخلف و 
جرم اشاره کرد و این موضوع را حائز 
اهمیت دانست و بر تعامل مسئولان 
قضایی مربوطه و اعضای صنوف و 
فعالان اقتصادی در این زمینه در 

تمامی استان ها تاکید کرد.

@kaghazevatan
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روزنامه اقتصادی استان کرمان

تومــان  500 قیمــت  صفحــه            8            1401 مــاه   شــهریور   15 ســه  شــنبه        1312 پیاپــی  شــماره  پنجــم          ســال 

کاهش پلکانی آب بهای 
 کشاورزان در سال زراعی جدید

مدیرعامـل شـرکت گاز اسـتان کرمان گفـت: هـر مترمکعـب گاز را ۷۰ 
تومـان بـه گلخانـه دار و در صنعـت هـر مترمکعـب گاز را ۱۰۰ تومـان 
می فروشـیم امـا جای سـوال اسـت چـرا گازکشـی بـرای ایـن واحدها 
در جنـوب اسـتان جذابیت نـدارد؟ قطعا در این مسـئله بحـث قاچاق 

مطرح می شـود. منوچهر فاح در جلسه کمیسـیون مبارزه با قاچاق 
کالا و ارز اسـتانداری کرمـان اظهـار کـرد: در هفته دولت هفت شـهر با 
۱۷۴ روستا در استان گازرسانی شـد و امیدواریم تا پایان سال بتوانیم 

پنج شـهر و ۱۵۰ روسـتای دیگـر را گازرسـانی کنیم.

شرکت آب و فاضلاب شهرستان سیرجان

فراخوان تجدید مناقصه عمومی 
یک مرحله ای 

شرکت آب و فاضلاب شهرستان سیرجان در نظر دارد مناقصه عمومی شماره 9/ب/6/ 1401/م با موضوع " قرائت کنتور، توزيع قبوض،وصول مطالبات،گزارشات کشف 
و جمع آوری انشعابات غیرمجاز، ارزیابی املاک ، اپراتوری و ... شهرستان سیرجان و توابع روستایی" را با برآورد 72/745/049/235 ریال با مبلغ ضمانت نامه شرکت 
در فرایند ارجاع کار  3/638/000/000  ریال از محل اعتبارات داخلی و با حداقل تعداد شرکت کنندگان 1 نفر و به شماره   2001094984000011 را از طریق سامانه تدارکات 

الکترونیکی دولت برگزار نماید. 

کلیه مراحل برگزاری مناقصه از دریافت اسناد مناقصه تاارائه پیشنهاد مناقصه گران و بازگشایی پاکت ها از طریق درگاه سامانه تدارکات الکترونیکی 
دولت )ستاد( به آدرس www.setadiran.ir انجام خواهد شد و لازم است مناقصه گران در صورت عدم عضویت قبلی، مراحل ثبت نام درسایت مذکور 

ودریافت گواهی امضای الکترونیکی را جهت شرکت درمناقصه محقق سازند.
تاریخ انتشار مناقصه درسامانه مورخ 1401/06/14 می باشد.

مهلت زمانی دریافت اسناد مناقصه از سایت: ساعت 00 : 19 روز پنج شنبه مورخ 1401/06/17 
مهلت زمانی ارائه پیشنهاد: ساعت 19 روز دوشنبه مورخ 1401/06/28 

 تاریخ تحویل ضمانتنامه به دبیرخانه شرکت ساعت  00 : 14 روز دوشنبه تاریخ 1401/06/28
زمان بازگشایی پاکت ها: ساعت 00 : 10 صبح روزسه شنبه تاریخ 1401/06/29

اطلاعات تماس دستگاه مناقصه گزار جهت دریافت اطلاعات بیشتر در خصوص اسناد مناقصه و ارائه پاکت های الف 
آدرس: سیرجان، میدان امام حسین )ع( – خیابان قدس- دفتر قراردادها و تلفن 03442201964

اطلاعات تماس سامانه ستاد جهت انجام مراحل عضویت در سامانه: مرکز تماس: 021-41934
شرکت آب و فاضلاب شهرستان سيرجان دفتر ثبت نام: 88969738 و 85193768
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آگهی تجدید مزایده  عمومی  آگهی مزایده  عمومی 
شرکت توزیع نیروی برق جنوب استان کرمان در نظر دارد کالاهای ذیل را به شرح مذکور و با جزئیات مندرج در اسناد 

مزایده را با بهره گیری از سامانه تدارکات الکترونیکی دولت )www.setadiran.ir( به صورت الکترونیکی برگزار نماید .
شرکت توزیع نیروی برق جنوب استان کرمان در نظر دارد کالاهای ذیل را به شرح مذکور و با جزئیات مندرج در اسناد 

مزایده را با بهره گیری از سامانه تدارکات الکترونیکی دولت )www.setadiran.ir( به صورت الکترونیکی برگزار نماید .

مهلت زمانی دریافت اسناد مزایده از سایت : روز سه شنبه مورخ 1401/06/15  و حداکثر تا ساعت 12 روز یک شنبه مورخ 1401/06/20 خواهد بود.
مهلت زمانی ارائه پیشنهاد : حداکثر تا ساعت 12 روز  چهارشنبه مورخ 30 /1401/06 خواهد  بود. 

زمان بازگشایی پاکت ها : راس ساعت 13 ظهر روز چهار شنبه مورخ 30 /1401/06  انجام خواهد شد. 
تاریخ بازدید : از ساعت 8 صبح روز سه شنبه مورخ 15 /1401/06  تا ساعت 12 ظهر  روز چهارشنبه  مورخ  30 /1401/06 خواهد بود.

*-ارسال پاکت الف به صورت فیزیکی به آدرس شرکت توزیع برق جنوب استان کرمان تاساعت 14:00 روز سه شنبه  مورخ 1401/06/29 الزامی 
می باشد .

اطلاعات تماس دستگاه مزایده گزار جهت دریافت اطلاعات بیشتر در خصوص اسناد مزایده و ارائه پاکت های  الف  : 
آدرس : کرمان بلوار جمهوری اسلامی روبه روی گمرک شرکت توزیع برق جنوب استان کرمان کد پستی : 7618815676

تلفن تماس : 5-32110403 داخلی 1154

مهلت زمانی دریافت اسناد مزایده از سایت : روز سه شنبه مورخ 1401/06/15  ساعت 8 صبح و حداکثر تا ساعت 19 روز دو شنبه مورخ 1401/06/28 خواهد بود.
مهلت زمانی ارائه پیشنهاد : حداکثر تا ساعت 19 روز  شنبه مورخ 09 /1401/07 خواهد  بود. 

زمان بازگشایی پاکت ها : راس ساعت 10 صبح روز یکشنبه مورخ 10 /1401/07  انجام خواهد شد. 
تاریخ بازدید : از ساعت 8 صبح روز سه شنبه مورخ 15 /1401/06  تا ساعت 13 ظهر  روز شنبه  مورخ  09 /1401/07 خواهد بود.

*-ارسال پاکت الف به صورت فیزیکی به آدرس شرکت توزیع برق جنوب استان کرمان تاساعت 14:00 روز شنبه  مورخ 1401/07/09 الزامی می باشد .
اطلاعات تماس دستگاه مزایده گزار جهت دریافت اطلاعات بیشتر در خصوص اسناد مزایده و ارائه پاکت های  الف  : 

آدرس : کرمان بلوار جمهوری اسلامی روبه روی گمرک شرکت توزیع برق جنوب استان کرمان کد پستی : 7618815676
تلفن تماس : 5-32110403 داخلی 1154

 شرکت توزیع  نيروی برق جنوب استان کرمان   شرکت توزیع  نيروی برق جنوب استان کرمان  

مبلغ ضمانت نامهکد فراخوان در سامانه ستادموضوعشماره مزایده

1،170،000،000 ریال1001001574000010فروش انواع کابل مسی و آلمینیومی اسقاط1401-3

شماره ردیف
کد فراخوان در سامانه موضوعمزایده

مبلغ ضمانت نامهستاد

000،000، 780 ریال5001001574000005واگذاری حق بهره برداری از کارگاه تیرسازی سیرجان11401-4

براي رسيدن به فردايي بهتر استفاده درست از انرژي برق را به فرزندان خود بياموزيم. براي رسيدن به فردايي بهتر استفاده درست از انرژي برق را به فرزندان خود بياموزيم.

ز سـرفصل های جدیـد در  وزیـر جهـاد کشـاورزی گفـت: ا
ئـه مشـوق هایی، مصـرف  سـال زراعـی آن اسـت کـه بـا ارا
آب کشـاورزی در کشـور بـه صـورت پلکانـی کاهـش یابـد و 
کشـاورزان بـا کاهـش مصـرف هزینـه آب بهـای آنـان کاهـش 

 . بـد می یا
بـه گـزارش خبرنـگار اقتصـادی خبرگـزاری تسـنیم، سـید جواد 
سـاداتی نژاد وزیـر جهـاد کشـاورزی در مراسـم آغـاز سـال 
زراعـی ۱۴۰۱ - ۱۴۰2 کـه بـا حضـور رئیـس جمهـور و عوامـل 

بخـش کشـاورزی و کشـاورزان نمونه در سـالن اجاس سـران 
برگـزار شـد اظهـار داشـت: امیدواریم سـال جدیـد زراعـی را با 

رکوردهـای بهتـر در تولیـد کشـاورزی و تامیـن امنیت 
غذایـی داشـته باشـیم.
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تحقق سازش در ۱۱ پرونده محکوم 
به قتل در کرمان

معاون توسعه حل اختلاف دادگستری کرمان از تحقق سازش در 11 
پرونده محکوم به قتل طی پنج ماه گذشته در این استان خبر داد.

 مهدی تقی زاده در تشــریح این خبر افزود: طی پنج ماه ابتدای سال 
جاری با همت و تلاش شوراهای حل اختلاف این استان، 2۷ هزار و ۶34 
پرونده به مصالحه ختم شده و در این رابطه باید توجه داشت که نسبت 

پرونده های مصالحه شده به پرونده های قابل صلح، 43 درصد است.
او با اشاره به فعالیت 312 شعبه شورای حل اختلاف در استان کرمان، 
اظهار داشت: یک هزار و 40۷ عضو و دبیر در این شوراها فعالیت دارند که 

در راستای نیل به صلح و سازش تلاش می کنند.
این مقام قضایی با اشاره به اینکه شوراهای حل اختلاف علاوه بر وساطت 
در امر صلح و سازش در آزادی زندانیان نیز نقش مهمی را ایفا کرده اند، 
تصریح کرد: خوشبختانه طی پنج ماه امسال در 12 شورای حل اختلاف 
ویژه زندان، یک هزار و 180 پرونده منجر به سازش شده و 23۷ زندانی 
با مدد و کمک این نهاد، از زندان های استان کرمان آزاد شده و به جمع 

خانواده های خود بازگشته اند.
معاون قضایی رییس کل دادگستری کرمان در ادامه با اشاره به عملکرد 
شعب اجرای احکام شوراهای حل اختلاف این استان افزود: طی پنج ماه 
گذشته 14 هزار و ۹88 پرونده به شعب شوراهای حل اختلاف استان 
وارد و 15 هزار و 5۶5 پرونده مختومه شده که از این تعداد سه هزار و ۹4 

پرونده منجر به سازش شده است.
تقی زاده افزود: هشــت هزار و 8۹8 پرونده موجودی ابتدای ســال 
برای رسیدگی به شــعب اجرای احکام ارجاع داده شده که براساس 
رسیدگی های انجام شــده، کاهش ۶ درصدی موجودی را به همراه 

داشته است

اختصاص 2۵ ميليارد تومان اعتبار 
برای حوزه بهداشت و درمان فهرج

فرماندار فهرج گفت: 25 میلیارد تومان از مصوبات سفر ریاست جمهور 
برای حوزه بهداشت و درمان فهرج در نظر گرفته شده است.

حسین ســعیدنیا، فرماندار فهرج در آیین تجلیل از بهورزان شبکه و 
مرکز بهداشت درمان شهرستان فهرج با تبریک 12 شهریور روز بهورز از 

زحمات بهورزان و تلاشگران عرصه سلامت قدردانی کرد.
او گفت: بهورزان پیشــگام خدمت به مردم در ایام اوج شیوع ویروس 

منحوس کرونا بودند.
سعیدنیا می گوید: اتفاقات مهمی در حوزه بهداشتی، درمانی شهرستان 
فهرج رخ داده و طی ۶ ماه اخیر با پیگیری های صورت گرفته امکانات 
خوبی به بیمارستان فهرج تزریق شده و به زودی نیز اتاق عمل آن راه 

اندازی می شود.
او بیان کرد: 25 میلیارد تومان از مصوبات سفر ریاست جمهور برای حوزه 
بهداشت و درمان فهرج در نظر گرفته شده و بیش از 5 میلیارد تومان نیز 

در کمیته برنامه ریزی برای این بخش گذاشته ایم.
فرماندار فهرج با اشاره به فعالیت 2۷ خانه بهداشت در روستا های فهرج 
گفت: در حوزه دهیاری ها، دهیاران مکلف هستند توصیه های بهداشتی 
بهورزان به خصوص در بحث پسماند را مورد توجه قرار دهند تا از لحاظ 

بهداشتی مشکلی را در سطح روستا ها شاهد نباشیم.
حجت الاسلام موسی غضنفرآبادی، نماینده مردم شرق استان کرمان 
در مجلس شورای اسلامی نیز در آیین تجلیل از بهورزان شبکه و مرکز 
بهداشت فهرج گفت: 20 نوع وظیفه برای بهورزان در نظر گرفته شده که 
این امر نشانه حساسیت، اهمیت و باارزش بودن این شغل شریف است.

او افزود: امروز شما علاوه بر اینکه پیام آور سلامت در جامعه هستید، باید 
پیام آور خدمات ارزشمند نظام نیز باشید.

 نماینده مردم شرق استان کرمان با ابراز خرسندی از وضعیت مطلوب 
بهداشت و درمان در کشور گفت: امروز به برکت خون شهدا دورترین 

نقاط مناطق ما مجهز به امکانات بهداشتی و درمانی هستند.
او افزود: امروز جمهوری اسلامی ایران در بحث بهداشت و درمان علیرغم 
کارشکنی های دشمنان و مخالفان در همه موضوعات پزشکی در دنیا 

حرف برای گفتن دارد

مشـکلات حمل و نقل عمومی شـهر کرمـان آنقدر 
زیاد اسـت کـه گویی طـی سـال های اخیر بـه حال 
خـود رهـا مانـده وگرنـه مگـر می شـود براسـاس 
آمار، شـهر مرکز اسـتان دیـار کریمان چهار هـزار و 
۶00 تاکسـی داشـته باشـد اما تنها کمتـر از 2 هزار 
مورد فعـال باشـند و 100 تـا 200 مورد آنهـا هم در 

خیابان هـا دیده نشـوند؟
ایـن آمـار مربـوط بـه فعالیـت تاکسـی ها را رییس 
کمیسـیون خدمـات شـهری، بهداشـت و محیـط 
زیست شـورای شـهر کرمان در نشسـت علنی این 
شـورا بیان کـرد و این در حالی اسـت که مشـکلات 
ایـن بخـش کرمـان تنهـا بـه تاکسـی ها مربـوط 

نمی شـود و عمیق تـر از ایـن حرف هـا اسـت.
از وضعیـت خدمـات رسـانی تاکسـی هـا، کمبـود 
تاکسـی و ضـرورت نوسـازی آنهـا کـه بگذریـم 
مشـکلات اتوبوس های درون شـهری کرمان بسیار 
عمیق تر اسـت؛ از کمبود و فرسـودگی آنها گرفته تا 

نحـوه مدیریـت همـان اتوبوس هـای موجـود.
بارها مشـاهده شـده در برخـی مسـیرهای پرتردد 
حتـی مدیریـت زمـان حرکـت اتوبوس هـای چند 
خط که به طـور مثال از یـک خیابان یـا معبر اصلی 
می گذرند نیز به شـکل مناسـب صورت نمی گیرد 
و اتوبوس هـای آن خط ها همگی پشـت سـر هم در 
یک فاصلـه چنـد دقیقـه ای تردد مـی کننـد و اگر 
مسـافری بـه آنها نرسـد تـا یک سـاعت دیگـر باید 

منتظـر اتوبوس هـای بعـدی بماند.
مشـکلات انباشـت از سـال های گذشـته در حـوزه 
حمـل و نقـل عمومـی را بگذاریـد در کنـار زمـان 
بازگشایی مدارس که بر عمق مشکلات گذشته می 
افزایـد و معلـوم نیسـت در عرصه میدانـی مدیریت 
شـهری کرمـان بـه چـه راهکارهایـی مـی خواهد 
برسد تا هم بخشـی از انباشت مشـکلات سال های 
گذشـته را جبـران کنـد و هم مطالبـات موجـود را 

بتوانـد پاسـخ دهد.
از جمله مواردی که بیشترین وقت نشست عمومی 
اخیر شـورای اسـلامی شـهر کرمان را گرفت  بحث 
و گفت وگـو پیرامـون موضوعـات مدیریـت واحـد 
شـهر، مشـکلات حمل و نقـل عمومی بـا تمرکز بر 
نوسـازی تاکسـی ها بـود؛ البته امـروز بحث بر سـر 
قیمت گذاری هـای نامتعـارف در حـوزه بلیت هـای 

سـفر اربعین نیـز در ایـن نهاد مطرح شـد.
در آستانه بازگشایی مدارس

 و مشکل حمل و نقل
منصـور ایرانمنـش رییـس کمیسـیون عمـران و 
شهرسـازی شـورای شـهر کرمان با اشـاره به اینکه 
در حـوزه آمادگـی سـرویس حمـل و نقـل عمومی 
به ویژه برای مـدارس وضعیـت جالبی وجـود ندارد 
افـزود: خط هـای واحد حمـل و نقل اتوبـوس که در 
خیلی از مناطـق 3 تا 2 دسـتگاه بـود هم اینک یک 
دسـتگاه شـده و برای جابه جایـی با اتوبوسـی باید 

مـردم منتظـر بمانند.
او با اشـاره به اینکه رویکرد کنونی در توجه به حمل 
و نقل عمومی اسـت، ادامه داد: شـهرداری و مدیران 
حمـل و نقل عمومـی در شـهر این نـاوگان را سـرو 
سـامان دهند. رییس کمیسـیون بودجه شـورا نیز 
اظهار داشـت: بـا توجـه بـه بـالا رفتـن هزینه های 
فعالیت های عمرانی و نداشتن تمرکز و برنامه ریزی 
بـر روی ایـن موضـوع روز بـه روز کرمـان به سـمت 
نارضایتی هـای گسـترده در بحث ترافیک شـهری 
خواهد رفـت. حسـین چناریـان با اشـاره بـه اینکه 
تعـداد اتوبوس  های آماده برای حمـل و نقل عمومی 
بسـیار ناچیـز اسـت، خاطرنشـان کـرد: در حـوزه 
بازسـازی باید بـا هزینه مناسـب تعـدادی از ناوگان 

حمل و نقـل موجـود را فعـال کنیم.
پيش بينی یک انبوه بر

او تاکید کرد: پیش بینـی یک انبوه بر مناسـب برای 
شـهر کرمـان شـود و بـرای ایـن مهـم برنامه ریزی 

داشـته باشیم.
سـید محمد صادق تقوی عضو دیگر ششمین دوره 
شـورای اسـلامی شـهر کرمان نیز گفت: احسـاس 
من ایـن اسـت کـه اگر سـال بـه سـال بـه موضوع 
حمل و نقـل عمومـی توجـه می شـد و با توجـه به 
توسـعه شـهری کرمان هر سـال هزینه ای برای آن 
در نظر گرفته می شـد قطعا هم اینک با این اشـکال 
هـای جـدی مواجـه نبودیـم. او ادامـه داد: اگـر قرار 
اسـت به موضـوع حمـل و نقـل عمومی بـه صورت 
مقطعـی و کوتـاه نگاه کنیـم و بـه آینـده و نیازهای 
عمومی سـال های آتی توجه نداشـته باشیم  مجدد 

با مشـکلات جـدی مواجـه خواهیـم بود.
رییس کمیسیون حقوقی، نظارت و ارزیابی شورای 
اسـلامی شـهر کرمان نیز در ایـن زمینه با اشـاره به 
اینکه همت شـورای ششـم  بـرای حـل موضوعات  
پیرامون حمل و نقل عمومی ویژه بـوده افزود:  رصد 
تاکسـی های شـهر  باید انجام و درصد قابل توجهی 

از آنها نوسـازی شود.
محمدامینـی زاده تاکیـد کرد: در 2 سـال گذشـته 
مـدارس و دانشـگاه ها بـه دلیـل شـرایط اپیدمـی 
کرونـا غیرحضـوری بـود ولـی هم اینک شـرایط به 

گونـه ای دیگـر اسـت و ضـرورت توجـه بـه حمل و 
نقل عمومـی و نوسـازی تاکسـی ها پیـش از پیش 

احسـاس می شـود.
 ساماندهی تاکسی ها

رییـس کمیسـیون خدمـات شـهری بهداشـت و 
محیـط زیسـت شـورای شـهر کرمـان نیـز گفت: 
چهـار هـزار و ۶00 تاکسـی در سـطح شـهر داریـم 
اما  کمتـر از 2 هـزار مـورد در خط ها فعال هسـتند 
و خدمات رسـانی می کنند. فتـح الله مویـدی افزود: 
متاسفانه از این 2 هزار تاکسـی بیش از 100 تا 200 
مورد را نیز در سـطح شـهر نمی بینیم؛ بالاخره باید 

چاره ای بیندیشـیم.
مدیریت واحد شهری

موضـوع مهـم دیگـر مـورد بحـث در ایـن جلسـه 
مدیریـت واحـد شـهری بـود؛ رییـس کمیسـیون 
بودجـه نیـز بـا اشـاره بـه اینکـه در حـوزه مدیریت 
شـهری یک خلاء قانونی وجود دارد و سال  ها در این 
زمینه منتظر هسـتیم و احسـاس نیاز داریـم افزود: 
طبیعتا در مدیریت شـهری بسـیاری از دسـتگاه ها 
پایشـان را کنـار کشـیدند و مـردم در بسـیاری از 
موضوعات از نظـر دریافت خدمات ضـرر می بینند. 
چناریـان ادامه داد: تـا قانون مدیریت واحد شـهری 
در کشـور به نتیجه برسـد، باید تدبیری اندیشـید و 
پیشـنهادی داد تا بتوانیم از حضور سـایر دستگاه ها 

در ارائـه خدمـات به مـردم اسـتفاده کنیم.
او تاکیـد کرد: بـه طـور مثـال در موضـوع مدیریت 
سـگ های بلاصاحـب همـه نشـانه ها بـه سـمت 
شـهرداری مـی رود  در حالـی کـه در ایـن موضـوع 
سـایر دسـتگاه های دارای نیـز نقـش دارنـد. ایـن 
عضو ششـمین دوره شـورای اسلامی شـهر کرمان 
تصریح کـرد: امـروزه دسـتگاه های اجرایـی در ارائه 
خدمات به مردم شـهرهایی که شـهرداری های آنها 
درآمـد لازم برای  ارائـه خدمات به مـردم را ندارند به 

حاشـیه رفتـه اند.
وی گفـت: باید گروهـی، شـورایی و مجموعـه ای با 
حضـور اسـتاندار، امـام جمعـه و سـایر دسـتگاه ها 
تشـکیل و هر چند وقـت یکبار جلسـاتی برگـزار تا 
چاره اندیشـی بـرای مشـکلات و عقب ماندگی های 

شـهر انجام شـود.
نرخ های متعدد 

در حوزه بليت های سفر اربعين
سخنگوی شورا و رییس کمیسیون میراث فرهنگی 
و گردشـگری شـورای کرمـان نیـز در ادامـه درباره 
مسـاله قیمت های متفاوت بلیت های سـفر اربعین 
با اشـاره به نرخ های اتوبوس های مسـیرهای کرمان 
به اهـواز گفـت: در نـرخ بلیـت ایـن مسـیر از هفته 

گذشـته تاکنون چهـار بار نـرخ تغییر کرده اسـت.
محمدرضا کمسـاری افـزود: متاسـفانه ایـن تغییر 
قیمـت بلیت هـا را خیلی هـا از چشـم شـهرداری 
می بینند در حالی کـه متولی این موضـوع اداره کل 
راهداری است و این اداره مسـئول تصویب و نظارت 
بر نرخ نامه های بلیت های مسـیرهای برون شـهری 

اتوبوس هاسـت.
اوادامـه داد: قانـون در موضوع نرخ نامه هـا اجرا نمی 
شود و متاسـفانه در سـایت ها برای خرید بلیط هیچ 
سرویسـی وجود ندارد ولـی در ترمینـال اتوبوس ها 
صـف کشـیده اند کـه ایـن مـردم را دچـار مشـکل 

کرده اسـت.
بسته های ویژه تشویقی برای

 بازسازی خانه های قدیمی
محمد امین شمسـی عضو ششـمین دوره شـورای 
اسـلامی شـهر کرمان نیز در ادامه در بخش مربوط 
بـه بازسـازی خانه هـای قدیمـی ایـن شـهر گفت: 
قـرار بـر ایـن شـده کـه اداره کل میـراث فرهنگی و 
شهرداری بسـته های ویژه تشـویقی برای بازسازی 
خانه های قدیمـی و فضاهای میراثـی تعریف کنند.

 استاندار کرمان با اشاره به اینکه مفرّهای فساد 
گلخانه ها و و ماشین آلات کشاورزی هستند، 
تصریح کرد: صنایعی که گاز تــا کنار آن اجرا 
شــده، باید در بازه زمانی مشخص مهلت داده 
و گازکشی کنند و شــرکت گاز از سه شنبه 15 
شــهریورماه به دســتگاه های اجرائی دولتی و 
شرکت های خصولتی که شبکه گاز تا کنار آنها 

اجرا شده، نباید سوخت مایع بدهد.
محمدمهدی فداکار در جلسه کمیسیون مبارزه 
با قاچاق کالا و ارز استانداری کرمان اظهار کرد: 
صنایع و گلخانه ها برای استفاده از گاز پای کار 
نمی آیند و فرمانداران نبایــد از آن ها حمایت 
کنند مگر اینکه مصرف اقتصادی گاز به نفعشان 
نباشد. در مجموع گاز برای گلخانه ها به لحاظ 

اقتصادی به صرفه است.
او تصریح کرد: قاچاق امر آسیب زننده ای است 
زیرا بدون برنامه و بدون پرداخت عوارض وارد 

شده و به تولید کشور آسیب می زند.
فداکار با تاکیــد بر اینکه باید بــا عده ای که از 
ظرفیت اموال عمومی سوءاســتفاده و اقدام به 
قاچاق ســوخت می کنند برخورد شود، گفت: 
در جایگاه های سوخت مشکل داریم و در برخی 
شیفت ها ســوخت خرید و فروش می شود که 
مسئولیت با شرکت نفت است و باید این اشکال 
برطرف شــود. او با بیان اینکه قاچاق سوخت 
متاسفانه از استان ها و شهرهای مرزی به شمال 
استان نیز کشــیده شده و این مســئله ما را با 
چالش مواجه کرده و باید هر چه سریعتر جلوی 
آن را بگیریم، گفــت: اولین مســئله برخورد 
شــرکت نفت با جایگاه های متخلــف و دارای 
اشکال اســت. فداکار تاکید کرد: گاهی خرید و 
فروش در برخی از شیفت های جایگاه ها دیده 
می شود در این راستا رصد این مسئله به عهده 
شرکت نفت است، بسیاری از جایگاه ها پایش 

تصویری دارند، ضمــن اینکه از روی مصرف ها 
و تراکنش ها نیز می تــوان به موارد غیرطبیعی 

پی برد. 
استاندار کرمان با تاکید بر انجام رصد کارت های 
سوخت بیان کرد: در حوزه ادارات حمل و نقل و 
راهداری های شمال و جنوب استان نیز مشکل 
داریم و باید وضعیت کامیون ها و خودروهائی 
که ســوخت دریافت می کنند، مشخص شود 
و تا یک ماه دیگر باید گــزارش ارائه و وضعیت 

تغییر بکند.
مقام عالی دولت در استان کرمان افزود: بحثی 
درباره اصلاح قیمت ســوخت نیســت اما باید 
وضعیت کنونی مدیریت و جلوی قاچاق گرفته 

شود تا مردم با مشکل مواجه نشوند.
فداکار با اشــاره به اینکه ســازمان های جهاد 
کشاورزی شــمال و جنوب استان باید موضوع 
سوخت در این بخش را مدیریت کنند، گفت: 

باید گلخانــه داران و صنایع از گاز اســتفاده و 
برای گازکشــی هزینه کنند و اعلام شــود به 
گلخانه هایی که شبکه گاز تا کنار آنها اجرا شده، 
سوخت داده نمی شود و تا زمان نیاز به سوخت، 

فرصت کافی برای گازکشی دارند.
او با اشاره به اینکه مفرّهای فساد گلخانه ها و و 
ماشین آلات کشــاورزی هستند، تصریح کرد: 
صنایعی که گاز تا کنار آن اجرا شده، باید در بازه 
زمانی مشخص مهلت داده تا گازکشی کنند و 
شرکت گاز از فردا به دستگاه های اجرائی دولتی 
و شرکت های خصولتی که شبکه گاز تا کنار آنها 

اجرا شده، نباید سوخت مایع بدهد.
استاندار کرمان تاکید کرد: سازمان های مربوطه 
برای جلوگیری از قاچاق سوخت باید پیگیری 
داشته باشند و نیاز نیست دستگاه امنیتی وارد 
شود. در صورتی دستگاه امنیتی ورود می کند 

که دستگاهی کم کاری بکند

خیابان های خالی از تاکسی
رییس کمیسیون خدمات شهری بهداشت و محیط زیست شورای شهر کرمان: چهار هزار و ۶00 تاکسی در سطح شهر داریم 

اما  کمتر از 2 هزار مورد در خط ها فعال هستند و خدمات رسانی می کنند

استاندار کرمان در کميسيون مبارزه با قاچاق کالا و ارز:

گلخانه ها و ماشین آلات کشاورزی، مفرّهای فساد در قاچاق سوخت

گزارش
ایرنا

معاون راهداری اداره کل راهداری و حمل و نقل جاده ای 
جنوب استان کرمان:

راه های شریانی جنوب کرمان برای 
تردد زوار اربعين آماده است

معاون راهداری اداره کل راهداری و حمل و نقل جاده ای جنوب استان 
کرمان گفت:با توجه به افزایش روند تردد در جاده های جنوب کرمان در 
ایام اربعین، گشت های راهداری به صورت شبانه روزی در طول محور ها 

فعال هستند.
مجتبی رئیسی افزود: با توجه به نزدیکی ایام اربعین و افزایش تردد در 
جاده ها، مجموعه راهداری جنوب کرمان هم از یک ماه گذشته با توجه 
به وظیفه ذاتی خود در ایمن سازی و  نگهداری راه ها با به کارگیری 1۶0 
نفر نیروی راهدار در مجموعه راه های شریانی و اصلی جنوب کرمان 
اقدامات ایمن سازی و آشکارسازی را به صورت ویژه در دستور کار خود 

قرار داده است.
او بیان کرد: یکی از مهم ترین مواردی که در رانندگی و تامین دید راننده 
به ویژه در شب هنگام موثر است، وجود خط کشی مناسب در بستر راه 
می  باشد که این مهم به صورت جدی در دستور کار اداره ایمنی و حریم 

این اداره کل قرار گرفته است.
معاون راهداری اداره کل راهداری و حمل و نقل جاده ای جنوب استان 
کرمان از اجرای هزار و ۶00 کیلومتر خط جدید و تجدید خط کشی 
جاده ها در جنوب کرمان خبر داد و اظهارداشت: طول مسیر هایی که به 
واسطه شرایط جوی و انجام عملیات راهداری فاقد خط کشی مناسب 
است به همت عوامل راهداری و تیم خط کشی در حال ترمیم و تجدید 
خطوط است. او بیان کرد: با توجه به نیاز برخی از نقاط به تعویض تابلو و 
علائم اخباری این عملیات هم با حضور گشت های راهداری در حال انجام 
است تا با حذف تابلو های با دید نامناسب و جایگزینی با تابلو های جدید 
و قابلیت دید بهتر، زمینه دید و هدایت مناسب رانندگان در شب هنگام 
را فراهم کنیم.  رئیسی از برنامه ریزی برای تعویض و جایگزینی 4 هزار 
و 500 تابلو و علائم اخباری در جاده های جنوب کرمان خبر داد و گفت: 
محور های شریانی و پر تردد جنوب کرمان هر روز به صورت شبانه روزی 
از سوی عوامل و گشت های راهداری مورد بازرسی قرار می گیرد تا در 
صورت مشاهده نواقص با توجه به فراخور نقص در جاده و علائم فعالیت 

راهداری موثر انجام شود.
رییسی از رانندگان خواســت با حوصله و به دور از عجله و شتاب در 
جاده ها رانندگی کنند و از سرعت، سبقت و انجام هر گونه حرکت های 

خطرآفرین در حین رانندگی خودداری کنند.
 به گفته او شماره 141 مرکز مدیریت اطلاعات راه ها و حمل و نقل هم به 

صورت شبانه روزی پاسخگوی مردم، مسافران و رانندگان است

 مدیرعامل شرکت گاز استان کرمان گفت: هر 
مترمکعب گاز را ۷0 تومان به گلخانه دار و در صنعت 
هر مترمکعب گاز را 100 تومان می فروشیم اما جای 
سوال است چرا گازکشی برای این واحدها در جنوب استان جذابیت 

ندارد؟ قطعا در این مسئله بحث قاچاق مطرح می شود.
منوچهر فلاح در جلسه کمیسیون مبارزه با قاچاق کالا و ارز 
استانداری کرمان اظهار کرد: در هفته دولت هفت شهر با 1۷4 روستا 
در استان گازرسانی شد و امیدواریم تا پایان سال بتوانیم پنج شهر و 

150 روستای دیگر را گازرسانی کنیم.
او با اشاره به اهمیت جلوگیری از قاچاق سوخت در شرق استان افزود: 
در این منطقه مشکلی نداریم و گازرسانی برای تمام شهرهای شرق 
استان انجام شده و در جنوب نیز زیرساخت های اصلی فراهم شده و 
گاز در همه نقاط استان رفته و در منوجان نیز به زودی گاز وصل می 

شود و کمربند گازرسانی استان کامل می شود.
فلاح تصریح کرد: بهترین مبارزه با قاچاق سوخت، عدم عرضه و 
توزیع سوخت مایع است که در چهار سال اخیر از 1۶0 میلیون لیتر 
فرآورده نفتی که توزیع می شد قریب به ۹0 میلیون را با گازرسانی 
کاهش دادیم.  مدیرعامل شرکت گاز استان کرمان گفت: گازرسانی 
به خوبی انجام شده اما استقبال ضعیف است و در بخش گلخانه ها، 
برای 400 گلخانه شبکه اجرا، علمک زده شده و ریالی از کسی 

دریافت نکردیم اما گلخانه دار لوله کشی نکرده است.
او افزود: قریب به 240 هزار خانوار در استان می توانند از گاز استفاده 
کنند اما استفاده نمی شود و باید تمهیدات لازم در این زمینه 

اندیشیده شود.
فلاح با اشاره به اینکه در بخش صنعت جنوب استان کرمان نیز 
از گاز استقبال نشده، تصریح کرد: فرمانداران خواستار تخصیص 
سوخت مایع به صنایع هستند در حالی که شبکه گاز اجرا شده و هر 
مترمکعب گاز را ۷0 تومان به گلخانه دار می دهیم با این وجود چرا 

باید از گازوئیل استفاده کنند؟
مدیرعامل شرکت گاز استان کرمان گفت: به زودی در عنبرآباد و 
جیرفت پروژه بزرگ گازرسانی با اعتبار 130 میلیارد تومان اجرا و 

لوله کشی 800 گلخانه انجام می شود

رییس کل دادگستری استان کرمان تشکیل شورای حل اختلاف 
ویژه حوزه صنعت و تولید را بسیار اثرگذار دانست و از پیگیری برای 

تشکیل مرکز داوری حوزه صنعت و معدن در کرمان خبر داد.
حجت الاسلام ابراهیم حمیدی در نشست با روسای انجمن های 
تخصصی همگن استان کرمان با اشاره به اینکه حمایت از اقتصاد، 
اشتغال و صنعت مسئله بسیار مهمی است، گفت: در دستگاه 
قضایی همواره تلاش کرده ایم حامی صنعتگران و تولید کنندگان 
باشیم و از این رو در چارچوب وظایف ذاتی و نظارتی خود از 
اقدامات قانونمند صنعتگران حمایت می کنیم. او افزود: اقدامات 
دستگاه قضایی در مبارزه با فساد نیز به نوعی حمایت از تولید 
محسوب می شود؛ زیرا اگر فسادی در جایی شکل گیرد، پایه های 
تولید و اقتصاد از بین خواهد رفت. نماینده عالی قوه قضاییه در 
استان کرمان بر اولویت اقدامات پیشگیری از بروز جرم و فساد و 
اقدامات برخوردی نیز تاکید و بیان کرد: انتظار می رود که تمامی 
ظرفیت های واحد های تولیدی در حوزه خود نظارتی نیز به منظور 
پیشگیری از فساد به کار گرفته شود. حجت الاسلام حمیدی 
تصریح کرد: دستگاه قضایی به منظور رسیدگی به پرونده های 
مربوط به واحد های تولیدی و صنعتی با نگاه حمایتی اقدام می کند.  
او ادامه داد: قوه قضاییه ورود تمام عیاری به موضوع حمایت از تولید 
و اشتغال داشته و در کنار مطالبه گری از سایر سازمان ها در حوزه 
حمایت از تولید و اجرای قوانین این حوزه، تمامی ظرفیت های 
قضایی را نیز در این مسیر به کار گرفته است و بدین منظور باید 
توجه داشت که در صورت نبود حمایت های قضایی از سرمایه 
گذاری و تولید در استان، ده ها واحد تولیدی تاکنون ورشکسته 
و تعطیل شده بودند.  رئیس کل دادگستری استان کرمان به 
بازدید های مستمر خود از واحد های تولیدی و صنعتی استان نیز 
اشاره و بیان کرد: در این بازدید ها ضمن بررسی وضعیت عملکرد 
واحد ها و رفع مشکلات آن ها، تلاش می شود که ظرفیت های آن ها 
حفظ شده و ظرفیت های بالقوه آن ها بالفعل شود. او گفت: قضات 
دستگاه قضایی،اطلاعات لازم به منظور رسیدگی به پرونده های 
مربوط به حوزه تولید و اقتصاد را دارند و باید با به روزرسانی و توسعه 
دانش آن ها در این حوزه، زمینه آشنایی بیشتر آن ها با مشکلات 
حوزه صنعت و معدن را فراهم کرد و از این مسیر زبان مشترکی 

بین دستگاه قضایی و صنعتگران و تولیدکنندگان شکل گیرد

رئیس کمیسیون اقتصادی مجلس شورای 
اسلامی گفت: به دلیل تقاضای زیاد از کرمان 
برای عتبات عالیــات و همچنین وضعیت 
صنعت و تجارت استان، لازم است ترمینال 
پروازهای خارجی فرودگاه کرمان مجددا راه 
اندازی شود. دکتر محمدرضا پورابراهیمی در 
دیدار معاون وزیر راه و شهرسازی با استاندار 
کرمان اظهار کرد: کرمان به واسطه پوشش 
هوایی جنوب شرق کشور حائز اهمیت است 

و رتبه هشتم کشور را در جابه جایی مسافر دارد. او افزود: بعد از تهران، بیشترین آمار متقاضیان 
عتبات عالیات از کرمان است و اگر پرواز به این استان اختصاص یابد، متقاضی وجود دارد و 
این مسئله نشان می دهد بخش پروازهای خارجی از کرمان را باید تقویت کنیم. پورابراهیمی 
تصریح کرد: همچنین وضعیت صنعت،تجارت و سهم عمده بخش صنعت و معدن کشور از استان 
کرمان، یکی دیگر از دلایل لزوم برقراری پروازهای خارجی است و درخواست داریم ترمینال 

پروازهای خارجی فرودگاه کرمان مجددا راه اندازی شود.
راه اندازی مرکز لجستيک بندر خشک در کرمان در آینده نزدیک

نماینده مردم کرمان و راور در مجلس شورای اسلامی با بیان اینکه حمل و نقل ترکیبی ریلی، 
جاده ای و هوایی برای استان کرمان خیلی مهم است بیان کرد: مسئله حمل بار از فرودگاه 
جیرفت باید حل شود. )در جلسه اعلام شد این مسئله در کمیسیون مرزهای کشور باید مصوب 
شود(. او در بخش دیگری از سخنانش با بیان اینکه به زودی مرکز لجستیک بندر خشک در 
کرمان ایجاد می شود افزود: درخواست داریم سازمان فرودگاه.های کشور در ایام اربعین برای 

فرودگاه کرمان پرواز ویژه به عراق اختصاص بدهد

مدیرعامــل فرودگاه هــای کشــور، با 
اشــاره به اینکه به جز کرمان، 4فرودگاه 
شهرستان های اســتان با ۹0 درصد پول 
مردم همان شهرستان و شرکت ها ساخته 
شده،گفت: ساخت اکثر فرودگاه های کشور 
100 درصد با اعتبارات ملی بوده و دولت 
در بحث ساخت فرودگاه به استان کرمان 
بدهکار است.  معاون وزیر راه و شهرسازی 
و مدیرعامل فرودگاه های کشور با اشاره به 

اینکه به جز کرمان، چهار فرودگاه شهرستان های استان با ۹0 درصد پول مردم همان 
شهرستان و شرکت ها ساخته شده، گفت: در بیش از ۹0 درصد ابنیه ساخته شده در 
فرودگاه رفسنجان شرکت مس، شرکت پسته رفسنجان و مسئولان شهرستان کمک 
کرده اند. حمیدرضا سیدی در حاشیه سفر به استان کرمان و دیدار با استاندار کرمان اظهار 
کرد: پنج فرودگاه در استان و دو سایت کمک ناوبری در منطقه جبالبارز، ۶0 کیلومتری 
بعد از راور داریم. او بیان کرد: ساخت اکثر فرودگاه های کشور 100 درصد با اعتبارات ملی 
بوده اما یکی از فرودگاه های استان به جز کرمان از اعتبارات ملی مبلغی دریافت نکرده و 

تنها چند سال قبل 5 میلیارد تومان برای باند جیرفت گرفته شده است.
معاون وزیر راه و شهرســازی در ادامه گفت: کار روکش باند فرودگاه بم بعد از 30 سال 
تا سه ماه آینده انجام می شود و برای باند سیرجان 200 میلیارد تومان گذاشته شده و 
به زودی کار انجام می شود و در زمان کار، پروازها را به کرمان و رفسنجان سوق می دهیم.

او افزود: برای فرودگاه بین المللی آیت الله هاشمی رفسنجانی نیز کرمان برنامه های خوبی 
داریم و با منابع شرکت فرودگاه ها و استانی کار را پیش خواهیم برد

نماینده مردم کرمان و راور در مجلس گفت: 
طی تماس تلفنی که با رییس ستاد اجرایی 
فرمان امام)ره( داشتم، مقرر شد این ستاد 
از دانشــگاه جامع علمی کاربردی استان 
حمایت کند تا بتواند در جنوب کرمان یک 
دانشگاه با توجه به ظرفیت های آن منطقه 

ایجاد کند.
 محمدمهدی زاهدی در دیــدار با رئیس 
دانشگاه علمی کاربردی استان کرمان توسعه 

آموزش مهارتی همراه با خلاقیت و نوآوری را در آموزش عالی استان کرمان لازم برشمرد.
او در ادامه به وضعیت دانشگاه های کشور پرداخت و افزود: در حوزه دانشگاهی نسبت به 

بسیاری از کشورها عقب هستیم و باید نسل جدید دانشگاه ها را در کشور فعال کنیم.
زاهدی گفت: دانشگاه های ما هنوز دارند در نسل سوم دانشگاه ها در جا می زنند در حالی 
که دنیا دانشگاه نسل چهارم را پایان می برد و برخی کشورها هم نسل پنجم را آغاز کرده اند.

نماینده مردم کرمان و راور در مجلس اضافه کرد: زیبنده کشــور ما نیست که هنوز در 
دانشگاه های نسل سوم حضور داشته باشد، باید به ســرعت دانشگاه های خلاق، نوآور و 
کارآفرین را پشت سر بگذاریم تا در رقابت های بین المللی حوزه علم، فناوری و نوآوری 

حضوری موثر داشته باشیم.
او با اشاره به اینکه دانشــگاه علمی کاربردی، فنی و حرفه ای، دانشگاه چمران و تمامی 
دانشگاه های جامع ما وظیفه ی سنگینی بر عهده دارند، ابراز کرد: حتی در رشته های علوم 
انسانی می توانیم با تغییر ریلِ نظری به کاربردی، چند رشته ای و بین رشته ای دوران رسیدن 

به هدف را کوتاه کنیم.

رئیس کمیسیون اقتصادی مجلس تاکید کرد

لزوم راه اندازی مجدد ترمينال پروازهای 
خارجی فرودگاه کرمان

مدیرعامل فرودگاه های کشور:

دولت در ساخت فرودگاه 
به کرمان بدهکار است

زاهدی اعلام کرد
حمایت ستاد اجرایی فرمان امام برای ایجاد یک 

دانشگاه علمی کاربردی در جنوب کرمان

وقتی پای قاچاق در میان است
چرا گلخانه داران و صاحبان 
صنایع جنوب کرمان از گاز 

استفاده نمی کنند؟

رییس کل دادگستری استان کرمان:

ایجاد مرکز داوری حوزه صنعت 
و معدن در دست پيگيری است

خبر

خبر

هر
س: م

عک

کاغذ استان
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شهریه دانشگاه  های غير دولتی کمتر از پردیس های خودگردان

دکتری پردیس خودگردان؛ ۱۵۱ میلیون تومان
خبرخبر

ســازمان توســعه تجارت اعلام کــرده که 
با استقبال مقامات ارمنســتان، خط تولید 
خودروهای ایرانی در این کشــور آغاز به کار 
می کند. به گزارش ایســنا، سازمان توسعه 
تجارت اعلام کرده که با اســتقبال مقامات 
ارمنســتان، خط تولید خودروهای ایرانی 
در این کشــور آغاز به کار می کند. ناطقان: 
علیرضا پیمان پاک، معــاون وزیر صمت و 
رئیس سازمان توســعه تجارت ایران شب 
گذشته میزبان» نارک تریان«، معاون وزیر 
اقتصاد ارمنســتان بود. در این دیدار که در 
سازمان توسعه تجارت برگزار شد، طرفین 
در خصوص توســعه روابط تجاری، راه های 
جایگزیــن ترانزیت کالا، فهرســت کالای 
تهاتری، احداث خط تولید خــودرو ایرانی 
در ارمنستان و  احداث خط تولید مشترک 
لوازم خانگی و الکترونیکی به بحث و تبادل 

نظر پرداختند.
 پیمان پاک با بیان اینکه در اواسط ماه اکتبر 
هیأت بزرگ تجاری از ایران همزمان با افتتاح 
مرکز تجاری جمهوری اســلامی ایران در 
ایروان عازم ارمنستان خواهد شد گفت: برای 
شروع شرکت های ایرانی در این مرکز مستقر 
شده اند که امیدواریم به توسعه روابط تجاری 
دو کشور منجر شود. وی به توسعه همکاری 
ها در حوزه معادن نیز اشــاره ای داشــت و 
در خصوص حضور شــرکت های ایرانی در 
ارمنستان جهت ساخت جاده گفت: پروژه 
احداث جاده سیسیان در ارمنستان برای دو 

کشور مهم است.
تریان، معاون وزیر اقتصاد ارمنســتان نیز با 
اســتقبال از حضور شــرکت های ایرانی در 
پروژه های جاده ســازی ارمنستان گفت: در 
خصوص تهاتر کالا مذاکرات طولانی داشتیم 
که اکنون در حال به ثمر نشســتن است و 
خیلی خوشــحالیم که دو کشــور شرکت 
های کارگزاری خود را برای تهاتر شناسایی 
کرده اند. وی با تاکید بر اینکه از نظر ارمنستان 
بازنگری در بحث مالیات و عوارض جاده ای 
موضوع بســیار مهمی اســت تاکید کرد: 
کارشناسان ما بررسی های زیادی کردند که 
تاثیر بسیار زیادی روی توسعه روابط تجاری 
دو کشور داشته باشد. پیمان پاک نیز در این 
خصوص گفت: تشــکیل یک کارگروه برای 
بازنگری در بحث عوارض جاده ای ارمنستان 
اقدام مفید و رو به جلو در توسعه روابط تجاری 

دو کشور محسوب می شود.

اعطای تسهيلات 
سه تا پنج ميليونی 

به زائران اربعين
وزیر اقتصاد گفت: تا ســقف 5 میلیون 
تومان تســهیلات برای حضور زمینی 
زائــران اربعیــن از ســوی بانکهــای 
زیرمجموعه این وزارتخانه پیش بینی 

شده است.
به گزارش ایسنا، سید احسان خاندوزی 
با بیان اینکه  تا سقف 5 میلیون تومان 
تســهیلات برای حضور زمینی زائران 
اربعیــن حســینی )ع( در بزرگترین 
اجتماع بشری جهان از سوی بانکهای 
زیرمجموعه این وزارتخانه پیش بینی 
شده است، اظهار کرد: به منظور پرداخت 
این وام، پس از هماهنگــی هایی که با 
ســازمان برنامه و بودجه، سازمان حج 
و زیارت، ســتاد مرکزی اربعین، پلیس 
گذرنامه و بانــک ها صــورت گرفت، 
زائران سرپرســت خانواری کــه یارانه 
دریافت می کنند، پس از درخواســت 
این تسهیلات در ســامانه حج و زیارت 
)سماح( در صورتی که از مرزهای زمینی 
خارج شــوند، مبلغ این تســهیلات به 
صورت خودکار و بدون نیاز به مراجعه 
به بانکها به حساب یارانه آنها واریز شده 
و با اقساط یکســاله از یارانه آنها کسر 

خواهد شد.
  وی با تاکید بر اینکه  این تسهیلات به 
طور ویژه برای آن دسته از هموطنانی 
پیش بینی شده که به دلیل مشکلات 
مالی توان حضور در راهپیمایی اربعین 
حسینی را نداشتند، گفت: در خصوص 
زائرانی که سرپرســت خانوار نیستند 
امکان بهره مندی از این تســهیلات با 
رضایت سرپرست خانوار فراهم خواهد 

شد.
وزیر اقتصاد میزان این تسهیلات را برای 
سرپرست خانوار ســه میلیون تومان، 
سرپرســت خانوار همراه بــا یک نفر از 
اعضای خانوار تحت پوشــش او چهار 
میلیون تومان و سرپرست خانوار و دو نفر 
یا بیشتر از اعضای خانوار تحت پوشش 
او  پنج میلیون تومان اعلام کرد.   برای 
دریافت این تســهیلات مطلقا نیاز به 
حضور در بانکها نیست و این تسهیلات 
در صورت ثبت درخواســت در سامانه 
سماح به صورت خودکار به زائران تعلق 
گرفته و در حساب یارانه آنها واریز می 

شود.

وزیر جهاد کشاورزی، گفت: از سرفصل های 
جدید در سال زراعی آن است که با ارائه 
مشوق هایی، مصرف آب کشاورزی در کشور به 
صورت پلکانی کاهش یابد و کشاورزان با کاهش 

مصرف هزینه آب بهای آنان کاهش می یابد.
به گزارش خبرنگار اقتصادی خبرگزاری تسنیم، 
سید جواد ساداتی نژاد وزیر جهاد کشاورزی در 
مراسم آغاز سال زراعی 1401 - 1402 که با 
حضور رئیس جمهور و عوامل بخش کشاورزی 
و کشاورزان نمونه در سالن اجلاس سران برگزار 
شد اظهار داشت: امیدواریم سال جدید زراعی را 
با رکوردهای بهتر در تولید کشاورزی و تامین 
امنیت غذایی داشته باشیم. وی خطاب به 
رئیس جمهور افزود: همانطور که شما در بازدید 
از وزارت جهاد کشاورزی شعار تامین غذای با 
کیفیت،  ارزان و با منشاء داخلی را اعلام کردید ما 
نیز در سال جدید آن را در دستور کار قرار دادیم.

وزیر جهاد کشاورزی ادامه داد: بخشودگی و 
کاهش هزینه آب بهای کشاورزان در سال جدید 
بر اساس مصرف کشاورزان در دستور کار قرار 
دارد.  ساداتی نژاد ادامه داد: در سال گذشته 
برای اولین بار قیمت خرید تضمینی محصولات 
کشاورزی قبل از آغاز فصل برداشت اعلام شد و 
در شرایطی که با جنگ اوکراین مواجه بودیم، 
قیمت خرید تضمینی هر کیلوگرم گندم، 11 
هزار و 500 تومان اعلام شد و زمینه تولید 
11 میلیون تن گندم در کشور را فراهم کرد. 
همچنین در تولید محصولات اساسی دیگری از 

جمله جو و علوفه، افزایش تولید داشتیم.
وی تصریح کرد: کشاورزی قراردادی در سال 
جدید به صورت گسترده آغاز می شود و این 

طرح که در سال قبل به صورت پایلوت انجام 
شده بود در سال زراعی 1401 - 1402 در 

سطح زیرکشت وسیع تری انجام خواهد شد.
وزیر جهاد کشاورزی گفت: تامین مالی 
کشاورزان نیز در سال زراعی جدید شرایط 
بهتری خواهد داشت و بانک ها حمایت های 

لازم از کشاورزان را انجام می دهند.
ساداتی نژاد گفت: برای مبارزه با آفات نیز 
کارهای ارزشمندی انجام شده است به 
طوری که از ۷ میلیون گندم خرید تضمینی 
شده تنها ۷ هزار تن گندم دچار سن زدگی 
وجود داشت.  وی با اشاره به برنامه دولت برای 
رفع تداخلات و سنددار کردن اراضی کشاورزی 
گفت: امیدواریم که در دولت سیزدهم بتوانیم به 

تمام اراضی کشاورزی سند دهیم.
وزیر جهاد کشاورزی افزود: در موضوع 
مردمی سازی یارانه ها، صنعت دام و طیور کشور 
اقدام بزرگی انجام داد و با حمایت از مردم در 

تولید ایستادگی کرد.

کشورهای اروپایی بعد از جنگ اوکراین دچار 
کمبود شدند اما ایران هیچ کمبودی نداشت

ساداتی نژاد تصریح کرد: بعد از جنگ اوکراین 
بسیاری از کشورهای مطرح دچار سهمیه بندی 
عرضه مواد غذایی و کمبود شدند اما در ایران 

هیچ کمبودی مشاهده نشد.
وی با اشاره به معرفی کشاورزان نمونه، اظهار 
داشت: کشاورزانی که امروز به عنوان نمونه 
معرفی شدند برخی از آنها تا 10 برابر بیشتر از 
سایر کشاورزان تولید دارند اما باید توجه داشت 
که همه کشاورزان ما در شرایط سخت کم آبی 

و تحریم به تولید ادامه می دهند نمونه هستند.
حجت الاسلام ربانی، نماینده ولی فقیه در وزارت 
جهاد کشاورزی نیز در این مراسم اظهار داشت: 
جایگاه کشاورزان را در کشور باید دریابیم و افکار 

عمومی نقش آن را در استقلال کشور بدانند.
وی افزود: میانگین سن کشاورزان در کشور بالا 
رفته که باید جایگاه و اهمیت آن بیشتر در کشور 

تبیین شود.

سال 13۹2 به بعد، آمارهای مربوط به گزارش های 
ستاد مرکزی مبارزه با قاچاق کالا نشان می دهد در 
کمترین حالت مجموع قاچاق ورودی و خروجی 
)شامل قاچاق معکوس( بیش از 12 میلیارد دلار 
بوده است که نسبت به تجارت رسمی کشور رقم 
قابل توجهی است و طیف وسیعی از کالاها از جمله 
پوشاک، کفش، سیگار، لوازم خانگی، لوازم آرایشی 

و بهداشتی را شامل می شود.
با درنظرگرفتن این نکته که میزان واردات کالا به 
کشور در سال گذشته بیش از 52 میلیارد دلار بوده 
است؛ می توان ادعا کرد که پدیده شوم قاچاق، بیش 
از یک پنجم کل کالاهای وارداتی را به خود اختصاص 
داده است. به گزارش تسنیم، یک عضو کمیسیون 
صنایع مجلس می گوید: در امر مبارزه با قاچاق، 
وزارت صمت و فراجا دارای مسئولیت هستند؛ اما 
مسئولیت اصلی متوجه ستاد مبارزه با قاچاق کالا 

و ارز است تا دستگا ه های متولی را هماهنگ کند.
علیرضا مناقبی، رئیس مجمع عالی واردات در 
روزهای گذشته رقم قاچاق به کشور را 25 تا 2۷ 
 میلیارد دلار در سال برآورد کرد؛ ولی نکته کمتر 
مشاهده شده آن است که ارقام اعلامی از حجم 
قاچاق به کشور در به طور عجیبی متناقض و غیر 

قابل استناد است.
علی مؤیدی رئیس ستاد مبارزه با قاچاق کالا و ارز 
نیز در سال گذشته اعلام کرد میزان قاچاق در کشور 
12 و نیم میلیارد دلار است که فقط یک سوم از این 

میزان توسط ضابطین کشف می شود.
این در حالی است که مجلس در طول سال های 
گذشته با آمارهای ستاد مبارزه با قاچاق مخالف 
کرده است و بعضاً ارقامی در حدود دو برابر آمار 
دولت و ستاد مبارزه با قاچاق کالا و ارز در این زمینه 

ارائه داده اند. سید جواد حسینی کیا نایب رئیس 
کمیسیون صنایع و معادن مجلس در بهمن ماه سال 
گذشته اعلام کرد: 2۶ میلیارد دلار کالای قاچاق در 
بازار ایران وجود دارد. در این بین اما وزارت صمت 
نیز ترجیح داده تا آمار رسمی قاچاق را مسکوت نگه 
دارد و صرفاً برای رفع تکلیف به اعلام آمار گزینشی 
از برخی گروه های کالایی در کشور اکتفا کرده 
است. سردار علی مؤیدی رئیس  ستاد مبارزه با 
قاچاق کالا و ارز در تیرماه امسال در اعتراض به رویه 
وزارت صمت در اعلام آمار قاچاق اظهار داشت، از 
سال ۹۹ به بعد آمار قاچاق را نداریم و ستاد معطل 
ارائه آن از سوی وزارت صمت است! با وجود اینکه 
سامانه جامع تجارت به عنوان بزرگ ترین سامانه 
پیشگیری و مبارزه با قاچاق در وزارت صمت مستقر 
شده است؛ اما با این حال وزارت صمت به علت 
بی توجهی به تکمیل این سامانه، هنوز نتوانسته 
است از ویژگی های منحصر به فرد این سامانه 

بهره برداری مؤثری داشته باشد.

سید جواد حسینی کیا، عضو کمیسیون صنایع و 
معادن مجلس در گفت وگو با خبرنگار اقتصادی 
خبرگزاری تسنیم، در خصوص لزوم تکمیل سامانه 
جامع تجارت، اظهار داشت: با تکمیل کامل این 
سامانه بسیاری از گلوگاه های فساد از بین خواهد 
رفت. وی در ادامه خاطرنشان کرد: یکی از معضلات 
کنونی در کشور عدم نظارت بر بازار است و از آنجایی 
که این حوزه بسیار گسترده بوده و بخشی از کالاها 
قابل شناسایی و ردیابی نیستند سامانه جامع تجارت 
می تواند نقش بسزایی در کنترل زنجیره تمام 

اجناس داخلی و خارجی در کشور ایفا کند.
عضو کمیسیون صنایع و معادن مجلس با اشاره به 
اینکه قانون مبارزه با قاچاق کالا و ارز مصوب 13۹0 
مجلس شورای اسلامی با ایجاد 8 سامانه اصلی و 13 
سامانه فرعی، برای شناسایی و مبارزه با قاچاق کالا 
و ارز موافقت کرده است، اظهار داشت: اما متأسفانه 
این سامانه ها اکنون به طور کامل در کشور تکمیل 

نشده اند.

کاهش پلکانی آب بهای کشاورزان یک پنجم واردات به کشور، قاچاق است
در سال زراعی جدید

در حالی که نمایندگان کارگران همچنان در انتظار ابلاغ مصوبه اصلاح 
حق مسکن از سوی دولت هستند که نیمی از سال گذشته است و هنوز 
حقوق قانونی دریافت نکرده اند. با این حال معاون تنظیم روابط کار 
وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی می گوید:موضوع افزایش حق مسکن 
کارگری مطابق آنچه که پیش از این در شورای عالی کار تصویب شده 
بود، هم اکنون در دستور کار است. به احتمال زیاد این افزایش از مهر 

عملیاتی می شود.
محمد باقر قالیباف، رئیس مجلس در بیست و نهم تیرماه 1401 در 
نامه ای رسمی خطاب به دولت، اصلاح دو مصوبه را خواستار شد؛ 
اول، افزایش مستمری بازنشستگان و دوم، مصوبه ی کمک هزینه ی 

مسکن کارگران.
در این نامه، مهلت دولت یک هفته ذکر شده بود اما اکنون با گذشت 
چند ماه از این نامه، مصوبه کمک هزینه مسکن هنوز بازبینی نشده 
است؛ در ارتباط با کمک هزینه مسکن کارگران مشمول قانون کار، 
باید حق مسکن ۶50 هزار تومانی که همان مصوبه شورایعالی کار 

است احیا شود.
 رعیتی فرد, معاون تنظیم روابط کار وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی 
می گوید:موضوع افزایش حق مسکن کارگری مطابق آنچه که پیش 
از این در شورای عالی کار تصویب شده بود، هم اکنون در دستور کار 

است. به احتمال زیاد این افزایش از مهر عملیاتی می شود.
وی ادامه داد: در صورت ابلاغ افزایش حق مسکن کارگری، در ماه های 
باقی مانده از سال1401، مبلغ یکصد هزار تومان به دستمزد کارگران 

مشمول قانون کار اضافه می شود.
رعیتی فرد گفت: از سوی دیگر چون مبنای اجرای این مصوبه ابتدای 
سال 1401است، مابه التفاوت این افزایش به ماه های سپری شده نیز 
تعلق می گیرد. این بدان معنی است که هر کارگر مشمول قانون کار، 
بابت شش ماه نخست سال جاری، مبلغ ششصد هزار تومان را به عنوان 

مابه التفاوت افزایش حق مسکن از کارفرمای خود طلبکار می شود.

حق مسکن ۶۵۰ هزار تومانی 
کارگران از مهرماه

ایران در ارمنستان 
خودرو می سازد
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س
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معاون صنایع حمل و نقل وزارت صمت از برگزاری سومین دوره عرضه 
خودرو در سامانه یکپارچه در هفته جاری خبر داد. به گزارش خبرگزاری 
فارس، منوچهر منطقی با بیان این مطلب اظهار داشت: دو شرکت بزرگ 
خودروساز کشور از ابتدای امسال تا دوم شهریور نسبت به تولید 35۷ 
هزار و 3۷۷ دستگاه خودروی سبک )سواری و وانت( اقدام نموده اند که 
نسبت به مدت مشابه سال گذشته از افزایش 283 درصدی تولید کامل 
و کاهش 85 درصدی تولید ناقص برخوردار است. وی با اشاره به تثبیت 
روند رو به رشد تولید خودروی کامل پس از 3 سال در دو خودروساز 
بزرگ کشور، افزایش 28 درصدی آمار تحویل، کاهش ۹4 درصدی تعداد 
خودروهای ناقص انباشته در کف پارکینگ خودروسازان و کاهش 30 
درصدی تعداد تعهدات معوق را در راستای تحقق برنامه های ساماندهی 
وضعیت نامطلوب صنعت خودروی کشور در دولت سیزدهم عنوان کرد.

برگزاری سومين عرضه خودرو در 
سامانه یکپارچه در هفته جاری

با توجه بـه اعلام نتایـج نهایـی کنکور کارشناسـی 
ارشـد و دکتـری 1401، هیـات امنـای برخـی از 
دانشـگاه های دولتی جدول شـهریه مهرماه امسال 
را مصـوب کردنـد. جدولـی کـه افزایـش 20 تا 40 

درصـدی را نشـان می دهـد.
در ایـن زمینـه محمدعلـی زلفـی گل، وزیـر علوم، 
تحقیقـات و فنـاوری در حاشـیه همایـش روسـای 
دانشـگاه ها بـه خبرنـگاران گفتـه بـود شـهریه در 
نوبـت دوم یـا شـبانه فرمـول خاصـی دارد و هیأت 
امنـای هـر دانشـگاه بـا توجـه بـه نـرخ خدمـات 
محلـی، رفاهـی و هزینه های تمام شـده، ایـن مبلغ 

را تصویـب کـرد.
به گفتـه وزیر علـوم، ایـن افزایش ها بیـن 20 تا 40 
درصد بسـته یه نوع دانشـگاه متغیر اسـت که مبلغ 
زیادی ندارد.بـر این اسـاس، تعدادی از دانشـگاه ها 
شـهریه پردیس هـای خودگـردان را کـه گرانترین 
دوره تحصیلـی در یـک دانشـگاه دولتی محسـوب 
می شـود، اعـلام کـرده انـد. بـرای نمونـه بـه چنـد 

مورد اشـاره می شـود.
پردیس خودگردان دانشگاه صنعتی 

شریف
هیـات امنـای دانشـگاه صنعتی شـریف با ریاسـت 
محمدعلـی زلفـی گل، نرخ شـهریه مهرماه امسـال 
را به تصویب رسـانده اسـت. بـر اسـاس جدولی که 
روی سـایت دانشـگاه شـریف به اطلاع دانشجویان 
رسـید، جـدول شـهریه پردیـس خودگـردان ایـن 
دانشـگاه در ۶ سـال گذشـته در اختیار دانشجویان 
قـرار گرفـت. امسـال شـهریه ثابـت پردیـس 
خودگـردان در این دانشـگاه برای همـه مقاطع 1۶ 
میلیـون تومان، شـهریه متغیـر 11 میلیـون تومان 
و هر واحـد درس عملـی یـک میلیـون و ۶00 هزار 

تومـان اعلام شـده اسـت.
گرانترین شهریه در دانشگاه تهران

دانشـجویان مقطع کارشناسـی نوبت دوم یا شـبانه 
دانشـگاه تهـران نیـز در گـروه علـوم انسـانی بایـد 
بـرای شـهریه ثابـت مبلـغ 800 هـزار تومـان، هـر 
واحـد درس عمومـی ۹۹ هـزار تومـان، هـر واحـد 
درس نظـری 12۶ هـزار تومـان، هـر واحـد درس 
تخصصی 14۶ هـزار تومان، هر واحد آزمایشـگاهی 
1۷2 هزار تومان و هر واحـد درس عملی 2۷2 هزار 

تومـان بپردازند.

ایـن مبلـغ در سـایر گـروه هـا بـا اندکـی تغییـر، 
حاکـی از افزایـش 20 درصـدی اسـت. بـر اسـاس 
اعـلام دانشـگاه تهـران، شـهریه ثابـت تـا پایـان 
سـنوات مجاز تحصیل تغییـر نمی کنـد. همچنین 
شـهریه متغیـر هـر سـال تحصیلـی بـه تشـخیص 
هیـات رییسـه دانشـگاه حداکثر 20 درصد نسـبت 
بـه شـهریه متغیـر سـال تحصیلـی قبـل، افزایـش 

خواهـد داشـت.
دانشـجویان مقطـع کارشناسـی ارشـد دانشـگاه 
تهـران بـه سـه دسـته نوبـت دوم، خودگـردان و 
مجـازی تقسـیم مـی شـوند. گرانتریـن شـهریه 
ثابـت در ایـن مقطـع بـه سـایر گـروه هـا بـه جـز 
علـوم انسـانی در پردیـس خودگـردان بـا مبلـغ 
پنـج میلیـون و 200 هـزار تومـان تعلـق دارد. این 
شـهریه نیز در مقایسـه با سـال گذشـته 20 درصد 
افزایـش یافته اسـت. مقطـع دکتـری در نوبت دوم 
و پردیـس خودگـردان دانشـگاه تهـران حکایـت 
از آن دارد کـه گرانتریـن شـهریه ثابـت مربـوط به 
شـهریه سـایر گروه ها با نرخ ۶ میلیون و 4۷۹ هزار 
تومـان در پردیـس خودگـردان اسـت.اما گرانترین 
مدرکی که دانشـگاه تهـران برای دانشـجویان خود 
در پردیـس خودگـردان صادر مـی کنـد، مربوط به 
رشـته های علوم انسـانی و علـوم رفتاری اسـت. بر 
ایـن اسـاس، مبلـغ کل شـهریه در مقطـع دکتری 
تخصصی پردیـس خودگـردان 151 میلیون تومان 
اسـت و شـهریه هر تـرم بـه طـور کلـی 18 میلیون 
و ۹00 هزار تومـان آب می خـورد. بر اسـاس اعلام 
دانشـگاه تهران، این شـهریه بدون احتسـاب هزینه 
خوابـگاه، غـذا، بیمـه و سـایر مـوارد همچنیـن بـه 
صورت علی الحسـاب است. البته شـهریه تحصیلی 
در هشـت قسـط مسـاوی در ابتدای هر نیم سال از 
دانشـجویان دریافت می شـود. اگر هم دانشـجویی 
فکر انصـراف از تحصیـل در ایـن دوره داشـت، باید 
دور پـس گرفتـن شـهریه را خـط بکشـد چـرا کـه 

دانشـگاه شـهریه را عـودت نمـی دهد.
دانشگاه شهيد بهشتی

بـر اسـاس مصوبـه هیـات امنـای دانشـگاه شـهید 
بهشـتی، شـهریه ثابت پردیس خودگـردان، انتقال 
خـارج به داخـل و مهمـان تکـدرس در سـایر گروه 
هـا بـه جـز علـوم انسـانی، 13 میلیـون تومـان و 
بـرای امتحـان جامـع نیـز مبلـغ چهـار میلیـون و 
800 هـزار تومـان تصویـب شـده اسـت. در مقطع 

کارشناسـی ارشـد که شـامل نوبـت دوم، مجازی و 
پردیـس خودگردان می شـود، شـهریه هـای ثابت 
از 2 میلیـون و 500 هـزار تومـان در نوبـت دوم و 
افزایـش سـنوات از تـرم ششـم آغـاز می شـود و به 
مبلـغ هفت میلیـون و 400 هزار تومـان در پردیس 
خودگـردان، انتقـال خـارج بـه داخـل و مهمـان 

تکـدرس می رسـد.
شهریه دانشگاه علم و صنعت

بـر اسـاس مصوبـه هیـأت امنـای دانشـگاه علـم و 
صنعـت، شـهریه ثابـت هـر نیمسـال بـرای مقطع 
دکتری در پردیـس خودگـردان مبلـغ 12 میلیون 
تومـان، مقطـع کارشناسـی ارشـد پنـج میلیـون و 

۷۶0 هـزار تومـان اعـلام شـده اسـت.
شهریه دانشگاه های غيردولتی

علاوه بر دانشـگاه های دولتی، حدود 300 دانشـگاه 
غیردولتی نیز اقـدام به پذیرش دانشـجو در مقاطع 
مختلـف تحصیلی می کننـد. با اینکه دانشـگاه های 
غیردولتـی در سـال هـای اخیـر بـا معضـل کاهش 
استقبال دانشجویان مواجه شـده اند و صندلی های 
خالـی ایـن دانشـگاه ها رو بـه افزایـش اسـت، امـا 
کمـال متاجـی، دبیـرکل اتحادیـه دانشـگاه ها 
نتفاعـی و  و موسسـه های آمـوزش عالـی غیرا

غیردولتـی کشـور دربـاره درصـد افزایش شـهریه 
هـا در مهرمـاه 1401 بـه خبرآنلایـن اعـلام کـرد: 
پـس از بررسـی های فـراوان در خصـوص شـرایط 
اقتصـادی خانواده هـا، اراده و خِـرَد جمعـی بـر این 
شد که افزایش شـهریه دانشـگاه های غیردولتی در 
اختیار هیأت امنای مراکز آمـوزش عالی غیردولتی 
قـرار بگیـرد. وی در ایـن بـاره درصدی اعـلام نکرد 
و گفـت: مبلـغ شـهریه دانشـگاه های غیردولتـی از 
پردیس هـای خودگـردان دانشـگاه های دولتـی 
کمتر اسـت.همچنین قاسـم عموعابدینـی، معاون 
آموزشـی وزیـر علـوم، تحقیقـات و فنـاوری بـه 
خبرآنلایـن گفت که بـه زودی دسـتورالعملی برای 
پرداخت و شـرایط شـهریه به دانشـگاه ها ابلاغ می 
شـود.  در حالـی کـه ردیـف بودجـه دانشـگاه های 
دولتـی پاسـخگوی نیازهـای اصلـی آنـان نیسـت، 
وزیر علوم راهـکار را در افزایش پذیرش دانشـجوی 

پردیـس خودگـردان و هزینـه پـرداز مـی داند.
او در همایش روسـای دانشـگاه هـا که پایـان هفته 
گذشـته برگزار شـد، خطاب به روسـای دانشگاه ها 
تاکید کـرد: بـرای تأمیـن هزینه دانشـگاه بخشـی 
از پذیرش هـای دانشـجویی خـود را بـه سـمت 
خودگـردان یا هزینـه پرداز سـوق دهند تـا بتوانید 

برخـی از برنامه هـای خـود را بـه پیـش ببرند.
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معاون بازرگانی ایران ایر از اتمام سهمیه بلیت پروازهای اربعین هما تا قبل از 
روز اربعین خبر داد و گفت: فقط برای پروازهای 2۶ تا 30 شهریور صندلی خالی 

موجود است.
ابوالقاســم جلالی در گفت وگو با خبرنگار مهر با بیان اینکه فروش بلیت های 
اربعین ایران ای به اتمام رسیده، گفت: تا یک شنبه 13 شهریور برای 38 هزار 

صندلی پروازی جا باز کردیم و تمام مسیرهای شلوغ، پرُ شده است.
وی ادامه داد: از 15 تا 1۶ شهریور روز اربعین، پرواز خالی در مسیر نجف-تهران انجام می شود و صندلی 
برای فروش وجود دارد اما در مسیر رفت )تهران-نجف( همه صندلی ها فروخته شده و هیچ جای خالی 

نداریم.
معاون بازرگانی شرکت هواپیمایی جمهوری اسلامی ایران )هما( گفت: برای پروازهای رفته تهران-

نجف هم صرفاً از 2۶ تا 30 شهریور صندلی خالی داریم و مسافران می توانند بلیت خریداری کنند.
به گفته جلالی تا روز گذشته حدود 25 هزار صندلی برای پروازهای اربعین به فروش رفته است و هر لگِ 

پروازی )مسیر یکطرفه( را 3 میلیون تومان و رفت و برگشت ۶ میلیون تومان فروخته ایم.

فروش بليت های اربعين ایران ایر متوقف شد

دستورالعمل جدید حمایت از گزارشگری فساد )سوت زنی( و فرایند 
رسیدگی به آن در وزارت امور اقتصادی و دارایی تدوین و ابلاغ شد که 
حفظ محرمانگی اطلاعات هویتی گزارشگر، تشویق نقدی و غیرنقدی 
و فرایند رســیدگی به گزارش ها در این دستورالعمل پیش بینی شده 

است. به گزارش ایرنا از وزارت اقتصادی و دارایی )شــادا(، بر اساس این دستورالعمل، فساد 
شامل مواردی از جمله رشاء و ارتشاء، اختلاس، تبانی سوءاستفاده از مقام و موقعیت اداری 
و سیاســی، امکانات و اطلاعات و دریافت و پرداخت غیر قانونی از منابع عمومی و انحراف از 
این منابع به سمت تخصیص های غیرقانونی و جعل، تخریب یا اختفای اسناد و سوابق اداری 

و مالی است. 
برای گزارشگرانی که گزارش آن ها منتهی به اثبات وقوع فساد و صدور رای محکومیت یا به 
هر نحو منجر به عایدی مالی برای دولت شــود، دو دســته پاداش نقدی و غیر نقدی در نظر 
گرفته می شود که پاداش نقدی شامل 3 درصد از عواید حاصل تا سقف 10 میلیارد ریال به 

عنوان پاداش نقدی است .

پاداش نقدی تا یک ميليارد تومان
 به گزارشگران فساد

بورس اوراق بهادار روز گذشته در یک روند نوسانی در نهایت با افزایش 
11۷ واحد شــاخص کل به رقم یک میلیون و 42۷ هزار و 25 واحد 
رسید. همچنین شاخص کل با معیار هم وزن با افزایش 145۷ واحد به 
رقم 410 هزار و 3۷5 واحد رسید. ارزش بازار در بورس تهران به بیش 

از 5 میلیون و 3۶۶ هزار میلیارد تومان رسید. معامله گران روزگذشته بیش از 3,8 میلیارد سهام، 
حق تقدم و اوراق مالی در قلب 248 هزار معامله و به ارزش 3 هزار و ۷33 میلیارد تومان داد و ستد 
کردند. شاخص کل و شاخص قیمت با معیار وزنی - ارزشی نسبت به روز قبل یک صدم درصد 
کاهش یافته است. این دو شاخص با معیار هم وزن 35 صدم درصد رشد کردند. شاخص آزاد شناور 
یک صدم درصد کاهش یافت. شاخص بازار اول بورس ۷ صدم درصد افت کرد. شاخص بازار دوم 

بورس ۶صدم درصد رشد کرد. 
نمادهای مخابرات ایران و همراه اول بیشترین اثر افزایشی در شاخص بورس را داشته اند و نمادهای 
پتروشیمی پردیس، گل گهر، پتروشیمی خلیج فارس، چادرملو و توسعه معادن و فلزات بیشترین 

اثر کاهشی در شاخص بورس را از خود به جای گذاشتند.

رشد ۱۱7 واحدی شاخص بورس

$ شاخص داراییاربعین
فرابورس

کاغذ اقتصادی



1 0 0 0 3 4 3 2 1 1 7 8 3 4   
پیامک شــما را درباره ایــن صفحه می خوانیم  سال پنجم | شماره پیاپی 41312

سه شنبه 15 شهریور ماه 1401

معاون وزیر کشور عنوان کرد

تحقق 2۰ هزار ميلياردی اوراق 
مشارکت در حوزه حمل و نقل از 

سال گذشته تا پایان سال
معاون عمرانی وزیر کشــور از تحقق 20 هــزار میلیاردی اوراق 
مشارکت در حوزه حمل و نقل از سال گذشته تا پایان سال خبر 

داد.
به گزارش ایســنا، مهدی جمالی نژاد در آئین رونمایی از مرحله 
نخست واگذاری ناوگان حمل و نقل عمومی شهری، ماشین آلات 
و تجهیزات عمرانی و خدمات شهری، گفت: وزارت کشور در کنار 
وظایف خطیر در حوزه های اجتماعی، سیاسی و امنیتی تکلیف 
سنگینی در حوزه شــهری و روســتایی بر عهده دارد. هدایت و 
حمایت از بزرگترین خانواده اجرایی کشور نیز از مشمولیت های 
وزارت کشور است. خانواده ای که به صورت مویرگی در تمام کشور 
جریان دارد و بیشترین انسجام بعد از نهاد خانواده را در محلات 

کشور ایجاد می کند.
وی با اشاره به جمعیت شورایی کشور و همچنین ۷00 سازمان 
و شرکت و 350 هزار پرســنل در خانواده شهرداری های کشور، 
گفت: یک شــهرداری بیش از 380 ماموریــت دارد که برخی از 
آنها بعضــا کار یک وزارتخانه اســت. لذا راهبــری و هدایت این 
خانواده متکثر بــا ذائقه های متفاوت به صورت بــا برنامه، اقدام 
بزرگی است که در راســتای ســند تحول دولت با عزمی جدی 
در حال پیگیری اســت. همچنین در حوزه حمایت ها دو مسیر 
حمایت های نرم افزاری و سخت افزاری دنبال شده و بسترسازی و 
اصلاح قوانین و مقررات و اصلاح آئین نامه ها مربوط به دهیاری ها 
و همچنین تهیه و ابلاغ وظایف قابل واگذاری دستگاه های اجرایی 
به دهیاری ها و شهرداری ها انجام شده اســت. امروز ۹5 درصد 
کشور از خدمات روستایی اســتفاده می کنند. همچنین با ابلاغ 
قانون جدید روســتاهای با بیش از 20 خانــوار می توانند مجوز 

دهیاری دریافت کنند.

افزایش بی رویه توليد 
مخدر»شيشه« در دهه اخير

دبیرکل ستاد مبارزه با مواد مخدر، با بیان اینکه افزایش بی رویه 
تولید مواد صنعتی به ویژه "شیشه" در دهه اخیر با حمایت مستقیم 
آمریکا در افغانستان شکل گرفته اســت، گفت: اینکه ۹0 درصد 
تریاک جهان صرفا در این منطقه تولید می شــود تهدیدی جدی 

است و راهبرد اصلی ما »پیشگیری« است.
به گزارش ایسنا، سردار اسکندر مومنی در روز نخست از نشست 
تخصصی معاونان، مشــاوران، مدیــران کل و دبیران شــورای 
هماهنگی مبارزه با مواد مخدر اســتان های کشــور که با عنوان 
"پیشگیری از اعتیاد، مشــارکت های مردمی و اشــتغال بهبود 
یافتگان" امروز دوشــنبه )14 شهریور( برگزار شــد، اظهار کرد: 
موضوع مقابله، پیشگیری، درمان و توانمند سازی را باید در حوزه 
مبارزه با مواد مخدر پیگیری کنیم اما پیشگیری راهبرد بلند مدت 

ما در این زمینه است.
وی  درباره چرایی تاکید بر اهمیت پیشــگیری در مبارزه با مواد 
مخدر، تصریح کرد: راه حل اصلی ما پیشگیری است چراکه ما در 
کنار کشوری قرار داریم که منشاء تولید مواد مخدر به ویژه در 20 
سال اخیر با حمایت ناتو و آمریکا بوده است و تولید مواد مخدر در 

این کشور به حدود 50 برابر رسیده است.
وی تصریح کرد: اولویت ما در حوزه پیشــگیری، وزارت آموزش و 

پرورش و استفاده از گروه های مرجع  است.
دبیرکل ســتاد مبارزه با مواد مخدر، در پایان سخنان خود ادامه 
داد: موضوع این نشست ما پیشگیری از اعتیاد، مشارکت مردمی 
و اشتغال بهبود یافتگان است که پیشگیری در تمام برنامه های ما 
ساری است. در آستانه برنامه هفتم هستیم و باید در جای جای این 
برنامه پیشگیری به ویژه در حوزه مبارزه با مواد مخدر در اولویت 

قرار گیرد.

وزیـر آمـوزش و پـرورش بـه ابهامـات و حواشـی 
رتبه بنـدی از بارگذاری مدارک در سـامانه گرفته 
تا زمان صـدور احکام و مشـکلات معلمـان طرح 
مهرآفریـن پاسـخ داد و اعـلام کـرد که تـا کنون 
۶0 درصـد معلمـان مـدارک خـود را در سـامانه 

رتبه بنـدی بارگـذاری کرده انـد.
یوسـف نـوری در گفت وگـو بـا ایسـنا، بـا اشـاره 
به فراهـم شـدن مقدمـات اجرایـی قانـون نظام 
رتبه بنـدی معلمـان اظهـار کـرد: رتبه بنـدی را 
نمی خواسـتند اجـرا کننـد. پولـی که گذاشـته 
بودنـد از محل فـروش املاک بـود. اصـلا املاک 
بـه فـروش نمی روند و یـک سـاله هـم نمی توان 
فروخـت؛ نمی خواسـتند اجـرا کننـد و چـون 
نمی خواسـتند، کارهـای ایـن چنینـی انجـام 
می دادنـد؛ یـک لایحـه ناقصـی هـم تهیـه و بـه 

مجلـس داده بودنـد.
وی افزود: قرار بوده در هر سـال 200 هـزار نفر در 

رتبه های پنجگانه قـرار بگیرند.
نوری با اشـاره به اینکه دولت سـیزدهم علی رغم 
محدودیت هـای مالی ایـن لایحـه را پس نگرفت 
و چون قول رئیـس جمهور وشـعار انتخاباتی اش 
بود، به لطـف خداوند تقویت شـد و بودجـه ای در 
یک ردیف خـاص برایش دیده شـده گفت: دولت 
25 هـزار میلیارد تومـان برای رتبه بنـدی درنظر 
گرفته بـود کـه 13 هزار میلیـارد تومـان دیگر در 

مجلس به آن افزوده شـده اسـت. 
وزیـر آمـوزش و پـرورش ادامـه داد: قاعدتـا 
بودجه ای هـا می گویند قانـون باید از اول امسـال 
اجرا می شـد چـون دولـت نیمه سـال آمـده بود 
اما با پولی که گذاشـته شـد زمـان اجـرای قانون 
را از 31 شـهریور 1400 دیدنـد؛ رتبه هـا نیـز از 
آموزشـیار تا اسـتادمعلم تعیین شـدند و از 45 تا 
۹0 درصـد مشـمول افزایـش حقوق می شـوند.

وی با بیـان اینکـه ابتـدا گفته شـد آنها کـه "کد 
شناسـه" ندارند مشـمول رتبه بندی نمی شـوند 
گفـت: تصـور مـا ایـن بـود کـه همـه همـکاران 
مـا شناسـه اسـتخدام دارنـد امـا وقتی بررسـی 
کردیـم مشـخص شـد 4۶0 هـزار نفـر شناسـه 
اسـتخدامی ندارند کـه خیلی عـدد بزرگـی بود. 
دوبـاره اصلاحیـه بـه آیین نامـه خورد و مشـکل 

ایـن گـروه حل شـد.
نوری درباره مشکلات معلمان "طرح مهرآفرین" 
نیـز توضیـح داد و گفـت: بـه طـور کلـی گروهی 
بودند کـه در دولت نهم جذب شـده بودنـد. اینها 
قرارداد با شـرکت ها داشـتند کـه قراردادشـان با 
شـرکت ها بـه قـرارداد بـا دسـتگاه تبدیل شـد و 
همه اینها رفتند آزمون دادند و جذب دسـتگاه ها 
شـدند. منتها آمـوزش و پـرورش از مهرآفرین ها 
در طول ایـن مدت آزمـون نگرفته اسـت. قوانین 
و مقرراتـی دارنـد از جملـه مصوبه 833 شـورای 

عالی انقلاب فرهنگی که به موجـب آن هر فردی 
می خواهـد وارد آمـوزش و پـرورش شـود، بایـد 

آزمونـی را از سـر گذراند.
برگزاری دوباره آزمون برای 

فرهنگيانی که قبول نمی شوند 
وزیـر آمـوزش و پـرورش افـزود: اکنـون 
آزمـون نـدادنِ مهرآفرینـان مانـع شـمولیت 
آنهـا در رتبه بنـدی شـده اسـت و نـه شناسـه 
استخدامی شـان؛ اکنون 810 هزار نفر مشـمول 
رتبه بنـدی هسـتند. مهرآفرینان باقـی مانده اند 
که در حال حل مشـکل آنها هسـتیم. نظرم این 
اسـت کـه آزمـون پایـان شـهریور برگزار شـود. 
همکاران می گویند 20 مهر برگزار شـود اما نظر 
بنده روی آخر شـهریور اسـت که اینهـا بیایند و 
اگر کسـی نتوانسـت در ایـن آزمون قبول شـود 
یک بار دیگـر بـه او مهلـت داده شـود تـا دوباره 
آزمـون بدهـد. مطمئن  هسـتم همـکاران همه 
پذیرفته می شـوند و نگرانـی از این بابـت نداریم 
چون همـه  معلـم هسـتند و معلمـان همـواره 

مطالعـه دارند.
 وی اضافه کـرد: به جز نیروهای خدماتـی و اداری 
آن دسـته از مهرآفرینان که مشـمول رتبه بندی 
می شـوند حـدود 50 تـا ۶0 هزار نفر هسـتند که 
ان شاءالله مشکلشـان حل می شـود. خارج از این 
دایره فقـط نیروهای خدماتـی و نیروهـای اداری 
را که بـه عنوان نیـروی اداری اسـتخدام شـده اند 
را داریـم که تعدادشـان خیلـی کم اسـت. مابقی 
اگر نیروی آموزشـی بوده اند و در سـتاد مشـغول 
به کارنـد، آنها نیـز شـامل رتبه بندی می شـوند.

تعیین رتبه دو ساعت بیشتر طول نمی کشد
نوری بـا بیان اینکه چنـد روز قبل علی الحسـابی 
بابـت معوقـات رتبه بندی بـرای معلمـان وجهی 
واریز شد عنوان کرد: خیلی سـوال می پرسند که 
چرا سـامانه برای بارگذاری مدارک تعیین کردید 
و چرا باید مـدارک را بارگذاری کنیـم. خب از یک 
اسـتاد دانشـگاه همین حالا سـوال کنید که یک 
رتبه می خواهیـد بگیرید چقدر طول می کشـد؟ 
بیشـتر از یک سـال معمولا طول می کشـد اما ما 
می خواهیـم بـرای 810 هـزار نفـر، دو سـه ماهه 
رتبه بندی را انجام دهیم. گفتیـم از وقتی فرایند 
شـما شـروع شـد، یک و نیم ماه بعد رتبه  شما را 

تعییـن می کنیم.
وزیـر آمـوزش و پـرورش افـزود: بـرای همیـن 
خواسـتیم همـکاران در همیـن تابسـتان و ایـام 
تعطیلات مدارس مدارک خود را بارگذاری کنند 
تا در سـال تحصیلـی درگیر نباشـند. متاسـفانه 
عـده ای کـه خودشـان نمی خواسـتند بارگذاری 
را انجام دهنـد در فضـای مجازی حواشـی ایجاد 
کردنـد. بارگـذاری مـدارک، مسـئله بزرگـی هم 

نیسـت، ما یـک سـری مـدارکِ آمـوزش ضمن 
خدمـت همـکاران را در اختیـار داریـم، امـا همه 
مدارک را که نداریم؛ مثلا ممکن اسـت معلمی با 
دسـتگاه دیگری همکاری کرده باشـد یا جوایزی 
در یک حیطه ای کسـب کرده باشـد، اینها امتیاز 

دارد.
وی با اشـاره بـه اینکه رتبه بنـدی، صرفـا افزایش 
حقـوق و ضریـب در احـکام نیسـت، بلکـه 
رتبه بندی به معنـای واقعی و در قالـب یک نظام 
مسـتقل اسـت اظهار کـرد: سـه هـدف از اجرای 
رتبه بنـدی داریـم؛ ارتقای کیفیـت فرایند تعلیم 
و تربیـت، ارتقای صلاحیت های معلمـی و رقابت 

در نظـام تعلیـم و تربیت مدنظر اسـت. 
به محض مشخص شدن رتبه، احکام 

جدید 2 روز بعد صادر و فرهنگيان آن 
ماه با حکم جدید حقوق می گيرند

وزیر آمـوزش و پرورش با اشـاره به اینکه سـامانه 
بارگـذاری مـدارک رتبه بنـدی تاکنون مشـکلی 
نداشته است گفت: سـامانه از 2۶ مرداد آغاز به کار 
کرده اسـت. راهنمـای بارگـذاری داریـم و امکان 
پاسـخگویی به مشـکلات در ایـن زمینـه فراهم 
اسـت. به محـض مشـخص شـدن رتبـه افـراد، 
حقوقشـان بلافاصله و دو روز بعد صادر می شـود 
و آن ماه بـا حکم جدید حقـوق می گیرنـد؛ البته 
اگر بعـد از پانزدهم ماه باشـد، حقوق جدیدشـان 

مـاه بعـد پرداخت می شـود.
معوقات به تدریج پرداخت می شود

وی افـزود: معوقـات هـم بـه تدریـج پرداخـت 
می شـود، اسـترس به جامعه معلمی وارد نکنند. 
مـا اصـرار داریـم کار زودتـر انجـام شـود، چـون 
هرچه به آخـر سـال نزدیک تر شـویم و مطالبات 
انباشـته شـود کار مـا هـم سـخت تر می شـود. 
اصـرار داریـم مـدارک زودتـر بازگذاری شـوند تا 
بتوانیـم حقوق هـا را زودتر و بر اسـاس رتبه بندی 
پرداخت کنیـم. نوری ضمـن اعلام ایـن خبر که 
تا کنون نزدیک به ۶0 درصد فرهنگیان بارگذاری 
مدارکشـان را انجـام داده اند کـه آمـار خوبی هم 
هسـت، در پاسـخ به پرسشـی مبنی بـر اینکه آیا 
فایـل صوتی پخش شـده منتسـب بـه مدیرکل 
امور اداری شـما درباره عـدم رتبه بندی معلمانی 
که بارگـذاری مـدارک را انجام نمی دهنـد، اظهار 
کرد: مـا خواسـتیم مهلتی بـه همـکاران بدهند؛ 
اگـر اصلا نمی خواهنـد مدرکی بارگـذاری کنند، 
خب طبیعی اسـت که رتبه بندی شامل حالشان 
نشـود. ما از کجا رتبـه آنها را تعیین کنیـم؟ البته 
روی ایـن موضـوع در هیئـت ممیـزه تصمیـم 
می گیریم. وزیر آمـوزش و پرورش افـزود: ممکن 
اسـت فردی مدارک بارگذاری نکرده باشـد، اما بر 
اسـاس همان مدارکی کـه از وی در دسـت داریم 
و موجود اسـت برایش راسـا رتبه صادر می کنیم 
که البته ایـن پیشـنهاد را می دهم و باید بررسـی 
شـود تا در هیئت ممیـزه روی آن رای بدهند که 
اگر هرکسـی به هردلیلی مدرکی بارگذاری نکرد 
ما رتبه اش را براسـاس مدارکی که خودمان داریم 

انجـام دهیم.

سخنگوی فراجا اعلام کرد که از ابتدای مرداد ماه 
تا کنون یک میلیون و 348 هزار گذرنامه از سوی 

پلیس صادر شده است.
به گزارش ایسنا، ســردار مهدی حاجیان درباره 
خدمات ارائه شده از ســوی پلیس برای صدور 
گذرنامه و برگ های تردد ویــژه اربعین گفت:  تا 
الان و برابر آمارهای ما تعداد 350هزار گذر ویژه 
اربعین صادر شده است که از این تعداد 310 هزار 
گذرنامه تحویل پست شده است که به زودی به 

متقاضیان تحویل داده خواهد شد.
وی با بیان اینکه طبق برآوردها حدود 500 هزار 
نفر درخواست گذرواژه خواهند داشت، گفت: تا 
فردا و پس فردا تحویل برگ های گذر ویژه اربعین 

به متقاضیان تحویل داده خواهد شد. 
ســخنگوی فراجــا همچنیــن دربــاره تعداد 
گذرنامه های صادر شده نیز اظهار کرد:  از ابتدای 
مرداد ماه تا کنــون یک میلیــون و 348 هزار 
گذرنامه و بیش از 350 هزار برگ گذر ویژه صادر 
شده اســت و همکاران من در پلیس مهاجرت و 

گذرنامه فراجا به طور شبانه روزی در حال فعالیت 
هســتند. حاجیان همچنین درباره آن دسته از 
دفاتر پلیس + 10 که ممکن است خدماتی را به 
متقاضیان ارائه ندهند، گفت: تمام دفاتر پلیس + 
10 باید خدمات را ارائه کنند و از مردم می خواهم 
که هر مورد تخلف را به سامانه 1۹۷ اطلاع دهند 
تا از طریق بازرسی فراجا به آن رسیدگی و با آن 

برخورد شود.
آدرس ۵ مرکز ارائه

 خدمات گذرنامه در تهران
پیش از این نیز پلیس پایتخت از افزایش مراکز 
ارائه خدمات مربوط به گذرنامه خبرداده و آدرس 
و شرایط بهره مندی از این خدمات را اعلام کرده 
بــود.  مرکز اطلاع رســانی پلیــس پایتخت در 
اطلاعیه ای از افزایش مراکز ارائه دهنده خدمات 
مربوط به گذرنامه خبرداد و اعلام کرد: » با توجه 
به استقبال گسترده شهروندان برای دریافت یا 
تمدید گذرنامه به منظــور حضور در راهپیمایی 

اربعین حســینی، فرماندهــی انتظامی تهران 
بزرگ مراکز صدور گذرنامه خود را از دو مرکز در 
خیابان های شهید مطهری تقاطع کوه نور و شهر 
ری به چهار مرکز افزایش داد و این مراکز از روز 
ششم شهریور ماه فعالیت خود را آغاز کردند. بر 
این اساس متقاضیان دریافت خدمات مربوط به 
گذرنامه، علاوه بر دو مرکز فوق می توانند مجتمع 
ســرکلانتری دوم و پایــگاه دوم پلیس امنیت 
عمومی واقع در بزرگراه شهید همت غرب، بعد 
از بزرگراه ستاری، خیابان شهید کامران کبیری 
طامه )شاهین(، خیابان بهار و نیز پایگاه چهارم 
پلیس امنیت عمومی واقع در  میدان نبوت، جنب 

کلانتری 12۷ نارمک  مراجعه کنند.
علاوه بر چهــار مرکز، مرکز پلیــس مهاجرت و 
گذرنامه فراجا در خیابان ستارخان نیز فعال است 
و در مجموع پنج مرکز بــرای ارائه این خدمات 
در تهران فعال هســتند. علاوه بر ایــن مراکز، 
شهروندان متقاضی صدور گذرنامه که قبل از این 
فاقد گذرنامه بوده یا تاریخ صدور گذرنامه هایشان  

مربوط به قبل ششم شــهریور ماه سال 13۹1 
است، می توانند برای اخذ خدمات تنها به »دفاتر 
پلیــس + 10 « مراجعه کنند. ایــن متقاضیان 
می توانند با دریافت »برگ ویژه اربعین« به عنوان 
سند مسافرتی و به جای گذرنامه، از مزایای یک 
بار تردد مرزی به مقصد عتبــات عالیات در ایام 
اربعین سال جاری با هزینه ای معادل یک دهم 
گذرنامه های عادی بهره مند شوند.   افرادی هم 
که تاریخ صدور  گذرنامه هایشــان پس از تاریخ 
ششم شهریور ماه سال 13۹1 بوده و اعتبار آن به 
اتمام رسیده یا شش ماه و کمتر از اعتبار آن باقی 
است، در صورت داشتن گذرنامه سالم می توانند 
به ادارات صدور گذرنامه مراجعه و از مزایای یک 
بار خروج به مقصد عتبات عالیات در ایام اربعین 
سال جاری برخوردار شــوند.  در روزهای اخیر 
برخی از مخاطبان ایســنا، از طریق تماس با این 
خبرگزاری و همچنین ارســال برخی تصاویر از 
ازدحام جمعیت در اطراف برخی از مراکز مربوط 
به خدمات گذرنامه انتقاداتی را مطرح و خواستار 
افزایش تعداد دفاتر و همچنین ساعات کاری این 
مراکز شــده بودند که در پیگیری های ایسنا از 
مسئولان فراجا اعلام شد که این مشکلات حل 

وفصل خواهد شد.

پاسخ وزیر آموزش  و پرورش  به ابهامات »رتبه بندی« معلمان

صدور یک میلیون و ۳۴۸ هزار گذرنامه

وزیر کشور اعلام کرد
بکارگيری اتوبوس  و ون های جدید 

در مراسم اربعين
وزیر کشــور در پاســخ به ســوالی درباره تعداد تخصیص پیدا کرده 
اتوبوس های جدید به شهرداری های کشور گفت: این اتوبوس ها ابتدا 
برای راهپیمایی اربعین مورد استفاده قرار می گیرند و پس از آن میان 

شهرداری های کشور توزیع خواهند شد.
به گزارش ایسنا، احمد وحیدی در پایان آئین رونمایی مرحله نخست 
واگذاری ناوگان حمل و نقل عمومی شهری، ماشین آلات و تجهیزات 
عمرانی و خدمات شــهری در جمع خبرنگاران، گفت: امروز نزدیک 
به 450 اتوبوس و 500 ون که البته تعدادی به آنها اضافه خواهد شد 
برای تحویل به شهرداری ها و دهیاری های کشور آماده شده است. در 
حقیقت بیش از 1000 اتوبوس و ون در این مراسم تحویل شهرداری ها 
و دهیاری های کشور می شود. تمامی این تجهیزات و اتوبوس ها در مسیر 
اربعین مورد اســتفاده قرار می گیرد و پس از آن تحویل شهرداری ها 

خواهد شد.
وی افزود: امروز اقلام ارزشمند دیگری همچون بالابر 35 متری که از 
اهمیت بسزایی برای نیاز شهرداری ها برخوردار است برای تحویل آماده 
شده، همچنین تجهیزات آتش نشانی و تاکسی هایی که با فناوری های 
روز ساخته شده اند، آماده تحویل هستند. تعداد قابل توجهی نیسان نیز 
که در مناطق روستایی و شهری می تواند موجب افزایش حجم خدمات 
شود آماده شده و امیدواریم نوسازی خوبی در حوزه حمل و نقل عمومی 
اتفاق بیفتد.  وزیر کشور ادامه داد: حدود 10 تا 12 سال بود که نوسازی 
ناوگان و همچنین تحویل ماشین آلات و تجهیزات عمرانی متوقف شده 
بود و این امر موجب شــده بود که شاهد فرسودگی ناوگان باشیم؛ اما 
دولت با تمام محدودیت های مالی کار بزرگی را انجام داد و امروز تولید 
به راه افتاده و امیدواریم به سمت تولید دانش بنیان حرکت کنیم. حجم 
اعتبارات این تجهیزات بسیار زیاد است و قراردادهای بسیار زیادی در 
این حوزه امضا شده و در آینده امضا خواهد شد. قرارداد ساخت 10 هزار 
اتوبوس جدید انجام شده و امروز اعتبار مالی آنچه که تحویل شهرداری ها 

می شود حدود ۷000 میلیارد تومان است.
وی در خصوص بهره گیری تجهیزات آتش نشانی در وقوع اتفاقات تلخی 
همچون متروپل آبادان، گفت: البته موضوع متروپل مشکل سازه ای 
بود و ناامن و ناپایدار بودن سازه با توجه به عدم نظارت های کافی چنین 
حادثه ای را رقم زد. قطعا تجهیزاتی که امروز تحویل شهرداری ها می شود 
ما را قادر می کند اگر حریقی در ساختمان های بلندمرتبه روی دهد به 
ویژه در شهرهای بالای 200 هزار نفر جمعیت کمک کند که در مهار 

آتش، عملکرد بهتری را شاهد باشیم.

رئیس سازمان امور اجتماعی کشور با بیان اینکه 
"پیشگیری" در اولویت این سازمان قرار دارد گفت: 
به حدی جریان اعتیاد فزایند شده که برخی چیزها 
فوریت یافته که این فوریت همان جمع آوری معتادان متجاهر است 

البته نگهداری یک جای همه معتادان باید حل و اصلاح شود.
به گزارش ایسنا، محمد عباسی در روز نخست از نشست تخصصی 
معاونان، مشاوران، مدیران کل و دبیران شورای هماهنگی مبارزه 
با مواد مخدر استان های کشور که با عنوان "پیشگیری از اعتیاد، 
مشارکت های مردمی و اشتغال بهبود یافتگان" امروز دوشنبه )14 
شهریور( برگزار شد، اظهار کرد: اگر بخواهیم حلقه های ارتباطی میان 
معتادان و قاچاقچیان را قطع و از ورود افراد جدید به چرخه ویرانگر 
اعتیاد جلوگیری کنیم  باید بدانیم روش های قبلی جواب نمی دهد 

و برای تقویت قبح این عمل باید برخورد ما بازدارنده واقعی باشد.
وی با بیان اینکه ۶0 درصد معتادان، شاغلین هستند و گرچه عامل 
بیکاری می تواند شتاب دهنده باشد اما عامل مستقیم  نیست، 
ادامه داد: نگهداری یک جای همه معتادان باید حل و اصلاح شود. 
نگهداری افرادی که بار اول و نهایتا دوم است که جمع آوری شده اند 

حتما باید جدای از دیگر معتادان باشد.
وی با تاکید بر نادرست بودن نگهداری یک جای معتادین متجاهر، 
خاطر نشان کرد: نگهداری یک جای معتادین متجاهر غلط است. 
معتادی که علاوه بر متجاهر بودن برای مثال ۷2 جرم دیگر نیز انجام 
داده است با جوانی که اولین بار است جرمی انجام داده، نباید یک جا 
نگهداری شود. مشکل نگهداری یک جای معتادین متجاهر را باید 
حل کنیم. نگهداری افرادی که بار اول و نهایتا بار دوم است که جمع 

آوری شده اند؛ حتما باید جدای از دیگر معتادان باشد.
رئیس سازمان امور اجتماعی کشور و معاون وزیر با اشاره به تاکید 
وزیر کشور بر اهمیت جمع آوری معتادان متجاهر، تصریح کرد: وزیر 
کشور خطاب به استانداران تاکید کرد که »باید همه معتادان متجاهر 
را ولو اینکه امکانات و جا نداشته باشید و چادر بزنید، باید جمع آوری 
کنید«. منظور وزیر آن بوده است که باید فکری برای این امر کرد. 

نباید آلودگی ها مردم را رنج دهد و نگران کند.

معاون وزیر آموزش وپرورش گفت: از ابتدای 
مهرماه 1۶ میلیون دانش آموز در کلاس های 
ایسنا،  گزارش  به  می شوند.  حاضر  درس 
محمد مهدی کاظمی با اشاره به بازگشایی مدارس از ابتدای 
مهرماه گفت: بازگشایی ملی مدارس را به عنوان ابر برنامه 
آموزش وپرورش در پیش داریم که یکی از سنگین ترین 
برنامه های کشور در قالب سازمان دهی و آماده سازی فضای 
آموزشی کشور برای حضور 1۶ میلیون دانش آموز،۹00 هزار 
معلم در110 هزار واحد آموزشی کشور محسوب می شود. معاون 
آموزش متوسطه با اشاره به ظرفیت های بالای هنرستان ها در 
درآمدزایی اظهار کرد: در هنرستان ها ظرفیت زیادی برای 
درآمدزایی است و قانون هم آن را حمایت می کند، لذا این 
گلایه را می توانم داشته باشم که چرا آموزش همراه با تولید چرا 
محقق نمی شود درحالی که این درآمدزایی هم ارتقای کیفیت 
آموزش را در پی دارد و هم منجر به تعمیق یادگیری و تجهیز 
علمی بیشتر هنرجویان  می شود. معاون آموزش متوسطه 
ادامه داد: از ظرفیت شرکت های دانش بنیان در مدارس به ویژه 
هنرستان استفاده کنید، راه اندازی مراکز رشد در هنرستان ها 
فرصت مناسبی برای ورود شرکت های دانش بنیان است تا 
ضمن حضور فعال در هنرستان و مبحث آموزش، فضایی را 
برای آموزش مبتنی بر دانش در هنرستان ها پیاده کنند. وی 
تاکید کرد: این مقوله در هنرستان های کشاورزی با توجه 
به نگاه ویژه مقام معظم رهبری بیشتر حائز اهمیت است به 
همین منظور طرح شهید باقری به دلیل نگاه استراتژیک 
و نگاه علمی به هنرستان های کشاورزی اجرا خواهد شد و 
امیدواریم با ورود شرکت های دانش بنیان به مقوله آموزش 
در این هنرستان ها شاهد ارتقای کیفیت آموزش و بهره وری 
در این هنرستان ها باشیم و مسیر توسعه و رونق علمی آن ها 
را فراهم کنیم،  هم اکنون از ۷ هزار500 هکتار زمین در سطح 
هنرستان های کشاورزی تنها  4 هزار هکتار فعال هستند و برای 
فعال سازی بقیه و افزایش بهره وری زمین های فعال باید وارد 
عمل شویم. کاظمی با اشاره به فعال سازی هنرستان های جوار 
کارخانه افزود:  احداث این هنرستان ها، فرصت مناسبی است 
تا کارخانه ها صنعتی با ورود به حوزه آموزش ضمن تأمین و 
تربیت نیروی انسانی مورد نیاز و متخصص خود از میان دانش 
آموزان بومی منطقه منجر به ارتقا کیفیت آموزش و افزایش 
فعالیت و بهره وری هنرستان ها در راستای عمل به مسئولیت 

اجتماعی شان در قبال آموزش وپرورش شوند.

مطالعه ای جدید نشان می دهد میان وعده ها 
و غذاهای فوق فرآوری شده از جمله تنقلات 
بسته بندی شده پرطرفدار و نوشیدنی های 
شیرین، خطر ابتلا به سرطان روده را افزایش 

می دهند.
به گزارش ایسنا، متخصصان علوم تغذیه و 
پزشکی در ایالات متحده آمریکا داده های 
سه مطالعه بلندمدت سلامتی را که در آن ها 
بیش از 4۶ هزار مرد و تقریبا 1۶0 هزار زن 

شرکت داشتند و به مدت 24 تا 28 سال پیگیری شده بودند، بررسی کردند.
در این مدت 321۶ مورد سرطان روده شناسایی شد. متخصصان از داده های مربوط به این 

موارد ابتلا و رژیم های غذایی آنان برای تعیین خطر ابتلا به سرطان روده استفاده کردند.
آن ها دریافتند که غذاهای فوق فرآوری شــده از قبیل نوشابه، تنقلات بسته بندی شده، 
نان ، کیک و بیسکوییت های صنعتی، مارگارین و محصولات آماده پیش فرآوری شده یا 

گرم کردنی با خطر بالاتر ابتلا به سرطان روده مرتبط هستند.
براساس این یافته ها خطر ابتلا به سرطان روده در زنانی که بیشترین مقدار غذای آماده را 
مصرف می کردند در مقایسه با زنانی که در گروه کمترین میزان مصرف قرار داشتند، 1۷ 
درصد بیشتر بود.      در عین حال مردانی که بیشترین مقدار غذای آماده شامل گوشت، مرغ یا 

غذای دریایی مصرف کردند، بیشتر در معرض خطر ابتلا به سرطان روده بودند.
این مطالعه همچنین نشان داد مردانی که نوشیدنی های قندی مصرف می کنند در مقایسه 
با آن ها که کمترین مقدار از این نوع نوشیدنی را مصرف می کنند، 21 درصد بیشتر در معرض 

ابتلا به سرطان روده  هستند.

معاون امور جوانــان وزارت ورزش و 
جوانان بــا بیان اینکــه بانک مرکزی 
خواستار مســتثنی شــدن پرداخت 
وام فرزندآوری به مردان مشــروط به 
اســتعلام وضعیت خدمت شده است، 
گفت: ولی ســازمان نظام وظیفه هنوز 

پاسخی نداده است.
به گزارش ایســنا، وحید یامین پور در 
صفحه توییتر خود نوشت:»طبق ماده 

10 قانون خدمت وظیفه، پرداخت وام مشروط به استعلام وضعیت خدمت است؛ 
سالها است وام ازدواج، از این شرط مستثنی شده است. 

با ابلاغ قانون جوانی جمعیت بانک ها در خصوص وام فرزندآوری بلاتکلیف اند. 
بانک مرکزی خواستار مستثنی شدن این وام هم شده، ولی سازمان نظام وظیفه 

هنوز پاسخی نداده است.«
وی در توییت دیگری افزود:»ان شاءالله که ســازمان نظام وظیفه هرچه زودتر 
وام فرزندآوری را هم از شرط استعلام وضعیت خدمت وظیفه مستثنی کند. اما 
از نمایندگان محترم مجلس استدعا دارم با هدف تسهیل ازدواج و فرزندآوری، 

قانون خدمت وظیفه عمومی را مورد بازنگری قرار دهند.«
به گزارش ایسنا، ماه گذشته بانک مرکزی در بخشنامه ای به بانک ها اعلام کرد 
که بر اســاس قانون خدمت وظیفه عمومی، ارائه تسهیلات بانکی از جمله »وام 
فرزندآوری« به مردان مشــروط به »اســتعلام وضعیت نظام وظیفه عمومی« 

آنها است.

وزیــر بهداشــت از اســتقرار هشــت 
بیمارســتان صحرایــی در مرزها برای 
مراقبت از زائران اربعین حسینی خبر داد.

به گزارش ایسنا، دکتر بهرام عین اللهی 
افزود: هفت فروند بالگرد اورژانس،   200 
دستگاه آمبولانس، 35 دستگاه اتوبوس 
آمبولانس، 20 دســتگاه موتورلانس و 
همچنین هشت بیمارستان و درمانگاه 
صحرایی برای مراقبت های بهداشتی و 

درمانی از زائران اربعین در بخش های مختلف مرزها مستقر شده اند.  
وی از آماده باش و تامین تجهیزات کاروان بهداشتی و درمانی اربعین برای رسیدگی 
به راهپیمایان اربعین حسینی خبر داد و تاکید کرد: رسیدگی بهداشتی و درمانی در 

داخل کشور با وزارت بهداشت و در خارج از مرزها با هلال احمر است.  
وزیر بهداشت گفت: سه فروند هواپیمای بال ثابت در فرودگاه های جیرفت و تهران 
برای انتقال بیماران احتمالی اربعین در نظر گرفته شده است و این هواپیماها ظرفیت 

50 تا 100 تخت را دارد.  
بنابر اعلام روابط عمومی وزارت بهداشت، عین اللهی با بیان این که کاروان بهداشت 
ودرمان اربعین حسینی از 12 شهریور به مرزهای هشتگانه کشور اعزام شده اند، افزود: 
این کاروان شامل هزار تکنســین فوریت های پزشکی و 2 هزار تیم  بهداشتی است 
که علاوه بر خدمت رسانی به زائران راهپیمایی اربعین حسینی در مسیر راهپیمایی 
اربعین تا مرزهای کشور بر بهداشت محیط، سلامت آب و غذای زائران نظارت می 

کنند.

ميان وعده هایی که خطر ابتلا به سرطان 
روده را افزایش می دهند

پرداخت »وام فرزندآوری« به مردان؛ معطل 
دریافت پاسخ از سازمان »نظام وظيفه«

وزیر بهداشت خبر داد

استقرار 8 بيمارستان صحرایی و 2۰۰۰ تيم 
بهداشتی در مرزها در پياده روی اربعين

۶۰ درصد معتادان
 "شاغل" هستند

کاهش ۵۰ درصدی دانش آموزان 
رشته ریاضی فيزیک
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حمایت از تئاتر شهرستان در حد شعار است

کاغذ فرهنگ و هنر

خبرخبر

بیســت و نهمین دوره از جشنواره هنرهای 
تجسمی جوانان با حذف بخش رقابتی، کار 
خود را آغاز کرده و این در حالی است که نگاه 
های متفاوتی به این رویکرد دیده می شود. 
برخی بــر این باورند که مبحــث »رقابت« 
با نام »جشــنواره« به نحوی عجین شــده 
اســت و نمی توان این دو را از یکدیگر جدا 
دانست و عده ای دیگر معتقدند ذات رقابت، 
روحیه هم دلی را از هنرمندان جوان و فضای 

جشنواره می گیرد.
با این همه درباره تاثیــرات رویکرد حذف 
بخش رقابتی در جشنواره هنرهای تجسمی 
جوانان مانند هر رویداد دیگری، میان خود 
اساتید جشنواره نیز تفاوت دیدگاه هایی به 

چشم می خورد. 
بر اساس گزارش خبرنگار ایسنا، جدیدترین 
دوره ی جشنواره هنرهای تجسمی جوانان 
چندی پیش در حالی رسما آغاز به کار کرد 
که برخی سیاســت گذاری های این رویداد 
هنری از جمله بخش رقابتی، دســتخوش 
تغییراتی شد. در حالی که برخی داوران این 
جشنواره بر این عقیده هستند که باید برای 
ارزیابی این سیاست گذاری ابتدا یک بررسی 
آماری انجام شــود، اســاتید دیگری مانند 
مجید ناگهی در رشته عکاسی، این تغییر را 

مثبت قلمداد می کنند.
مجید ناگهی، مدرس رشــته عکاســی در 
بیست و نهمین دوره از جشنواره هنرهای 
تجســمی جوان که حذف بخش رقابتی در 
این دوره از جشنواره را مفید تلقی می کند، 
با متفاوت خواندن این رویکــرد به دبیری 
محمدمهدی رحیمیان، دلایل این تمایز را 
چنین تشــریح می کند: »از این جهت که 
تلاش شد تا به مســأله جوانان توجه شود 
و هنرمندان به تکوینی برســند که بتوانند 
پــروژه ای را در پایان تکمیــل کنند، یک 
حرکت ویژه و نقطه عطفی شــکل گرفت.« 
او یادآور می شــود: در دوره های گذشــته، 
شرکت کنندگان، در دوره های سه یا چهار 
روزه کارگاهی که برایشــان تعریف میشد، 
حضور پیدا مــی کردند. ایــن کارگاه ها به 
شکلی سنتی، اغلب با هدایت استاد و داورانی 
که بعدها اضافه می شدند، برگزار می شد و در 
همان بازه زمانی کوتاه و فشرده فرم رقابتی 
به خود می گرفت و این فــرم رقابتی برای 
تولید اثر هنری آفتی است تا اینکه بخواهد 

کمکی کند.«

فضای سينما و تئاتر 
بی رحم است

بازیگر نمایش »فلزات چکش خوار« گفت: 
دوران طلایی تئاتر گذشته است و اکنون 
جانی برایش باقی نمانده است. فضای تئاتر 
و سینما به قدری رک و بی رحم است که 

اگر خوب نباشید حذف می شوید.
سهیل بابایی که هم اینک خود را برای سه 
اجرای بین المللی تئاتــر در اروپا و آمریکا 
آماده می کند در گفت و گو با خبرنگار ایرنا 
اظهار داشت: انگار که یک سری آدم جمع 
می شوند و به واسطه عشق و علاقه ای که 
دارنــد دور هم تفریحــی می کنند. چون 
هم اتفاق هایی که در خــود هنرمندها و 
شکل گیری کار و اثر برای آن ها می افتد و 
هم مسائل پشت پرده و سیستم مدیریتی 
تماشــاخانه ها و تئاتر، تاثیرات عجیب و 

غریبی روی هم می گذارند.
این بازیگــر تئاتر که در ســال 13۹1 در 
ســریال آخریــن روزهای زمســتان به 
کارگردانــی محمدحســین مهدویــان 
ایفای نقش کرده، می گویــد: اگر تئاتر را 
به روزهای طلایی خود نزدیک نکنیم به 
تدریج دیگر تئاتری برای ما باقی نمی ماند.

به گفته بابایی، دهه های ۷0 و 80 و اوایل 
۹0 دوران طلایی تئاتر بود و اکنون جانی 
برایش باقــی نمانده اســت. او می گوید 
بــا محدودیت هایی که اعمال می شــود 
تئاتر دیگر تبدیل به تفریح برای هنرمند 
می شــود و جدیتی که بایــد در کار خود 
داشته باشــد به دلیل نیاز مالی نخواهد 

داشت.
او درباره بازگشــت دوباره خود به تصویر 
می گوید: ترجیح می دهم بــه کار خوب 
برگردم و این از همه چیز برای من مهمتر 

است.
بازیگر ســریال کیمیا به کارگردانی جواد 
افشار اظهار داشــت: این که مدیوم های 
متفاوت در تئاتر و سینما بازیگر را به چه 
سمتی هدایت می کند کار بازیگر است و 
تفاوتی نمی کند که در کدام یک از این ها 
ایفای نقش کند و اگر این دو با هم ترکیب 

شوند اتفاق مثبتی می افتد.
بابایی ادامه داد: اســتثناهایی هم وجود 
دارد کــه بازیگرانی بــدون کار تئاتر وارد 
تصویر می شــوند اما در اصــل چون پایه 
تئاتر است انتقال بازیگر از سینما به تئاتر 
و برعکس را عجیــب و غریب نمی بینم و 
باید این اتفاق بیفتد؛ چون هر دو یک سری 
مطالعات و تجربیاتــی دارند که به بازیگر 

کمک می کند.

مهلت و شیوه ارسال آثار به دومین جشنوارۀ فرهنگی هنری »فرفره« با 
موضوع »کودکان و مقابله با مخاطره ها و بحران ها« در دو بخش نقاشی 
و داستان کوتاه اعلام شد. به گزارش ایسنا و به نقل از دبیرخانۀ جشنوارۀ 
»فرفره«، علاقه مندان شرکت در دومین جشنواره فرهنگی هنری فرفره 
»کودکان و مقابله با مخاطره ها و بحران ها« تا 21 مهرماه 1401 مصادف 
با »روز جهانی کاهش اثرات بلایای طبیعی«، فرصت دارند نسبت به ثبت 

اطلاعات و ارسال آثار خود در دو بخش نقاشی و داستان کوتاه اقدام کنند.
بر این اساس شرکت کنندگان با توجه به رده سنی اعلام شده در بخش 
نقاشی )4 تا 18سال( و داستان کوتاه )۷ تا 18سال( می توانند با انتخاب 
یکی از موضوعات اعلام شده، آثار خود را با مراجعه به سایت جشنواره به 
نشانی http://capf.ir بارگذاری کنند. همچنین امکان شرکت در هر 
دو بخش نقاشی و داستان کوتاه وجود دارد. جشنواره فرهنگی هنری فرفره 
که با هدف آموزش، لزوم توجه و آگاهی بخشی نسبت به موضوعات روز 
جامعه، سبک زندگی، تغییرات محیطی، بحران ها و تاثیر آن بر کودکان و 
نوجوان برگزار می شود، در دومین دوره، محوریت موضوعی خود را به ترویج 
و آموزش مفهوم آمادگی در مخاطرات و بحران ها اختصاص داده و موارد زیر 

را به عنوان موضوعات اصلی برگزیده است:
- آمادگی در برابر بلایای طبیعی: سیل، زلزله و...

- آمادگی در بحران و بلایای انسان ساخت: تصادفات، جنگ، فروریختن 
ساختمان ها و...

- آمادگی در بحران های سلامتی: همه گیری کووید 1۹)کرونا(، آبله، وبا، 
آنفولانزا و...

- آمادگی در بحران تغییرات اقلیمی: خشکسالی، پدیدۀ گرد و غبار، 
گرمایش زمین، کم آبی و...

در بخش داستان کوتاه شرکت کنندگان )۷ تا 18سال( می توانند حداکثر 
دو اثر ارسال کنند و داستان های نوشته شده باید در قالب فایل word با 
فونت BNazanin، سایز 14، حداکثر 1500 کلمه در سایت بارگذاری 
کنند. در بخش نقاشی نیز هر شرکت کننده )4 تا 18سال( می تواند حداکثر 
با سه اثر در جشنواره شرکت کند. تکنیک نقاشی آزاد است و باید در ابعاد 

A4 ترسیم شود.

مهلت و شيوۀ ارسال آثار به دومين 
جشنوارۀ »فرفره« اعلام شد

به عاقبت این دومينو 
می توان اميدوار بود؟

رییس ستاد توسعه و بازسازی عتبات عالیات کربلا اعلام کرد: 
موکب های صحن حضرت زینب )س( در شهر کربلا از چهارشنبه 
1۶ شهریورماه، اسکان زائران اربعین را آغاز می کند. این صحن برای 
35 هزار زائر آماده می شود. به گزارش ایسنا به نقل از روابط عمومی 
ستاد توسعه و بازسازی عتبات عالیات، محمدرضا بنی اسدی راد گفت: 
بر اساس برنامه ریزی صورت گرفته، عملیات عمرانی و فعالیت کارگاه 
صحن حضرت زینب )س( تا 48 ساعت دیگر متوقف شده و پذیرش 

زائران از روز چهارشنبه 1۶ شهریور)دهم ماه صفر( آغاز می شود.
او افزود: پیش بینی می شود در موکب های مستقر در محل کارگاه بیش 

از 35 هزار زائر اسکان داشته باشند

آماده سازی جوار حرم امام حسين )ع( 
برای اربعين

کارگـردان »مرثیـه ای بـر مـرگ ژولیـوس سـزار و 
چند مـرغ از سـیمرغ« که در تماشـاخانه ایرانشـهر 
بـه صحنـه رفتـه دربـاره ویژگی هـای نمایـش و 
حاشـیه هایی که بـرای اجـرای کار بـه وجـود آمده 

بـود، توضیحاتـی ارائـه داد.
مجتبـی رسـتمی فر کارگـردان نمایـش »مرثیه ای 
بر مـرگ ژولیـوس سـزار و چنـد مـرغ از سـیمرغ« 
که بعـد از حاشـیه های فـراوان بالاخـره از چند روز 
قبـل اجـرای خـود را در تماشـاخانه ایرانشـهر آغاز 
کـرده اسـت در ایـن بـاره بـه خبرنـگار مهـر گفت: 
بعـد از لغـو اجـرای مـا در سـالن اصلـی تئاتر شـهر 
و بداخلاقی هایـی کـه از مجموعـه دیدیـم نمایـش 
توانسـت بـا همـکاری تماشـاخانه ایرانشـهر در این 
مجموعـه اجرا بگیـرد. بـا توجه بـه تجربـه قبلی که 
برای اجرای نمایش »تاکسـیدرمی« در تالار مولوی 
داشـتم تصـورم ایـن بـود کـه روال کار بـه همـان 
ترتیب اسـت چـون به دلیـل اینکه گروه من سـاکن 
اهواز هسـتند مـا بعـد از گرفتن مجـوز متـن، فیلم 
نمایش را برای شـورای نظارت ارسـال کردیم و بعد 
از بازبینـی و گرفتـن مجـوز، یـک روز قبـل از آغـاز 
اجرای عمومـی بازبینی زنـده رفتیم. زمانـی هم که 
فیلـم کار را ارائه دادم تعهـد داده بودم که براسـاس 
همـان فیلـم اجـرا خواهم رفـت. بـرای اجـرای این 
نمایـش هـم همـان رونـد را در پیـش گرفتیـم کـه 
متأسـفانه اتفاقـات دیگـری افتـاد و مدیریـت تئاتر 
شـهر بدون اطـلاع دادن به گـروه، نمایـش دیگری 
را جایگزین کار کـرد و دلیلش را هم طولانی شـدن 

رونـد دریافـت مجـوز عنـوان کـرده بود.
وی ادامـه داد: البتـه در نهایـت من دلیـل این همه 
فشـار و حساسـیت های بی مورد درباره ایـن نمایش 
را درک نکـردم. در ادامـه مـن همـان فیلـم اجـرای 
جشـنواره را برای بررسـی به تماشـاخانه ایرانشـهر 
ارائـه دادم کـه همیـن جـا از مدیریـت و پرسـنل 
ایـن مجموعه بـرای همراهی بـا گروه سپاسـگزاری 
می کنم. تماشـاخانه ایرانشـهر بـا توجه بـه اتفاقاتی 
کـه افتاده بـود یـک بـازه زمانی بـرای آماده سـازی 
نمایش بـرای ما در نظـر گرفت و در نهایت قرار شـد 
کار از ۶ تـا 31 شـهریور در سـالن ناظـرزاده کرمانی 
بـه صحنـه بـرود. رسـتمی فر دربـاره دیر باز شـدن 
صفحه فروش بلیت نمایـش توضیح داد: بـرای اجرا 
در ایرانشـهر، شـورای نظـارت بـه صـورت حضوری 
کار را دیدند و یکـی دو مورد اصلاحی را بـه کار وارد 
کردنـد کـه دربـاره اش صحبـت کردیم و حل شـد. 
در نهایـت بـرای مـا آرزوی موفقیـت کردنـد و به ما 
گفتند کـه می توانیـد صفحه فـروش بلیـت نمایش 

را بـاز کنید کـه ما نیـز ایـن کار را انجـام دادیـم. اما 
باید از طرف اداره کل هنرهای نمایشـی دسـتور باز 
شـدن فروش بلیـت بـه تیـوال اعـلام شـود و دیگر 

دسـت گروه نیسـت.
رسـتمی فر گفت: این فراینـد همان روز انجام نشـد 
کـه البته مسـاله مهمی نبـود و با یک تمـاس تلفنی 
یا یـک ایمیـل از طـرف نماینـده اداره کل هنرهای 
نمایشـی به سـایت تیوال حل شـدنی بـود اما چون 
بـا تعطیلی آخـر هفتـه روبرو شـدیم سـایت فروش 
بلیت بـاز نشـد تـا اینکـه روز شـنبه 5 شـهریور ماه 
من دوبـاره بـه اداره کل هنرهـای نمایشـی مراجعه 
کـردم و بعـد از امضـای دوباره مـواردی کـه باید در 
اجرا اصلاح می شـد، قرار شـد سـامانه فـروش بلیت 
باز شـود کـه این اتفـاق تـا سـاعت 11 شـب امکان 
پذیر نشـد در حالی کـه روز بعدش ۶ شـهریور اولین 
اجـرای نمایـش بـود و مـن تـازه اجـازه تبلیغـات 

گرفته بـودم.
این کارگـردان خوزسـتانی بـا گلایـه از اینکه چون 
گـروه نمایش از فاصلـه دوری برای اجـرا به پایتخت 
آمـده بودنـد، می شـد تعامـل بهتـری بـرای اجرای 
نمایش بـا آنها صـورت گیرد، بیـان کـرد: گلایه من 
این اسـت آیـا وقتی شـرایط گـروه مـن را می بینند 
و اینکـه من 40 نفـر آدم را از اهـواز به تهـران آوردم 
که حاصلـش هزینه های خیلـی زیـادی مانند خرج 
رفت و آمـد و خـورد و خـوراک، گرفتن پانسـیون و 
هزینه حمـل دکور نمایش کـه با کامیـون 18 چرخ 
بـه تهـران منتقـل شـده و بسـیاری از هزینه هـای 
جانبـی دیگـر می شـود، برداشـته شـدن چنیـن 
موانعـی از جلوی پـای گـروه می توانـد تا انـدازه ای 
اسـترس را از روی دوش بچه هـا بـردارد. اولیـن 
اجرای ما در ایرانشـهر در واقع اجـرای ژنرال نمایش 
محسـوب می شـد که البتـه همیـن تعـداد محدود 
تماشـاگران هـم از دیـدن کار راضـی بودنـد امـا بـا 
توجـه بـه هزینه هایـی کـه متحمل شـدم یـک روز 
هـم بـرای مـن یـک روز اسـت و چـه بسـا اگـر من 
می توانسـتم از یـک هفتـه قبل بلیـت فروشـی ام را 
باز و تبلیغات نمایش را شـروع کنم از همان روز اول 
می شـد مخاطبـان زیادتـری را به سـالن بکشـانم و 
کار بـا تبلیغ دهان به دهان تماشـاگر بیشـتر فروش 
می کـرد چـون بـا ایـن هزینه هـای سرسـام آور مـا 

امـکان تبلیغات کمـی بـرای نمایـش داریم.
رسـتمی فر متذکـر شـد: مگـر چقـدر ایـن امـکان 
بـرای تئاتـر شهرسـتان ها فراهـم می شـود کـه 
گروهـی نمایشـش را در تهران اجـرای عمومی ببرد 
آن هـم نمایشـی کـه برگزیده جشـنواره تئاتـر فجر 

شـده اسـت. این اتفاق نیـاز بـه همراهی مسـئولان 
اداره کل هنرهای نمایشـی و حتی مسئولان استان 
خوزسـتان دارد. با توجـه به شـعار حمایـت از تئاتر 
اسـتان ها، ما نیـاز بـه همراهی و رفـع موانـع داریم. 
گـروه مـن بـه عنـوان نماینـده تئاتـر اسـتان ها بـه 
پایتخت آمده اسـت آیـا اداره کل هنرهای نمایشـی 
در شـهر بـه ایـن بزرگـی نمی تواننـد محلـی بـرای 
اسـکان بچه هـا فراهـم کنـد. مـا کـه از آنهـا هتل 5 
سـتاره نخواسـتیم بلکه تنها انتظار یک جای خواب 

و یـک وعـده غذایـی داریم.
کارگردان »تاکسـیدرمی« با اشـاره به شعار حمایت 
از تئاتـر اسـتان ها کـه چنـد سـالی اسـت روی آن 
مانور داده می شـود، گفـت: وقتی شـعاری را مطرح 
می کنیـم بایـد همـه جوانبـش را در نظـر بگیریـم 
وگرنـه در نهایـت تبدیـل می شـود بـه شـعاری که 
هیـچ سـودی بـرای کسـی نخواهـد داشـت و بـه 
سـرخوردگی و خسـتگی گـروه می انجامـد. من اگر 
همین فشـارها بخواهـد ادامه پیدا کند دیگر سـمت 
تئاتـر نخواهـم آمـد. مگـر چقـدر می توانـم از جیب 
خـودم، خانـواده ام و بسـیاری مـوارد دیگـر هزینـه 
کنم و در نهایـت هم بیـلان کاری اش برای کسـانی 
که شـعار حمایـت از تئاتـر شهرسـتان ها را داده اند؛ 

حسـاب شـود. حداقل انتظاری کـه ما داشـتیم این 
بـود که یـک خیرمقـدم از مسـئولان تئاتـر دریافت 
کنیـم تـا دلخوشـی باشـد بـرای ایـن 40 جوانانـی 
که از یـک شـهر دور بـرای اجرا بـه تهـران آمده اند.
وی دربـاره ویژگی هـای ایـن اثـر نمایشـی متذکـر 
شـد: ایـن نمایـش اقتباسـی از »ژولیـوس سـزار« 
و »منطـق الطیـر؛ حکایـت سـیمرغ« عطـار اسـت. 
وقتـی اقتباسـی از ادبیـات کلاسـیک و کهـن 
خارجـی و ایرانـی صـورت می گیـرد ایـن ریسـک 
هـم وجـود دارد کـه چقـدر از مخاطبـان نمایش با 
ایـن داسـتان ها آشـنا هسـتند از ایـن رو بایـد همه 
تماشـاگران را در نظـر گرفـت. مـن از همـان ابتـدا 
می دانسـتم بـرای روایـت ایـن 2 داسـتان کـه یکی 
از آنهـا از ادبیـات کهـن ایرانـی و دیگـری از ادبیات 
کلاسـیک غرب نشـأت می گیرد باید در فـرم، رنگ، 
موسـیقی و دکـور نمایـش از جلوه هـای بصـری نیز 
بهره بگیـرم و بـرای مخاطـب جذابیت هایـی ایجاد 
کنم تا همیـن ویژگی ها باعث شـود تماشـاگری که 
مثـلًا »حکایت سـیمرغ« را نخوانـده بعـد از اجرا در 
ذهنـش علامـت سـوال هایی شـکل بگیـرد و بـرود 
داسـتان را بخوانـد چـون در نهایـت رسـالت مـنِ 

هنرمنـد فرهنـگ سـازی هم اسـت.
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در آییـن رونمایـی از پوسـتر رویـداد ملـی 
اسـتاپ موشـن بر لـزوم توجـه بـه ظرفیت 
بـالای نوجوانـان بـرای ورود بـه حـوزه 
فعالیت هـای مرتبط با انیمیشـن و اسـتاپ 

موشـن تأکیـد شـد.
به گزارش خبرنگار مهر، نشسـت رسـانه ای 
و آییـن رونمایـی از پوسـتر »رویـداد ملـی 
اسـتاپ موشـن« صبـح روز دوشـنبه 14 
شـهریور ماه با حضور سـجاد عباسی معاون 
فرهنگـی حوزه هنـری کـودک و نوجـوان، 
امیررضـا مافـی، رئیـس مرکـز انیمیشـن 
سـازمان سینمایی سـوره و محسن مشرقی 
دبیر این رویـداد در تماشـاخانه مهـر حوزه 

هنـری برگزار شـد.
در ابتدای این نشسـت سجاد عباسی معاون 
فرهنگـی حـوزه هنـری کـودک و نوجـوان 
اعضای شـورای سیاسـت گذاری این رویداد 
را معرفی کرد و گفت: یکـی از دلایل مهمی 
که حـوزه هنـری کـودک و نوجوان بـه این 
مسـیر پـا گذاشـته ایـن اسـت که رشـد در 
مسـیر اتفـاق می افتـد و بایـد نوجوانـان را 
کمک کنیـم که بـال داشـته باشـند و وبال 

آن ها نباشـیم.
وی بـا انتقـاد از مصرف زدگـی نوجوانـان 
و عـدم کنش گـری آن هـا تاکیـد کـرد: 
مسـتعد پروری یکـی دیگـر از رویکردهـای 
ماسـت کـه به عنـوان ورودی نوجوانـان 
مستعد اسـت و بعد آن ها را توانمند می کند. 
تنوع بخشـی بـه سـبد مصـرف کـودکان و 
نوجوانـان یکـی دیگـر از اهداف ماسـت که 
بخشـی از ایـن تنوع بخشـی را می توانیـم با 

کمـک نوجوانـان انجـام دهیـم.
عباسـی در ادامه با اشـاره بـه برگـزاری این 
رویـداد در اسـتان های منتخـب گفـت: 
متاسـفانه امـروز حجـم توجـه به تهـران به 
قدری زیاد اسـت که تمام مسـائل از دریچه 
تهران دیـده می شـود. شکسـتن این حصر 
رسـانه ای و توجه و تولید مسـتلزم این است 
کـه هنرمنـدان در مناطق خود فعال شـوند 
و ایـن روایـت تـک بعـدی را تغییـر دهنـد. 
چون زبده تریـن هنرمندان از سراسـر ایران 
هسـتند و صرفاً محـدود به تهران نیسـتند.

نمی خواهيم جشنواره برگزار کنيم
امیـر رضـا مافـی هـم در ادامه این نشسـت 
توضیـح داد: مرکز انیمیشـن حـوزه هنری 
بر تولیـدات متنوعی که در حوزه انیمیشـن 
صـورت می گیـرد تمرکـز دارد و در پـی آن 
اسـت که این موارد را توسـعه دهـد. یکی از 

گونه های بسـیار مهـم کـه در دوره ای کمتر 
به آن توجه شـده اسـتاپ موشـن اسـت. از 
سـوی دیگر موضوع فرا تهـران حائز اهمیت 
اسـت. ضمـن اینکـه کـودکان و نوجوانـان 
سـهم زیـادی را از مخاطبان دارنـد توجه ما 
به این طیـف باعث می شـود همـکاری ما با 
حوزه هنری کودک و نوجوان بیشـتر شـود.

مافـی تأکیـد کـرد: مـا نمی خواهیـم یـک 
جشـنواره برگـزار کنیـم، مـا یک مسـیر را 
برای مشـارکت کودکان و نوجوانـان هموار 
می کنیـم. مـا اتفاق نظر داشـتیم کـه نقطه 
مغفـول همین مسـیر سـازی و مسـیریابی 
اسـت ما بـر موضـوع تربیـت بیشـتر تاکید 
کردیـم چـون تربیـت یـک زیسـت میـان 
مربی و بچه هاست. اسـتاپ موشن به عنوان 
یکی از گونه هایی اسـت که ذیل انیمیشـن 
تعریـف می شـود. مرکـز انیمیشـن حـوزه 
هنـری تاکیـد دارد ایـن گونـه در سراسـر 

کشـور فعال شـود.
رئیس مرکز انیمیشـن سـازمان سـینمایی 
سـوره در ادامه گفت: نکتـه پایانـی من این 
اسـت کـه مـا بـر مسـیر بـودن ایـن رویداد 
تاکیـد داریم و همیـن مسـأله آن را متجلی 
خواهد کرد اگـر بتوانیم این مسـیر را هموار 
کنیم کـه همانا وظیفه سـازمانی ماسـت ما 
بایـد در تربیـت نیـروی جـوان بـا تاکیـد بر 
فرا تهران اقـدام کنیم که یکی از مسـیرهای 

بروز ایـن اتفاق همیـن رویداد ملی اسـتاپ 
موشـن است.

مخاطبان این رویداد 
دانش آموزان هستند

محسـن مشـرقی دبیر رویداد ملی اسـتاپ 
موشـن هم در ادامه این نشسـت رسـانه ای 
بیان کرد: مـا یک جشـنواره نیسـتیم برای 
همیـن عبـارت رویـداد ملـی را برگزیدیـم. 
مخاطبان این رویداد دانش آموزان هسـتند 
حتی کسـانی کـه تا حـالا هیچ انیمیشـن و 
اسـتاپ موشـنی تولید نکرده انـد، مخاطب 
مـا هسـتند. نـگاه مـا رو بـه آینـده اسـت. 
انتهای این مسـیر بـرای مـا جذاب اسـت و 
آینده را در دسـتان ایـن نوجوانان می بینیم .

مشـرقی گفـت: توجـه مـا به مسـیر رشـد 
اسـت مـا بـه نوجوانـان فرصـت شـروع 
و جسـارت آغـاز را می دهیـم. معمـولاً 
جشـنواره ها اختتامیـه دارنـد امـا نـگاه مـا 
نسـبت به این رویـداد یک نقطه آغاز اسـت. 
یـک مسـیر ادامـه دار طراحـی کرده ایـم و 
در تلاشـیم کـه انتهـای آن بـه یـک بـازار 
مسـتمر گره بخـورد. مـا اصولی هـم داریم. 
یک اصـل هم آموزی اسـت تـا نوجوانـان از 
همدیگر یاد بگیرند، تعامل، کار تیمی، رشد 
مخاطب و بازی وارسـازی هـم از دیگر هدف 
ماسـت. دوسـت داریـم نوجوانان از سـمت 
مصرف کنندگـی بـه سـمت تولیـد برونـد.

مراسم عزاداری هیئت میثاق با شهدا با عنوان موکب 
طلاب المقاومه در مسیر پیاده روی اربعین با نوای میثم 

مطیعی برگزار می شود.
به گزارش خبرنگار معارف ایرنا میثم مطیعی به مدت 
پنج شب در مسیر پیاده روی اربعین و در هیات میثاق 
با شهدا با عنوان موکب طلاب المقاومه، مرثیه خوانی 
می کند. در این مراسم حجت الاسلام محمدرضا 
عابدینی سخنرانی خواهد کرد. عزاداری این موکب از 
20 تا 24 شهریور بعد از نماز مغرب و عشاء در عمود 

11۹5 برپا می شود.
موکب امام رضا )ع( در عمود 285 با سخنرانی 
حجت الاسلام علیرضا پناهیان و مرثیه خوانی سیدرضا 

نریمانی برپا می شود. 
از دیگر سخنرانان راهپیمایی اربعین می توان به 
حجج  اسلام سید مهدی میرباقری، ناصر رفیعی، 
محمد جواد حاج علی اکبری، میرهاشم حسینی، 
ابوالحسن مهدوی، حاجت مراد حاجتی، محمد برادران، 
سید حسین آقامیری، سید عباس موسوی مطلق، 
حسین کاردان، علی سعیدیان، جواد محمدزمانی، علی 

ثمری و احسان بی آزار تهرانی اشاره کرد.

همچنین صادق آهنگران، مرتضی طاهری، ولی الله 
کلامی زنجانی، حسین سازور، نریمان پناهی، محمود 
کریمی، محمدرضا و حسین طاهری، مهدی رسولی، 
عباس حیدرزاده، سید محمود علوی، مجتبی رمضانی، 
رضا نبوی، حمید رمضانپور، علی مهدوی نژاد، 
محمدجواد احمدی، مهدی مختاری، امیر نعیمی، 
عباس طهماسب پور، روح الله رحیمیان، سیدعلی 

موسوی، مرتضی خلیلی، حسین موحدی نیا، مهدی 
قربانعلی، سید مهدی میرداماد، محمدحسین پویانفر، 
امیر عباسی، ابوذر روحی، مهدی سروری، احمد 
نیکبختیان، حسن شالبافان،  مهدی ذاکری، امین 
شادکام، امین قدیم، مهدی سلحشور و یزدان ناصری 
از مداحانی هستند که در موکب های نجف تا کربلا به 

مرثیه سرایی و عزاداری خواهند پرداخت. 

میثم مطیعی در مسیر پیاده روی اربعین 
مداحی می کند

برای نوجوانان »بال« باشیم نه »وبال«

این یک »جشنواره« نیست!
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»آتش عشـق« با عبور از فروش یک میلیـون دلاری در گیشـه های جهان، 
عنوان پرفروش ترین مسـتند سـال 2022 را از آن خود کرد.

به گـزارش خبرگزاری مهر به نقل از ددلاین، »آتش عشـق« سـاخته سـارا 
دوسـا متعلق به نشـنال جئوگرافیک در آخر هفته ای که گذشـت فروشش 

را از مـرز یک میلیـون دلار هم فراتر برد و موفق ترین مسـتند سـال شـد.
ایـن فیلم کـه تابسـتان امسـال اکرانش را شـروع کرد بـا آغاز هفتـه جدید 
وارد نهمیـن هفته اکـران خـود می شـود و اواخـر امسـال در دیزنی پلاس 

پخـش می شـود.
این مسـتند اولین بار در سـاندنس پخش شـد و جایـزه تدویـن را دریافت 

کرد و پـس از آن نشـنال جئوگرافیک حقـوق آن را خرید.
در ایـن فیلـم زندگـی و کار کاتیـا و موریـس کرافـت 2 آتشفشان شـناس 
فرانسـوی از طریـق تصاویـر نـادر آرشـیوی آنهـا تصویـر شـده اسـت. این 
زوج در نهایت بـا فوران کوه آتشفشـانی »آنزیـن«  در سـال 1۹۹1 در ژاپن 

جـان باختند.
نتفلیکس، آمازون، سـونی، یونیورسـال و پارامونت همه خواهان به دسـت 
آوردن حقـوق پخـش این فیلـم بودند کـه در نهایـت نشـنال جئوگرافیک 

ایـن موفقیت را کسـب کرد.
برخـی از دیدنی تریـن تصاویـر ثبت شـده از بزرگ تریـن شـور زندگی  این 

2 محقق بی بـاک یعنـی آتشفشـان ها در ایـن فیلم 
به اشـتراک گذاشـته شـده است.

کاتریـن کـه در رشـته فیزیـک و شـیمی تحصیـل 
کـرده بـود در زمـان مـرگ 4۹ سـاله و همسـرش 
موریـس کـه فارغ التحصیـل رشـته زمین شناسـی 

بـود 45 سـاله بودنـد. ایـن دو بـه دلیـل فیلمبـرداری ، عکاسـی و ضبـط 
مشـخصات آتشفشـان ها که اغلب از فاصله چنـد متری صـورت می گرفت 

شـناخته شـده بودنـد.
ورنر هرتسـوگ نیز پیشـتر بـا مسـتند »در دل آتشفشـان« به زندگـی آنها 

پرداخته اسـت.
نئون کـه در توزیع این مسـتند با نشـنال جئوگرافیک شـریک اسـت قبلا 
هم بـا ایـن کمپانی مشـهور همـکاری کـرده کـه اکـران مسـتند »کووید؛ 

مـوج اول« اثـر میتو هاینمـن در سـال 2021 از جمله آنهاسـت.
مسـتند »آتـش عشـق« محصـول 2022 و آمریکایی-کانادایـی اسـت که 

نویسـندگی، کارگردانـی و تهیه آن را سـارا دو سـا برعهده داشـته اسـت.
ایـن فیلـم نقدهـای مثبتـی دریافـت کـرده و در سـایت راتـن تومیتـوز بر 
مبنـای نقدهـای 14۶ منتقـد میانگیـن امتیـاز 8.3 را کسـب کـرده و ۹۹ 

درصـد بـه آن رای مثبـت داده انـد. 

»آتش عشق« پرفروش ترین مستند سال شد

خبر
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مریم ایراندوست در مورد سرمربیگری تیم ملی 
فوتبال زنان ایران در دوره ریاست مجدد تاج 
در فدراسیون گفت: اگر پیشنهادی باشد حتما 

بررسی می کنم و تصمیم می گیرم.
به گزارش ایســنا، لیگ برتر فوتبــال زنان از 
بیســت و دوم مهر مــاه آغاز می شــود. مریم 
ایراندوســت، سرمربی ســابق تیم ملی بعد از 
چند سال دوباره به لیگ برتر برگشت و این بار 
هدایت تیم ســپاهان را برعهــده گرفت. او با 
ایسنا به گفت وگو نشســت و در مورد مسائل 
مختلفی از جمله بازگشــت دوبــاره به لیگ،  
انتخابات فدراســیون فوتبال و ریاست مهدی 
تاج در فدراســیون و ورود زنان به ورزشــگاه 
صحبت کــرد کــه مشــروح آن را در ادامه 

می خوانید. 
ایراندوست در مورد قبول ســرمربیگری تیم 
ســپاهان و حضور دوباره در لیگ برتر فوتبال 
زنان به خبرنگار ایســنا گفت: شغلم مربیگری 
اســت و با توجه به جلســاتی که با باشــگاه 
سپاهان داشتم و لطف آقای ســاکت و خانم 

چین سری، فضا را برای کار فراهم دیدم.
او با بیان اینکه هدف باشگاه سپاهان قهرمانی 
نیســت، ادامه داد: باشــگاه به دنبــال ایجاد 
ســاختار حرفه ای برای زنان است و برنامه ای 
سه ســاله دارد تا به قهرمانی برســد اما هیچ 
مربی بدش نمی آید بهترین نتیجه را بگیرد و 
ما هم تمام تلاشــمان را می کنیم که بهترین 

عملکرد را داشته باشیم.
او بــه مطالباتی که برای قبول ســرمربیگری 
ســپاهان در لیگ داشته  اشــاره و بیان کرد: 
امکانات باشگاه ســپاهان برای همه مشخص 
و روشن است. صحبت هایی داشتیم که زمین 
تیم زنان، زمینی باشــد که تیم مردان هم در 
آن تمرین مــی کند. البته تا قبــل از اینکه به 
اصفهان بروم فکر می کردم زمین ها شــرایط 
خوبی ندارند اما خوشــبختانه زمین ها خوب 
بودند. دغدغه بعدی من بازی تیم سپاهان در 
شهر اصفهان و در ورزشــگاه های نقش جهان 

یا باغ فردوس بود که این توافق حاصل شد.
ایراندوست در مورد قرارداد خود با این باشگاه 
گفت: در هیچ جــای دنیا ریز بــه ریز قرارداد 
رســانه ای نمی شــود اما قــراردادی خوب و 
حرفه ای بسته ام. در ســال های ۹3 و ۹4 هم 
در ملوان قراردادی حرفه ای بسته بودم. این ها 
لازمه کار کردن با فکر باز اســت که باشــگاه 
سپاهان و آقای ساکت شرایط را فراهم کردند.

اگر پيشنهاد شود به سرمربيگری 
تيم ملی فکر می کنم

او در مورد انتخاب دوباره مهدی تاج به عنوان 

رئیس فدراســیون فوتبال گفت: امیدوارم با 
توجه به اینکه آقای تاج در AFC کرسی دارد 
و به فوتبال زنان در ســطح بین المللی واقف 

است، اتفاقات خوبی برای فوتبال زنان بیفتد.
سرمربی سابق تیم ملی فوتبال در پاسخ به این 
سوال که از وضعیت فوتبال زنان در دوره قبل 
ریاســت آقای تاج رضایت داشتید، بیان کرد: 
در دوره قبل ایران نبودم اما در سال ۹8 یا ۹۹ 
خانم صوفی زاده و آقای شکوری با من تماس 
گرفتند که به تیم ملی بیایم اما آن موقع شرایط 
کار را نداشــتم. یک وقفه دو سال و نیمه افتاد 
که دلایلش را نمی دانم اما امیدوارم همه چیز 

خوب پیش برود.
او در پاســخ به ســوال دیگری مبنی بر اینکه 
اگر به شما پیشنهاد ســرمربیگری تیم ملی را 
بدهند قبول مــی کنید، گفت:هیچکس بدش 
نمی آید که به تیم ملی کشورش خدمت کند، 
مخصوصا من که همیشــه ثابت کرده ام روی 
این قضیه خیلی ناسیونالیست هستم. در حال 
حاضر تمرکزم روی سپاهان و کارهایی است 
که باید انجام بدهم، اما اگر پیشــنهادی باشد 

حتما بررسی می کنم و تصمیم می گیرم.
برابری، مطالبه هميشگی من است

ایراندوست در مورد شــرایطی که باید وجود 
داشته باشد تا ســرمربیگری تیم ملی را قبول 
کند، بیان کرد: دور قبل که ســرمربی بودم، 
در جلسه با خانم شــهره موسوی نایب رئیس 
فدراسیون گفتم در حد یک مشاور می مانم اما 
وقتی اصرار کرد، گفتم اگر فضای برابری وجود 

داشته باشد کار می کنم. هرچه علم مربیگری 
در فوتبال ایران داشته باشــم، بدون آرامش 
بازدهی نخواهم داشت. فدراسیون فوتبال قول 
داد و تمام مسیر را فراهم کرد. تقریبا برابری و 
شخصیت لازم برای فوتبال زنان وجود داشت 

و من هم راحت کار کردم.
او در این مورد افزود: با توجه به اینکه فوتبال ما 
در مسیر رشد قرار گرفته و هواداران میلیونی 
خود را پیدا کرده است، مسئولان فدراسیون 
فوتبال می خواهند همین شرایط  ادامه داشته 

باشــد و در چنین فضایی می تــوان کار کرد. 
تنها مطالبه من همیشه برابری برای فوتبال و 

دختران فوتبالیست بوده است.
ورود زنان به ورزشگاه گامی

 رو به جلو است
ایراندوست در مورد حضور زنان در ورزشگاه ها 
و بازی های لیگ برتر گفت: خیلی خوشحالم و 
تنها کسی نیستم که این دغدغه را داشته اما 
با وجود فشارها علنی اعلام می کردم. حتی در 

جلسه ای خانم موســوی گفت مدتی در مورد 
اســتادیوم ها حرف نزن که جواب دادم همین 

الان یک پست می گذارم.
او افزود: تقریبا در 15 سال اخیر به هر کشوری 
ســفر کرده ام،  بــا اینکه فقط اســم دو تیم را 
می دانســتم اما به اســتادیوم وارد می شدم و 
فضا را بررســی می کردم. یکی از دغدغه هایم 
بعد از فوتبالیست شدن ورود به استادیوم بود. 
البته این را هم بگویم که هرچند در سال های 
اخیر فضا برای ورود زنان در بازی های ملی و 

به تازگی در لیگ فراهم شــده است اما هنوز 
فرصت نشــده که بروم. با این حال خوشحالم  
مسئولان کشــور و فدراســیون فوتبال به هر 
دلیلی  این تصمیــم را گرفتند. همین که یک 
قدم رو بــه جلو رفتیم، اتفــاق خیلی مثبت و 
خوبی اســت که برای  فوتبال دوستان افتاده 

است.
پخش مرده تلویزیونی هم نداریم

ایراندوست در پاســخ به این سوال که به سارا 
قمی پیشنهاد همکاری داده اید، گفت: نیازی 
نبود. ســپاهان  مهاجمــان و بازیکنان خیلی 
خوبی دارد و در تلاش هستیم تا بازیکنان تیم 

را حفظ کنیم.
او به رفتن شــقایق روزبهانی از تیم ســپاهان 
اشــاره و بیان کرد: یــک روز قبــل  از اینکه 
قراردادم را با ســپاهان ثبت کنم، شــقایق با 
توجه به اینکه قراردادی با ســپاهان نداشت و 
قرارداد مالی تقریبــا میلیاردی از جایی دیگر 
داشت، رفت. در صحبتی هم که با من داشت، 
گفت شرمنده ام و دوست داشتم کنارتان باشم 
اما پیشــنهاد ۹50 میلیونی تیــم دیگر باعث 
شد برود. ایراندوســت با اشاره به قراردادهای 
مالی در فوتبــال زنان و مــردان گفت: وقتی 
یک فوتبالیست مرد 50 تا ۷0 میلیارد تومان 
می گیرد، یک میلیارد بــرای فوتبال زنان رقم 
کمی است. قبول دارم پخش زنده و حتی مرده 
تلویزیونی نداریم و اسپانسرها ورود نکرده اند 
اما فوتبال زنان به اندازه مردان هوادار دارد. در 

استادیوم ملوان این به همه ثابت شد.

عبور تاج از اسکوچیچ و توافق با کی روشاگر پیشنهاد شود به سرمربیگری تیم ملی فکر می کنم

تنها مانع بازگشت کارلوس!
با وجود این که رئیس فدراسیون فوتبال توافقاتی با سرمربی پیشین 
تیم ملی داشته اما هنوز موانعی وجود دارد که اجازه نداده قرارداد با 
مرد پرحاشیه پرتغالی برای حضور روی نیمکت تیم ملی امضا شود.

به گزارش خبرنگار مهر، مهدی تاج در مجمع انتخاباتی هشــتم 
شــهریور 1401 توانســت بار دیگر نظر اعضا را بــرای حضور در 
پست ریاست جلب کند تا برای مدت دو سال و نیم امور مربوط به 

عالی ترین نهاد فوتبالی کشور را مدیریت کند.
انتخاب او به شایعه فسخ قرارداد دراگان اسکوچیچ از سرمربیگری 
تیم ملی ایران بار دیگر دامن زد تا مرد کروات در آستانه اردوی تیم 
ملی ایران در اتریش برای بازی با اروگوئه و سنگال دوباره استرس 

بگیرد.
اسکوچیچ که به هر دری برای ادامه حضور روی نیمکت بهترین تیم 
قاره آسیا در جام جهانی 2022 چنگ می زند هر درخواستی از سوی 
مسئولان فدراسیون را می پذیرد تا شاید جلسه با صنف برج سازها 
با درخواست حمید استیلی بتواند او را به این هدف شخصی نزدیک 

و نزدیکتر کند.
از ســوی دیگر مخالفت بازیکنان قدیمی تیم ملی ایران همچون 
احسان حاج صفی، علیرضا جهانبخش، کریم انصاری فرد، مهدی 
طارمی و … با ادامه حضور پیرمرد کروات باعث شــد حاج صفی 
در سفری چند ساعته به تهران در انتخابات شرکت کرده و با دادن 
رای احتمالی به مهدی تاج نشــان دهد هیچ علاقــه ای به ماندن 

اسکوچیچ ندارد.
رئیس برگشته به فدراسیون فوتبال نیز پس از روی کار آمدن، پروژه 
بازگشت کارلوس کی روش به فوتبال باشگاهی ایران را کلید زد تا 

توافق مالی کامل و قطعی با او به طور شفاهی پیدا کند.
کارلوس کی روش در تماس های صوتــی و تصویری با مهدی تاج 
شروط خود را برای حضور دوباره در رختکن تیم ملی ایران اعلام 
کرده اســت اما تاج برای بازگرداندن او نه تنها مجوز هیأت رئیسه 
فدراســیون فوتبال را نیاز دارد بلکه بایــد رضایت مخالفان جدی 
بازگشــت کی روش در راهروهای وزارت ورزش، مجلس شورای 

اسلامی و… را نیز جلب کند.
تاج طی یک هفته گذشته هیچ جلســه ای را با دراگان اسکوچیچ 
تشکیل نداده است تا نشان دهد همچنان نسبت به ادامه فعالیت او 

دلسرد است و تمایلی به ادامه فعالیتش ندارد.
تیم مدیریتی جدید فدراسیون فوتبال در حالی برکناری اسکوچیچ 
را دنبال می کنند که مخالفانی همچون میرشاد ماجدی در هیأت 
رئیسه دارند اما تعداد موافقان برکناری این سرمربی بیشتر است. 
رئیس فدراسیون برای رســمی کردن قرارداد با کی روش نیاز به 
امضای پنج نفر دیگر از اعضای هیأت رئیســه دارد. خبرنگار مهر 
کســب اطلاع کرده اســت هفت نفر از آنها کاملًا موافق بازگشت 
کی روش هستند تا هیچ مشکلی در این زمینه پیش روی تاج نباشد.
کشمکش برای تعیین تکلیف سرمربی تیم ملی ایران در حالی ادامه 
دارد که نزدیک به ۷5 روز دیگر رقابت های جام جهانی 2022 آغاز 
می شود. برنامه بازی های فیفادی نیز نشان می دهد تنها 1۶ روز برای 
برگزاری اردوهای تیم های ملی در شهریور و آبان ماه فرصت وجود 
دارد.  اردوی تیم ملی ایران در حالی از بیستم شهریورماه با حضور 
بازیکنان داخلی آغاز می شــود که این تیم قرار است 2۷ شهریور 
ماه راهی کشور اتریش شده تا اول و پنجم مهرماه به ترتیب مقابل 

اروگوئه و سنگال دیدارهای تدارکاتی اش را برگزار کند.

رئیس فدراســیون والیبال گفت: حذف 3 تیم 
ازبین ایران، برزیل، ژاپن، فرانسه، صربستان و 
آرژانتین در مرحله یک هشتم نهایی رقابت های 

قهرمانی جهان در شان این رقابت ها نیست.
محمدرضا داورزنی در گفت وگــو با ایرنا، در خصوص مصاف 
تیم های ملی والیبال ایران و برزیل در مرحله یک هشتم نهایی 
رقابت های قهرمانی جهان، اظهار داشت: بازی ایران و برزیل 
و همچنین دیدار ژاپن و فرانسه و جدال صربستان و آرژانتین 
جزو بی رحمانه ترین مسابقات قهرمانی جهان است که در این 
مرحله هر کدام از این تیم ها حذف شوند نشان دهنده مدل 

نامناسب برگزاری قهرمانی جهان است و ایراد دارد.
رئیس فدراسیون والیبال افزود: همه این تیم ها از قدرت های 
حال حاضر والیبال جهان هستند که حذف هر کدام از آنها در 

این مرحله شایسته مسابقات قهرمانی جهان نیست.
وی درباره اینکه نتیجه بازی ایران و برزیل را چگونه پیش بینی 
می کند، گفت: برد  و باخــت هیچ کدام از ایــن دو تیم قابل 
پیش بینی نیست. ایران برای ارائه یک نمایش خوب از والیبال 
پا به میدان خواهد گذاشت و مردم بازی زیبایی از بلند قامتان 
خواهند دید و فرزندان ایران عزیز تلاش خواهند کرد بهترین 

عملکرد را داشته باشند.
دیدار تیم های والیبال ایران و برزیل امروز )سه شنبه( ساعت 

23:30 برگزار می شود.

کارشناس والیبال ایران گفت: انتقاد باید مفید 
باشد و گره ای را باز کند نه اینکه نمک روی زخم 

بپاشیم.
امیرحسین منظمی در گفت وگو با ایرنا، در خصوص عملکرد 
تیم ملی والیبال در مرحله گروهی رقابت های قهرمانی جهان، 
اظهار داشت: به نظر من تیم ملی والیبال در مجموع عملکرد قابل 
قبولی در مرحله گروهی داشت. چون از گروه مان صعود کردیم 

و این اولین هدف تیم ایران در رقابت های قهرمانی جهان بود.
وی افزود: ما 2 بازی خوب مقابل آرژانتین و مصر انجام دادیم. در 
بازی با هلند انتظارم از تیم ملی بیشتر بود؛ اما بازیکنان روزشان 
نبود. هلند هم انصافا بازی خوبی انجام داد؛ اما  زمانی که در ست 
چهارم جلو بودیم توقع می رفت کادرفنی با تغییر تاکتیک نتیجه 

را حفظ کند؛ اما اینگونه نشد.
ملی پوش ســال های دور والیبال ایران دربــاره مصاف ایران با 
برزیل در مرحله یک هشتم نهایی بازی سختی با برزیل داریم. 
برزیل تیم باتجربه ای است و برای سالیان طولانی جزو تیم های 
برتر دنیا بوده است. کادرفنی باید برای این بازی برنامه ویژه ای 
داشته باشد؛ اما در نهایت این بازیکنان هستند که باید برنامه ها 

را اجرا کنند.
وی ادامه داد: نکتــه مهم درباره 3 بازی گذشــته تیم ملی در 
رقابت های قهرمانی جهان این است که بازی ها را خوب شروع 

نمی کنیم.

جدال ایران و برزیل یکی از 
بی رحمانه ترین مسابقات 

قهرمانی جهان است

منظمی: تيم ملی واليبال به اولين 
هدفش رسيد

خبر

خبر

خبر

ایراندوست در مورد شرایطی که باید وجود داشته باشد تا سرمربيگری تيم ملی را قبول کند، بيان کرد: 
دور قبل که سرمربی بودم، در جلسه با خانم شهره موسوی نایب رئيس فدراسيون گفتم در حد یک مشاور 
می مانم اما وقتی اصرار کرد، گفتم اگر فضای برابری وجود داشته باشد کار می کنم. هرچه علم مربيگری در 
فوتبال ایران داشته باشم، بدون آرامش بازدهی نخواهم داشت. فدراسيون فوتبال قول داد و تمام مسير 

را فراهم کرد. تقریبا برابری و شخصيت لازم برای فوتبال زنان وجود داشت و من هم راحت کار کردم.

هر
س: م

عک

کاغذ ورزش

آگهی تحدید حدود اختصاصی
پلاک  )باغ(  محمدی  گل  مزرعه  ششدانگ  چون 
 37444 مساحت  به  اصلی   -74 از  فرعی   7
جبالبارز  سقدر  کرجوک  اراضی  در  واقع  مربع  متر 
بیدشکی  ولیمحمد  آقای  تقاضای  مورد  34 کرمان  بخش  جیرفت 
شماره  به  جیرفت  ثبت  اختلاف  حل  محترم  هیات  رای  استناد  به 
قرار  نامبرده  مالکیت  در   1401/02/11 مورخ   140160319014000508
ثبتی  وضعیت  تکلیف  تعیین  قانون   3 ماده  موضوع  آگهی  و  گرفته 
نامه  آیین   -13 ماده  و  رسمی  سند  فاقد  وساختمانهای  اراضی 
قانون ثبت منتشر و در موعد مقرر مورد واخواهی قرار نگرفته ونیاز 
مورخ    6924 شماره  درخواست  حسب  لذا  دارد  حدود  تحدید  به 
ستناد  با  آن  حدود  تحدید  آگهی  بدینوسیله  مالک   1401/06/05
از  آن  ی  تحدید  عملیات  و  منتشر  مزبور  قانون   13 ماده  تبصره 
وقوع  محل  در    1401/07/12 مورخ  شنبه  سه  روز  صبح   8 ساعت 
املاک  مالکین  یا  مالک  به  لذا  آمد  خواهد  عمل  به  و  ملک شروع 
به  اعلان  این  در  اخطار میگردد که در موعد مقرر  رقبه مزبور  مجاور 
محل وقوع ملک حاضر و در صورت عدم مراجعه مجاورین عملیات 
مجاورین  از  کسی  چنانچه  و  انجام  مالک  معرفی  با  ی  تحدید 
ماده  طبق  بر  باشد  داشته  اعتراض  آن  ارتفاقی  وحقوق  حدود  بر 
صورتمجلس  تنظیم  از  پس  اصلاحی   -86 ماده  و  ثبت  قانون   20
تحدیدی اعتراض خود را کتبا ظرف مدت 30 روز به این اداره اعلام 
و دادخواست به مراجع ذیصلاح قضایی تقدیم و گواهی دادخواست 
هیچگونه  یاد شده  مهلت  گذشت  از  وپس  نماید  ارائه  اداره  این  به 

بود. نخواهد  ادعایی مسموع 
تاریخ انتشار : 1401/06/15- روز : سه شنبه 
 جواد فاریابی - رئیس اداره ثبت اسناد و املاک جیرفت.م الف:292

آگهی تحدید حدود اختصاصی
چون ششدانگ یکباب خانه پلاک 1457 فرعی از 549- 
اصلی به مساحت 776/90 متر مربع واقع در اراضی کلرود 
محمد  آقای  تقاضای  مورد  کرمان   45 بخش  جیرفت 
ثبت  اختلاف  حل  محترم  هیات  رای  استناد  به  آفتابی 
جیرفت به شماره 140160319014004388 مورخ 1400/10/11 در مالکیت 
نامبرده قرار گرفته و آگهی موضوع ماده 3 قانون تعیین تکلیف وضعیت 
نامه  آیین  فاقد سند رسمی و ماده 13-  اراضی وساختمانهای  ثبتی 
قانون ثبت منتشر و در موعد مقرر مورد واخواهی قرار نگرفته ونیاز به 
تحدید حدود دارد لذا حسب درخواست شماره 6902 مورخ  1401/06/05 
مالک بدینوسیله آگهی تحدید حدود آن با ستناد تبصره ماده 13 قانون 
مزبور منتشر و عملیات تحدید ی آن از ساعت 8 صبح روز دوشنبه 
مورخ 1401/07/11  در محل وقوع ملک شروع و به عمل خواهد آمد لذا 
به مالک یا مالکین املاک مجاور رقبه مزبور اخطار میگردد که در موعد 
مقرر در این اعلان به محل وقوع ملک حاضر و در صورت عدم مراجعه 
مجاورین عملیات تحدید ی با معرفی مالک انجام و چنانچه کسی از 
بر طبق  باشد  اعتراض داشته  ارتفاقی آن  بر حدود وحقوق  مجاورین 
ماده 20 قانون ثبت و ماده 86- اصلاحی پس از تنظیم صورتمجلس 
تحدیدی اعتراض خود را کتبا ظرف مدت 30 روز به این اداره اعلام و 
دادخواست به مراجع ذیصلاح قضایی تقدیم و گواهی دادخواست به 
این اداره ارائه نماید وپس از گذشت مهلت یاد شده هیچگونه ادعایی 

مسموع نخواهد بود.

تاریخ انتشار : 1401/06/15- روز : سه شنبه 
 جواد فاریابی - رئیس اداره ثبت اسناد و املاک جیرفت.م الف:291

اداره کل ثبت اسناد و املاک استان کرمان
اداره ثبت اسناد و امالک حوزه ثبت ملک جیرفت

هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی
آگهی موضوع ماده 3 قانون و ماده 13 آئین نامه قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی واراضی 
رای شماره 1400/07/28-140060319014003089-  برابر  رسمی  فاقد سند  وساختمانهای 
هیات اول موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی مستقر در 
واحد ثبتی حوزه ثبت ملک جیرفت  تصرفات مالکانه بلامعارض متقاضی خانم فاطمه فرزان پور فرزند علی 
به شماره شناسنامه 64 صادره از جیرفت در ششدانگ یک باب خانه به مساحت 440 متر مربع پلاک - 
فرعی از 465- اصلی مفروز و مجزی شده از پلاک - فرعی از 465 -اصلی قطعه دو واقع در اراضی آبگرم 
اسماعیلیه جیرفت بخش 45 کرمان خریداری از مالک رسمی آقای علی جلالی محرز گردیده است.لذا به 
منظور اطلاع عموم مراتب در دو نوبت به فاصله 15 روز آگهی می شود در صورتی که اشخاص نسبت به صدور 
سند مالکیت متقاضی اعتراضی داشته باشند می توانند از تاریخ انتشار اولین آگهی به مدت دوماه اعتراض 
خود را به این اداره تسلیم و پس از اخذ رسید، ظرف مدت یک ماه از تاریخ تسلیم اعتراض،دادخواست خود 
را به مراجع قضایی تقدیم نمایند . بدیهی است در صورت انقضای مدت مذکور و عدم وصول اعتراض طبق 

مقررات سند مالکیت صادر خواهد شد ./م الف: 294
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اداره کل ثبت اسناد و املاک استان کرمان
اداره ثبت اسناد و امالک حوزه ثبت ملک جیرفت

هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی
آگهی موضوع ماده 3 قانون و ماده 13 آئین نامه قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی واراضی 
وساختمانهای فاقد سند رسمی برابر رای شماره 140160319014001836-1401/04/21- هیات 
اول موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی مستقر در واحد ثبتی 
حوزه ثبت ملک جیرفت  تصرفات مالکانه بلامعارض متقاضی آقای ولی الله افشارزاده  فرزند جلال بشماره 
شناسنامه 245 صادره از بم در ششدانگ یک باب خانه و باغچه به مساحت 570 متر مربع پلاک - فرعی 
از574- اصلی مفروز و مجزی شده از پلاک 1 فرعی از 574 -اصلی قطعه 5 واقع در اراضی باب سواران 
ساردوئیه جیرفت بخش 34 کرمان خریداری از مالک رسمی آقای سید عباس فاطمی محرز گردیده 
است.لذا به منظور اطلاع عموم مراتب در دو نوبت به فاصله 15 روز آگهی می شود در صورتی که اشخاص 
نسبت به صدور سند مالکیت متقاضی اعتراضی داشته باشند می توانند از تاریخ انتشار اولین آگهی به 
مدت دوماه اعتراض خود را به این اداره تسلیم و پس از اخذ رسید، ظرف مدت یک ماه از تاریخ تسلیم 
اعتراض،دادخواست خود را به مراجع قضایی تقدیم نمایند . بدیهی است در صورت انقضای مدت مذکور و 

عدم وصول اعتراض طبق مقررات سند مالکیت صادر خواهد شد ./م الف: 308
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آگهی تحدید حدود اختصاصی
چون ششدانگ یکباب خانه پلاک 137 فرعی از 546 - اصلی به مساحت 616 متر مربع 
واقع در اراضی پشت لر جیرفت بخش 45 کرمان مورد تقاضای خانم معصومه رستمی  به 
استناد رای هیات محترم حل اختلاف ثبت جیرفت به شماره 139660319014008237 
مورخ 1396/12/14 در مالکیت نامبرده قرار گرفته و آگهی موضوع ماده 3 قانون تعیین 
تکلیف وضعیت ثبتی اراضی وساختمانهای فاقد سند رسمی و ماده 13- آیین نامه قانون ثبت منتشر و در 
موعد مقرر مورد واخواهی قرار نگرفته ونیاز به تحدید حدود دارد لذا حسب درخواست شماره 6947 مورخ  
1401/06/05 مالک بدینوسیله آگهی تحدید حدود آن با ستناد تبصره ماده 13 قانون مزبور منتشر و عملیات 
تحدید ی آن از ساعت 8 صبح روز سه شنبه مورخ 1401/07/12  در محل وقوع ملک شروع و به عمل خواهد 
آمد لذا به مالک یا مالکین املاک مجاور رقبه مزبور اخطار میگردد که در موعد مقرر در این اعلان به محل 
وقوع ملک حاضر و در صورت عدم مراجعه مجاورین عملیات تحدید ی با معرفی مالک انجام و چنانچه 
کسی از مجاورین بر حدود وحقوق ارتفاقی آن اعتراض داشته باشد بر طبق ماده 20 قانون ثبت و ماده 86- 
اصلاحی پس از تنظیم صورتمجلس تحدیدی اعتراض خود را کتبا ظرف مدت 30 روز به این اداره اعلام و 
دادخواست به مراجع ذیصلاح قضایی تقدیم و گواهی دادخواست به این اداره ارائه نماید وپس از گذشت 

مهلت یاد شده هیچگونه ادعایی مسموع نخواهد بود.

تاریخ انتشار : 1401/06/15- روز : سه شنبه
 جواد فاریابی - رئیس اداره ثبت اسناد و املاک جیرفت.م الف:296

اداره کل ثبت اسناد و املاک استان کرمان
اداره ثبت اسناد و امالک حوزه ثبت ملک جیرفت

هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی
آگهی موضوع ماده 3 قانون و ماده 13 آئین نامه قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی واراضی 
شماره 1401/04/18-140160319014001797-  رای  برابر  رسمی  سند  فاقد  وساختمانهای 
هیات اول موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی مستقر در 
واحد ثبتی حوزه ثبت ملک جیرفت  تصرفات مالکانه بلامعارض متقاضی آقای عنایت اله مجازفرزند رمضان 
بشماره شناسنامه 246 صادره از جیرفت در ششدانگ یک باب خانه و زمین به مساحت 850 متر مربع 
پلاک - فرعی از1201- اصلی مفروز و مجزی شده از پلاک 3 فرعی از 1201 -اصلی قطعه 6 واقع در اراضی 
پشت خان دلفارد جیرفت بخش 34 کرمان خریداری از مالک رسمی آقای شرافت مجاز محرز گردیده 
است.لذا به منظور اطلاع عموم مراتب در دو نوبت به فاصله 15 روز آگهی می شود در صورتی که اشخاص 
نسبت به صدور سند مالکیت متقاضی اعتراضی داشته باشند می توانند از تاریخ انتشار اولین آگهی به 
مدت دوماه اعتراض خود را به این اداره تسلیم و پس از اخذ رسید، ظرف مدت یک ماه از تاریخ تسلیم 
اعتراض،دادخواست خود را به مراجع قضایی تقدیم نمایند . بدیهی است در صورت انقضای مدت مذکور و 
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اداره کل ثبت اسناد و املاک استان کرمان
اداره ثبت اسناد و امالک حوزه ثبت ملک جیرفت

هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی
آگهی موضوع ماده 3 قانون و ماده 13 آئین نامه قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی واراضی 
وساختمانهای فاقد سند رسمی برابر رای شماره 140160319014001549-1401/04/01- هیات 
اول موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی مستقر در واحد ثبتی 
حوزه ثبت ملک جیرفت  تصرفات مالکانه بلامعارض متقاضی خانم نرگس شبرنگ زاده فرزند محمد بشماره 
شناسنامه 3020495466 صادره از جیرفت در ششدانگ یک باب خانه  به مساحت 150 متر مربع پلاک - 
فرعی از581- اصلی مفروز و مجزی شده از پلاک - فرعی از 581-اصلی قطعه دو واقع در اراضی حسین 
آباد جیرفت بخش 45 کرمان خریداری از مالک رسمی آقای ابراهیم سیدیان محرز گردیده است.لذا به 
منظور اطلاع عموم مراتب در دو نوبت به فاصله 15 روز آگهی می شود در صورتی که اشخاص نسبت به صدور 
سند مالکیت متقاضی اعتراضی داشته باشند می توانند از تاریخ انتشار اولین آگهی به مدت دوماه اعتراض 
خود را به این اداره تسلیم و پس از اخذ رسید، ظرف مدت یک ماه از تاریخ تسلیم اعتراض،دادخواست خود 
را به مراجع قضایی تقدیم نمایند . بدیهی است در صورت انقضای مدت مذکور و عدم وصول اعتراض طبق 
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آگهی تحدید حدود اختصاصی
چون ششدانگ یک باب دکان قدیمی پلاک 636 فرعی از 1- اصلی به مساحت 48 متر 
مربع واقع در اراضی محمد آباد مسکون جبالبارز جیرفت بخش 34 کرمان مورد تقاضای 
آقای نمک کریمی مسکونی به استناد رای هیات محترم حل اختلاف ثبت جیرفت به شماره 
140160319014000671 مورخ 1401/02/21 در مالکیت نامبرده قرار گرفته و آگهی موضوع ماده 
3 قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی وساختمانهای فاقد سند رسمی و ماده 13- آیین نامه قانون 
ثبت منتشر و در موعد مقرر مورد واخواهی قرار نگرفته ونیاز به تحدید حدود دارد لذا حسب درخواست شماره 
7382 مورخ  1401/06/13 مالک بدینوسیله آگهی تحدید حدود آن با ستناد تبصره ماده 13 قانون مزبور 
منتشر و عملیات تحدید ی آن از ساعت 8 صبح روز یک شنبه مورخ 1401/07/24  در محل وقوع ملک 
شروع و به عمل خواهد آمد لذا به مالک یا مالکین املاک مجاور رقبه مزبور اخطار میگردد که در موعد مقرر 
در این اعلان به محل وقوع ملک حاضر و در صورت عدم مراجعه مجاورین عملیات تحدید ی با معرفی 
مالک انجام و چنانچه کسی از مجاورین بر حدود وحقوق ارتفاقی آن اعتراض داشته باشد بر طبق ماده 20 
قانون ثبت و ماده 86- اصلاحی پس از تنظیم صورتمجلس تحدیدی اعتراض خود را کتبا ظرف مدت 30 
روز به این اداره اعلام و دادخواست به مراجع ذیصلاح قضایی تقدیم و گواهی دادخواست به این اداره ارائه 

نماید وپس از گذشت مهلت یاد شده هیچگونه ادعایی مسموع نخواهد بود.

تاریخ انتشار : 1401/06/15- روز : سه شنبه 
 جواد فاریابی - رئیس اداره ثبت اسناد و املاک جیرفت.م الف:310

اداره کل ثبت اسناد و املاک استان کرمان
اداره ثبت اسناد و امالک حوزه ثبت ملک جیرفت

هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی
آگهی موضوع ماده 3 قانون و ماده 13 آئین نامه قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی واراضی 
وساختمانهای فاقد سند رسمی برابر رای شماره 140160319014005866-1401/12/19- هیات 
اول موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی مستقر در واحد ثبتی 
حوزه ثبت ملک جیرفت  تصرفات مالکانه بلامعارض متقاضی خانم فاطمه درینی  فرزند امین الله بشماره 
شناسنامه 57 صادره از جیرفت در ششدانگ یک باب خانه  به مساحت 405/23 متر مربع پلاک - فرعی 
از9- اصلی مفروز و مجزی شده از پلاک - فرعی از 9 -اصلی قطعه یک واقع در اراضی جنگل آباد جیرفت 
بخش 45 کرمان خریداری از مالک رسمی آقای یدالله پرتون محرز گردیده است.لذا به منظور اطلاع عموم 
مراتب در دو نوبت به فاصله 15 روز آگهی می شود در صورتی که اشخاص نسبت به صدور سند مالکیت متقاضی 
اعتراضی داشته باشند می توانند از تاریخ انتشار اولین آگهی به مدت دوماه اعتراض خود را به این اداره تسلیم 
و پس از اخذ رسید، ظرف مدت یک ماه از تاریخ تسلیم اعتراض،دادخواست خود را به مراجع قضایی تقدیم 
نمایند . بدیهی است در صورت انقضای مدت مذکور و عدم وصول اعتراض طبق مقررات سند مالکیت صادر 

خواهد شد ./م الف: 301

  جواد فاریابی  - رئیس ثبت اسناد املاک
تاریخ انتشار نوبت اول:1401/06/15– تاریخ انتشار نوبت دوم :1401/06/29

آگهی تحدید حدود اختصاصی
چون ششدانگ یکباب خانه پلاک 92 فرعی از 596- اصلی به مساحت 300 متر مربع واقع 
در اراضی باباجان ساردوئیه جیرفت بخش 34 کرمان مورد تقاضای خانم زینب سالاری سه 
دران به استناد رای هیات محترم حل اختلاف ثبت جیرفت به شماره 140160319014001403 
مورخ 1401/03/24 در مالکیت نامبرده قرار گرفته و آگهی موضوع ماده 3 قانون تعیین 
تکلیف وضعیت ثبتی اراضی وساختمانهای فاقد سند رسمی و ماده 13- آیین نامه قانون ثبت منتشر و در 
موعد مقرر مورد واخواهی قرار نگرفته ونیاز به تحدید حدود دارد لذا حسب درخواست شماره 7095 مورخ  
1401/06/08 مالک بدینوسیله آگهی تحدید حدود آن با ستناد تبصره ماده 13 قانون مزبور منتشر و عملیات 
تحدید ی آن از ساعت 8 صبح روز سه شنبه مورخ 1401/07/19  در محل وقوع ملک شروع و به عمل خواهد 
آمد لذا به مالک یا مالکین املاک مجاور رقبه مزبور اخطار میگردد که در موعد مقرر در این اعلان به محل 
وقوع ملک حاضر و در صورت عدم مراجعه مجاورین عملیات تحدید ی با معرفی مالک انجام و چنانچه 
کسی از مجاورین بر حدود وحقوق ارتفاقی آن اعتراض داشته باشد بر طبق ماده 20 قانون ثبت و ماده 86- 
اصلاحی پس از تنظیم صورتمجلس تحدیدی اعتراض خود را کتبا ظرف مدت 30 روز به این اداره اعلام و 
دادخواست به مراجع ذیصلاح قضایی تقدیم و گواهی دادخواست به این اداره ارائه نماید وپس از گذشت 

مهلت یاد شده هیچگونه ادعایی مسموع نخواهد بود.
تاریخ انتشار : 1401/06/15- روز : سه شنبه 
 جواد فاریابی - رئیس اداره ثبت اسناد و املاک جیرفت.م الف:305

آگهی تحدید حدود اختصاصی
چون ششدانگ یکباب خانه پلاک 1462 فرعی از 549- اصلی به مساحت 445 متر مربع 
واقع در اراضی ده گوشه جیرفت بخش 45 کرمان مورد تقاضای آقای رضا امیر افضلی قنات 
دره به استناد رای هیات محترم حل اختلاف ثبت جیرفت به شماره 140160319014001875 
مورخ 1401/04/23 در مالکیت نامبرده قرار گرفته و آگهی موضوع ماده 3 قانون تعیین 
تکلیف وضعیت ثبتی اراضی وساختمانهای فاقد سند رسمی و ماده 13- آیین نامه قانون ثبت منتشر و در 
موعد مقرر مورد واخواهی قرار نگرفته ونیاز به تحدید حدود دارد لذا حسب درخواست شماره 6934 مورخ  
1401/06/05 مالک بدینوسیله آگهی تحدید حدود آن با ستناد تبصره ماده 13 قانون مزبور منتشر و عملیات 
تحدید ی آن از ساعت 8 صبح روز شنبه مورخ 1401/07/16  در محل وقوع ملک شروع و به عمل خواهد آمد 
لذا به مالک یا مالکین املاک مجاور رقبه مزبور اخطار میگردد که در موعد مقرر در این اعلان به محل وقوع 
ملک حاضر و در صورت عدم مراجعه مجاورین عملیات تحدید ی با معرفی مالک انجام و چنانچه کسی از 
مجاورین بر حدود وحقوق ارتفاقی آن اعتراض داشته باشد بر طبق ماده 20 قانون ثبت و ماده 86- اصلاحی 
پس از تنظیم صورتمجلس تحدیدی اعتراض خود را کتبا ظرف مدت 30 روز به این اداره اعلام و دادخواست 
به مراجع ذیصلاح قضایی تقدیم و گواهی دادخواست به این اداره ارائه نماید وپس از گذشت مهلت یاد شده 

هیچگونه ادعایی مسموع نخواهد بود.
تاریخ انتشار : 1401/06/15- روز : سه شنبه 
 جواد فاریابی - رئیس اداره ثبت اسناد و املاک جیرفت.م الف:295
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جهانگیری: داستان ارز ۴۲۰۰ تومانی از آن جفاهای تاریخی است خبرخبر

رئیس سازمان بازرســی کل کشور در جمع 
بازرسان امور نفت ســازمان بازرسی از آن ها 
خواست با شناسایی دقیق بسترهای فساد، 
انجام آسیب شناسایی های لازم، ورود به موقع 
و پرهیز از سیاسی کاری، دست صاحبان نفوذ 

را از حوزه نفت، گاز و پتروشیمی کوتاه کنند.
به گزارش ایلنا، خدائیان از حوزه نفت به عنوان 
یکی از مهمتریــن و اثرگذارترین حوزه های 
این سازمان از نظر اقتصادی یاد کرد و گفت: 
مطابق با فرمایشات ریاست محترم قوه قضاییه، 
معاونان و بازرسان بر احصا مسائل و شناسایی 
بسترهای تولید فســاد مکلف شدند که این 
آسیب ها شناسایی و طی جلسات مشترک 
میان سازمان بازرســی، دیوان عدالت اداری 
و معاونت پیشــگیری از وقوع جرم در حال 
بررسی جهت ارائه به ریاست محترم دستگاه 

قضایی است.
او با اشاره به جایگاه مهم و تاثیرگذار سازمان 
بازرسی کل کشــور مطابق با قانون اساسی و 
قوانین موضوعه، توجه بازرســان را به انجام 
درســت وظایف نظارتی در چارچوب قوانین 
و مقررات معطوف ساخت و از آن ها خواست 
خود را با سلاح ایمان، تقوای الهی و تهذیب و 

تزکیه نفس تجهیز کنند.
رئیس سازمان بازرسی کل کشور تصریح کرد: 
رفتار یک بازرس باید قانون مدار و قاطع و به 
گونه ای باشد که سایه او در دستگاه مربوطه 
احساس و پیشگیری از وقوع جرم و تخلف و 

همچنین بازدارندگی را رقم بزند.
عضو شــورای عالی قوه قضاییه با اشــاره به 
گستردگی موضوعات مرتبط با امور نفت، به 
برخی از آسیب های این حوزه از جمله قراردادها 
اشاره و تاکید کرد که همه بازرسان باید به همه 
قوانین و مقررات حوزه نفت، گاز و پتروشیمی 
مسلط باشند. او از بازرسان امور نفت خواست 
با تمرکز بر آسیب شناسی مسائل و بسترهای 
فســادزا، از پرداختن به مسائل جزیی پرهیز 
کنند.  خدائیان افزود: با تعریف بازرسی های 
مهم و تشکیل پرونده های اساسی، همه جوانب 
یک موضوع را به طور کامل بررســی و ضمن 
توجه به نقاط قوت و ضعف مدیران، گزارش 

جامع، کامل، مستند و مستدلی را ارائه کنید.

نماینده مردم چابهار در مجلس:
در مورد مسأله حجاب 
تفسيرهای سليقه ای 

نداشته باشيم
یک نماینده مجلس شــورای اسلامی بیان 
کرد: این همه نا امنی و مشکلاتی از این دست 
در کشور وجود دارد و زورگیری انجام می شود 
وظیفه ذاتی و تمرکز اصلــی نیرو انتظامی 
این اســت از تمام ظرفیت ها برای مقابله با 
مخلان امنیت جامعه استفاده کند نه برای 
مقابله با خواهری که از روی ناآگاهی اندکی 

روسری اش عقب رفته است.
به گزارش ایلنا، معین الدین سعیدی گفت: 
بحث هایی اخیرا مطرح می شــود مبنی بر 
اینکه دوربین مترو عکس خانم های بی حجاب 
را برای جریمه نقدی بگیرد به اعتقاد من این ها 
تفسیرهای سلیقه ای است و نشان می دهد که 
ما اصل را رها کردیم و چسبیده ایم به فروعاتی 

که دغدغه مردم نیستند. 
این نماینده مجلس شورای اسلامی با بیان 
این که بحث عفاف و حجاب بسیار موضوع 
مهمی اســت، ادامه داد: امروز در این مساله 
تردیدی نیست که دست هایی در شبکه های 
خارج از کشــور تئوریزه می کنند تا فلسفه 
حجاب را زیر سوال ببرند که البته باید با این ها 

مقابله شود.
او خاطرنشــان کــرد: در مســئله حجاب 
باید مشــاهده کنیم که ســیره انقلاب ما 
و بزرگان کشور نســبت به  موضوع حجاب 
چه چیزی بوده است؟حاج قاسم سلیمانی 
درباره خانم هایی که امــروز بحث هایی در 
مورد حجاب شــان مطرح است می گویند 
این ها دختران و فرزندان من هستند. سوال 
اینجاست آیا این روش هایی که امروز مطرح 
می کنند تحت عنوان جریمه و امثالهم که 
محل قانونی هم  ندارد کارســاز بوده است؟ 
اگر این روش ها کارساز بود که تا امروز نتیجه 
می داد.   نماینده مردم چابهار با اشاره به اینکه 
این روش ها هیچ کدام اولویت های کشور و 
مطالبات مردم نیســتند، عنوان کرد: مردم 
ایران عفیف ترین و نجیب ترین مردمان جهان 
هستند حال ممکن است فردی نوع حجابش 

با دیگری متفاوت باشد.
او تاکید کرد: این روش هایی که در مســئله 
برخورد با بی حجابی مطرح می شــود هیچ 
کدام کارســاز نیســتند و هیچ موافقتی با 
چنین راهکارهای عجیب و غریبی ندارم و 
معتقدم که ما باید بسیار عمیق و ریشه ای به 
موضوعات بنگریم و در عین حال که تاکید 
دارم با کســانی که به صورت سیستماتیک 
با ارتباط با شبکه های خارجی می خواهند 
فلسفه حجاب را زیر سوال ببرند باید برخورد 

قاطع شود.

به گزارش فارس، وزیر راه و شهرسازی تاکید کرد: در طول یک سال 
گذشته اقدامات مهمی برای بستن گلوگاه های فساد در حیطه وزارت 
راه و شهرسازی انجام شده است که بعضاً با تبلیغات سنگین تخریبی 
برای کند شدن این روند مواجه شده است. رستم قاسمی در خصوص 
حواشی اخیر منتشر شده در رسانه ها در رابطه با وزارت راه و شهرسازی 
اطلاعیه ای را صادر کرد. در قسمتی از این بیانیه آمده است: اخیراً خبر 
منتشره پیرامون یکی از مشاوران اینجانب و تحقیق درباره اتهامات 
فرد مزبور بوسیله دستگاه نظارتی درون دولت موجب سوءاستفاده 
دشمنان نظام و تخریب کارکنان خدوم وزارت راه و شهرسازی خصوصاً 
جوانان انقلابی و پر کار وزارتخانه شده است که در این زمینه خاطرنشان 
می شود این پرونده در مراحل ابتدایی بوده و تا نهایی نشدن تحقیقات 
توسط نهادهای نظارتی و قوه قضائیه به جهت حفظ حریم خصوصی 
افراد هیچ گونه اطلاعاتی از پرونده منتشر نشده و کلیه مطالب ذکر شده 
صرفاً گمانه زنی است که صحت و سقم آن مشخص و مورد تأیید نیست. 
در قسمتی دیگری از این اطلاعیه آمده است: اینجانب به عنوان وزیر راه 
و شهرسازی، ضمن تأکید بر اعتماد کامل به نهادهای نظارتی دولت، 
رسیدگی دقیق و بدون ملاحظه درباره اتهام هر فرد در هر جایگاهی 
را لازم و واجب دانسته و آمادگی این وزارتخانه را برای همکاری در 
تکمیل تحقیقات و روشن شدن حقایق اعلام می کنم. لیکن لازم است 
رسانه ها از گمانه زنی های بی پایه تا قبل از اثبات اتهام در مرجع صالح 
قضائی و خدشه به آبروی افراد، دوری کنند. البته در طول یک سال 
گذشته اقدامات مهمی برای بستن گلوگاه های فساد در حیطه وزارت 
راه و شهرسازی انجام شده است که بعضاً با تبلیغات سنگین تخریبی 
برای کند شدن این روند مواجه شده است که از جمله این اقدامات 
می توان به شفافیت فراگیر سازمانی، حذف امضاهای طلایی، عدالت 
در فرصت های اقتصادی، بازپس گیری اموال و املاک ملی در اختیار 
سوءاستفاده گران اشاره کرد که ان الله گزارش کامل آن به اطلاع مردم 

شریف می رسد.

اطلاعيه رستم قاسمی در واکنش به 
بازداشت مشاور و بازرس ویژه خود

بازرسان دست 
صاحبان نفوذ حوزه 

نفت را کوتاه کنند

وزیر ارتباطات و فناوری اطلاعات در صفحه اینستاگرام خود در پاسخ 
به فردی که درباره فیلتر سایت »استیم« )یک سکوی توزیع دیجیتال 
است که برای بازی ویدئویی چندنفره و مدیریت حقوق دیجیتال 
توسط شرکت ولو توسعه یافته است( پرسیده بود، گفت: طبق قانون، 
تصمیم گیری در مورد فیلترینگ در کارگروهی گرفته می شود که 
وزارت ارتباطات یکی از 13 عضو آن است. عیسی زارع پور در ادامه 
از رفع فیلتر این پلتفرم خبر داد و افزود: با پیگیری وزارت ارتباطات 
و همراهی کارگروه، مشکل استیم حل شده است. او همچنین در 
پاسخ به فردی دیگری که درباره وضعیت اینترنت و تلاش برای عدم 
دسترسی مردم به شبکه اینترنت جهانی از وزیر سوال پرسیده بود، 

تاکید کرد: کسی به دنبال قطع اینترنت نیست.

وزیر ارتباطات: کارگروه
فيلترینگ ۱3 عضو دارد 

حاصـل تحریم، فسـاد اسـت. حجـم تجـارت ایـران ۷0 
میلیارد دلار اسـت. 20 درصد این رقم در جیب کسـانی 

می رود کـه در داخـل کشـور دنبال تحریم هسـتند.
به گزارش جماران، اسـحاق جهانگیری همه اطلاعات را 
در ذهنـش دارد و کمتر نیازی به مراجعه به یادداشـت  یا 
پرسـش از همکاران وجود دارد. می گوید:»برجام حاصل 
تلاش ظریف، روحانی و مقام معظم رهبـری بود. ترامپ 
آن را بهـم زد. اگر بعد از ترامپ از برجام خارج می شـدیم، 
الان هیـچ امکاناتی برای مذاکـره نداشـتیم و بدتر اینکه 
ترامپ را خوشـحال کـرده  بودیم.« در تمـام مقاطعی که 
صحبت می کنـد، یـاد حرف هـای تنـد سیاسـتمداران 
جناح مقابل می افتـد و بازهم لهجه کرمانی اش مسـلط 
می شـود و صدایـش هـم بالاتـر می رود:»عـده ای انـگار 
تمام منافعشـان به ایـن گره خورده بـود که با تنـدروی، 
خواسـته های آمریـکا را در ایـران پیـاده کننـد. این هـا 

دشـمن ملت ایران هسـتند.«
کتاب »بـدون دود و آتـش و خـون« روایت هـای جالب 
و جدیـدی را در گفـت و گـو بـا رئیـس جمهور سـابق و 
دولتمردانش منتشـر کرده اسـت. این کتاب که نوشـته 
ی بهراد مهرجو و ولی خلیلی اسـت، »گزارشی تحقیقی 

درباره اثـرات تحریم هـا بر اقتصـاد ایران« اسـت.
جماران متـن کامل گفـت و گـوی این کتاب با اسـحاق 
جهانگیری را که تحت عنـوان »هـزار درد بی درمان« در 

یکی از بخش هـای آن منتشـر می کند:
گیت هـا خیابـان پاسـتور را بـه چنـد منطقـه تبدیـل 
کرده انـد. فاصلـه گیـت اول تـا دوم، منطقه ای اسـت که 
عابران پیاده می تواننـد در آن عبور و مرور داشته باشـند. 
مقصد هم عمومـاً درمانگاه شـهید شوریده اسـت. طول 
راه زیـر نـگاه سـربازان سـپاه اسـت و خانه ها هـم عموماً 
هویـت اداری دارنـد. فاصلـه گیـت دوم تا سـوم، منطقه 
عبور و مـرور افرادی اسـت که کارت تـردد دارنـد. تعداد 
سـربازان بیشـتر و مراجع کمتر می شـود. از گیت سـوم 
به بعـد، جهان دیگری آغـاز می شـود. خیابان های تمیز، 
میدانگاهی نسـبتاً کوچـک و سـکوتی بی پایـان. عموماً 
خودروهای سیاه رنگ شـخصیت های سیاسی در اطراف 

خیابـان اصلی پـارک هسـتند و خیابان خلوت اسـت.
اولین سـاختمان در کنار میدان، محل برگزاری جلسات 
هیات دولت اسـت. پله هـای معروف همین سـاختمان 
بارها و بارها در عکس های دسـته جمعی به کمک دولت 
آمده تا همه وزرا روی آن بی ایسـتند و با نـگاه به دوربین 
تصویر خودشـان را در تاریخ دولتـداری ایران ثبت کنند.

اسـحاق جهانگیـری، معـاون اول رئیس جمهـور یکی از 
سـاکنان دائمی همین سـاختمان اسـت. طبقـه دوم در 
اختیار اوسـت. اتاق جلسـاتش در ابتدای راهرو قرار دارد. 

با چیدمانی شـبیه بـه تمـام ادارات دولتـی: 18 صندلی 
در ۶ مدل مختلـف. 4 میـز در 4 مدل متفـاوت. خودکار 
و کاغذ روی میزها. نقشـه  ایران نصب به دیـوار، چندین 
کتاب در قفسه کتابخانه و سـرویس مبلی در گوشه اتاق.

حرف ها را برای ثبت در تاریخ و اطلاع 
مردم به آن ها باید گفت

اسـحاق جهانگیـری، معـاون اول دو دولـت یازدهـم و 
دوازدهم اسـت. واژه »جنـگ اقتصـادی« را او خلق کرده 
است. در یکی از سـخنرانی هایش به این ترکیب کلمات 
اشـاره کرد و پـس از او تقریباً بیشـتر چهره هـای دولتی 
برای توصیف شـرایط حاکـم بر اقتصـاد ایـران، از جنگ 

اقتصادی بارهـا اسـتفاده کردند.
جهانگیری ریاسـت سـتاد مقابله با تحریم هـا را بر عهده 
دارد. به همیـن دلیل بیش از دیگر مدیران ارشـد اجرایی 
کشـور در جریان شـرایط سـخت حاکم بر اقتصاد ایران 

قرار دارد.
بهـار سـال 1400 و در اتـاق دیـدار با مهمان سـاختمان 
هیئت دولت، یـک موضـوع بـرای او به مسـئله تاریخی 
تبدیل شـده بود:»یکـی از دلایلـی کـه می خواهـم در 
انتخابات شـرکت کنـم، این اسـت که بـه مـردم بگویم 
طـی ایـن مـدت چـه بلاهایـی سـر آن هـا آوردنـد. این 
حرف هـا را بـرای ثبـت در تاریخ و اطـلاع مردم بـه آن ها 

بایـد گفت.«
موهـای سـرش در قیـاس با چهـار سـال قبـل )۹۶( که 
در انتخابـات شـرکت کـرد، سـفید شـده اسـت. هنـوز 
ته لهجه کرمانـی دارد. وقتـی حرف می زنـد،  اخم هایش 
درهم مـی رود. وقتی حرف دولـت احمدی نـژاد می آید،  
آشـفته می شَـود، زمانی که بحث به تحریم و مصائب آن 
می کشـد بـه اوج عصبانیت می رسـد و تـن صدایش هم 

چندین برابـر بالاتر مـی رود.
برجام حاصل تلاش ظریف، روحانی

 و مقام معظم رهبری بود
همـه اطلاعـات را در ذهنـش دارد و کمتـر نیـازی بـه 
مراجعـه بـه یادداشـت  یـا پرسـش از همـکاران وجـود 
دارد. می گوید:»برجـام حاصـل تـلاش ظریـف، روحانی 
و مقام معظم رهبری بـود. ترامـپ آن را بهـم زد. اگر بعد 
از ترامـپ از برجام خارج می شـدیم، الان هیـچ امکاناتی 
برای مذاکره نداشـتیم و بدتر اینکه ترامپ را خوشـحال 

کـرده  بودیم.«
در تمـام مقاطعی کـه صحبت می کنـد، یـاد حرف های 
تند سیاسـتمداران جنـاح مقابل می افتـد و بازهم لهجه 
کرمانـی اش مسـلط می شـود و صدایـش هـم بالاتـر 
می رود:»عده ای انگار تمام منافعشـان به این گره خورده 

بود که با تندروی، خواسـته های آمریـکا را در ایران پیاده 
کنند. این ها دشـمن ملـت ایران هسـتند.«

داستان ارز ۴2۰۰ تومانی از آن 
جفاهای تاریخی است

وقتـی همه چیـز به آرامـی پیـش مـی رود، بازهـم یـک 
خاطره یا سـؤال می تواند، جهانگیـری را به اوج برسـاند. 
داسـتان ارز 4200تومانـی چیسـت؟ توضیـح می دهد: 
»اینهـم از آن جفاهـای تاریخی اسـت. اگر دولـت در آن 
مقطـع ورود نمی کـرد، قیمـت ارز جهش عجیبـی پیدا 
می کـرد. از چند هفتـه قبل تر ایـادی برخی کشـورهای 
منطقه در بـازار ایـران رخنه کـرده  بودنـد و دلار کاغذی 
جمع می کردند. اسـفند سـال ۹۶ کل ذخایر اسـکناس 
بانک مرکـزی به کمتـر 100 میلیـون دلار رسـیده بود. 
روس ها بـه ایـران ارز نمی دادند. تصـور تحریم  کنندگان 
این بـود کـه ایـن وضعیـت را ادامـه دهنـد که فشـار به 
تأمین کالاهای اساسـی برسـد و داسـتانی ماننـد آنچه 

بـرای پوشـک رخ داد، بـاز هم تکرار شـود.«
شـب تعییـن قیمـت را دقیقـاً در ذهـن دارد: »ایـن 
جمع بندی همـه اعضای جلسـه بود. مـن اعـلام کردم. 
هنوز هـم معتقـدم در آن مقطع زمانی تصمیم درسـتی 
بود.« جهانگیری به سـناریوهایی اشـاره می کنـد که در 
همان شـب تعیین شـده بود: »همه می گفتند وضعیت 

ارز خراب اسـت. رئیس کل بانک مرکـزی می گفت، باید 
ارز توزیع کنیم. دو سناریو وجود داشت. اول اینکه همین 
وضعیت را ادامه دهیم. اتفاق عجیبی هـم نبود چراکه در 
طول دوره چهل سـال گذشـته، فقط هفت سـال قیمت 
ارز آزاد بود. در دوره آقای هاشـمی چندین نـرخ ارز وجود 
داشـت. در دولت اول آقـای خاتمی ارز چنـد نرخی بود، 
بعد تک نرخی شـد. در دولـت احمدی نژاد هـم ارز بازهم 

چند نرخی بـود.«
در جلسـه بحث در مـورد تعیین نـرخ ارز آغاز می شـود. 
روایـت جهانگیـری ایـن اسـت: »سـناریوی دوم همین 
اتفاقی بـود کـه اجرا شـد. یعنـی تعییـن قیمـت واحد. 
قرار بـود که قیمـت ارز به عـدد بالاتـری برود ولـی آقای 
رئیس جمهور مخالـف بودنـد و در نهایت 4 هـزار تومان 
را پذیرفتنـد. باز هم بحث هـا ادامـه پیدا و کـرد و قیمت 
4 هـزار و 200 تومـان اعلام شـد. مسـئله این اسـت که 
عـدد فیکـس نبـود و قـرار بـود کـه بـر اسـاس شـرایط 
تغییر کند. بعـد گروه بنـدی کالایی شـد و تخصیص ارز 
صورت گرفت. سـه ماه بعد در جلسـه سران سـه قوه که 
سیاسـت های جدید ارزی بحث شـد همان موقـع آقای 
لاریجانـی که رئیـس مجلس بودند، پیشـنهاد داشـتند 
کـه قیمـت 4 هـزار و 200 تومـان ثبـات بماند و سـران 

موافقـت کردند.«

ران
جما

س: 
عک

اداره کل ثبت اسناد و املاک استان کرمان
اداره ثبت اسناد و املاک حوزه ثبت ملک 

رودبارجنوب
ثبتی  وضعیت  تکلیف  تعیین  قانون  موضوع  هیات 

اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی
نامه قانون تعیین  آئین  آگهی موضوع ماده 3 قانون و ماده  13 
رسمی  سند  فاقد  وساختمانهای  واراضی  ثبتی  وضعیت  تکلیف 
برابر رای  شماره 14016031907900048 - 1401/02/19 هیات اول 
موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و  ساختمانهای 
فاقد سند رسمی مستقر در واحد ثبتی حوزه ثبت ملک شهر رودبار 
اخلاقی  فرزانه  خانم  متقاضی  بلامعارض  مالکانه  تصرفات  جنوب 
فر فرزند دادعباس بشماره شناسنامه  0 صادره از در یک باب خانه  
به مساحت 391.20 متر مربع پلاک 1678 فرعی از188 - اصلی 
مفروز و مجزی شده از پلاک 188 اصلی قطعه سه واقع در بلوار 
شهید پیکان شماره 5 بخش 46 کرمان خریداری از مالک رسمی 
خانم ایران دخت خدادادی و)محمد مهدی و مهسا مهیمی و خانم 
فاطمه بیگ مرادی( ورثه مرحوم عبدالمهدی مهیمی محرز گردیده 
فاصله   به  نوبت  دو  در  مراتب  عموم  اطلاع  منظور  به  لذا  است. 
صدور  به  نسبت  اشخاص  صورتی که  در  شود  می  آگهی  روز   15
تاریخ  از  توانند  باشند می  اعتراضی داشته  سند مالکیت متقاضی 
اداره  این  به  را  اعتراض خود  به مدت دو ماه  اولین آگهی  انتشار 
تسلیم و پس از اخذ رسید، ظرف مدت یک ماه از تاریخ تسلیم 
 . نمایند  تقدیم  قضایی  مراجع  به  را  خود  اعتراض،دادخواست 
بدیهی است در صورت انقضای مدت مذکور و عدم وصول اعتراض 

طبق مقررات  سند مالکیت صادر خواهد شد ./م الف:133
  محمد کردستانی - رئیس ثبت اسناد املاک 
 تاریخ انتشار نوبت اول:1401/06/01 
 تاریخ انتشار نوبت دوم :1401/06/15

اداره کل ثبت اسناد و املاک استان کرمان
اداره ثبت اسناد واملاک حوزه 

ثبت ملک جیرفت
هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی 

اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی
تعیین  قانون  نامه  آئین   13 ماده  و  قانون   3 ماده  موضوع  آگهی 
رسمی  سند  فاقد  وساختمانهای  واراضی  ثبتی  وضعیت  تکلیف 
برابر رای شماره 140160319014001547-1401/03/31- هیات اول 
موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای 
جیرفت   ملک  ثبت  حوزه  ثبتی  واحد  در  مستقر  رسمی  سند  فاقد 
فرزند  آشناب   آقای محمود  بلامعارض متقاضی  مالکانه  تصرفات 
یک  در ششدانگ  جیرفت  از  صادره   31 شناسنامه  بشماره  محمد 
فرعی   - پلاک  مربع  متر   784 مساحت  به  باغچه  و  خانه  باب 
 515 از  فرعی   - پلاک  از  شده  مجزی  و  مفروز  اصلی  از515- 
-اصلی قطعه دو واقع در اراضی حسین آباد زیرکی جیرفت بخش 
محرز  آشناب  محمد  آقای  رسمی  مالک  از  خریداری  45 کرمان 
گردیده است.لذا به منظور اطلاع عموم مراتب در دو نوبت به فاصله 
صدور  به  نسبت  اشخاص  صورتی که  در  شود  می  آگهی  روز   15
تاریخ  از  توانند  باشند می  اعتراضی داشته  سند مالکیت متقاضی 
اداره  این  به  را  خود  اعتراض  دوماه  مدت  به  آگهی  اولین  انتشار 
تسلیم و پس از اخذ رسید، ظرف مدت یک ماه از تاریخ تسلیم 
 . نمایند  تقدیم  قضایی  مراجع  به  را  خود  اعتراض،دادخواست 
بدیهی است در صورت انقضای مدت مذکور و عدم وصول اعتراض 

طبق مقررات سند مالکیت صادر خواهد شد ./م الف: 293

  جواد فاریابی  - رئیس ثبت اسناد املاک
 تاریخ انتشار نوبت اول:1401/06/15 
 تاریخ انتشار نوبت دوم :1401/06/29

اداره کل ثبت اسناد و املاک استان کرمان
اداره ثبت اسناد و امالک حوزه 

ثبت ملک جیرفت
وضعیت  تکلیف  تعیین  قانون  موضوع  هیات 

ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی
قانون  نامه  آئین   13 ماده  و  قانون   3 ماده  موضوع  آگهی 
سند  فاقد  وساختمانهای  واراضی  ثبتی  وضعیت  تکلیف  تعیین 
 -1401/02/12-140160319014000518 شماره  رای  برابر  رسمی 
اراضی  ثبتی  وضعیت  تکلیف  تعیین  قانون  موضوع  اول  هیات 
حوزه  ثبتی  واحد  در  مستقر  رسمی  سند  فاقد  ساختمانهای  و 
آقای  ثبت ملک جیرفت  تصرفات مالکانه بلامعارض متقاضی 
فرهاد نخعی بهرامی فرزند نجف به شماره شناسنامه 0 کد ملی 
3020154243 صادره از جیرفت در ششدانگ یک باب خانه  به 
مساحت 181 متر مربع پلاک - فرعی از581- اصلی مفروز و 
مجزی شده از پلاک - فرعی از 581- اصلی قطعه دو واقع در 
اراضی حسین آباد جیرفت بخش 45 کرمان خریداری از مالک 
ابراهیم سیدیان محرز گردیده است.لذا به منظور  رسمی آقای 
اطلاع عموم مراتب در دو نوبت به فاصله 15 روز آگهی می شود 
به صدور سند مالکیت متقاضی  در صورتی که اشخاص نسبت 
اعتراضی داشته باشند می توانند از تاریخ انتشار اولین آگهی به 
مدت دوماه اعتراض خود را به این اداره تسلیم و پس از اخذ 
رسید، ظرف مدت یک ماه از تاریخ تسلیم اعتراض،دادخواست 
خود را به مراجع قضایی تقدیم نمایند . بدیهی است در صورت 
انقضای مدت مذکور و عدم وصول اعتراض طبق مقررات سند 

مالکیت صادر خواهد شد ./م الف: 300

 جواد فاریابی  - رئیس ثبت اسناد املاک 
 تاریخ انتشار نوبت اول:1401/06/15 
 تاریخ انتشار نوبت دوم :1401/06/29

اداره کل ثبت اسناد و املاک استان کرمان
اداره ثبت اسناد و امالک حوزه 

ثبت ملک جیرفت
وضعیت  تکلیف  تعیین  قانون  موضوع  هیات 

ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی
آگهی موضوع ماده 3 قانون و ماده 13 آئین نامه قانون تعیین 
رسمی  سند  فاقد  وساختمانهای  واراضی  ثبتی  وضعیت  تکلیف 
هیات   -1401/05/15-140160319014002290 شماره  رای  برابر 
و  اراضی  ثبتی  وضعیت  تکلیف  تعیین  قانون  موضوع  دوم 
ساختمانهای فاقد سند رسمی مستقر در واحد ثبتی حوزه ثبت 
ملک جیرفت  تصرفات مالکانه بلامعارض متقاضی آقای سید 
جلال حسینی فرزند سید علی به شماره شناسنامه 94 صادره از 
جیرفت در ششدانگ یک باب خانه و باغچه به مساحت 2682 
متر مربع پلاک - فرعی از 497- اصلی مفروز و مجزی شده 
از پلاک - فرعی از 497 -اصلی قطعه دو واقع در اراضی الله 
آباد هروی جیرفت بخش 45 کرمان خریداری از مالک رسمی 
آقای نادر هروی محرز گردیده است.لذا به منظور اطلاع عموم 
مراتب در دو نوبت به فاصله 15 روز آگهی می شود در صورتی 
اعتراضی  متقاضی  مالکیت  سند  صدور  به  نسبت  اشخاص  که 
مدت  به  آگهی  اولین  انتشار  تاریخ  از  توانند  می  باشند  داشته 
دوماه اعتراض خود را به این اداره تسلیم و پس از اخذ رسید، 
ظرف مدت یک ماه از تاریخ تسلیم اعتراض،دادخواست خود را 
به مراجع قضایی تقدیم نمایند . بدیهی است در صورت انقضای 
مدت مذکور و عدم وصول اعتراض طبق مقررات سند مالکیت 

صادر خواهد شد ./م الف: 304

 جواد فاریابی  - رئیس ثبت اسناد املاک 
 تاریخ انتشار نوبت اول:1401/06/15 
 تاریخ انتشار نوبت دوم :1401/06/29

آگهی تحدید حدود اختصاصی
واقع  اصلی   - از609  فرعی   - پلاک  مزرعه حنطه   تحدید حدود ششدانگ  اینکه  به  نظر 
در اراضی ساردوئیه  جیرفت بخش 34 کرمان  مورد تقاضای  آقای علیرضا مداح و غیره  
ماده  ذیل  الحاقی  تبصره  بر طبق  تحدید  امکان  عدم  به  نظر  تحديد حدود خارج شده  از 
15 قانون ثبت حسب تقاضای وارده به شماره 6795 مورخ 1401/06/01 احدی از مالکین 
تحدید حدود اختصاصی پلاک فوق از ساعت 8 صبح روز سه شنبه و چهارشنبه مورخ 19و 1401/07/20 
اخطار  املاک مجاور  مالکین  به  آگهی  این  به موجب  انجام خواهد گرفت  و  وقوع ملک شروع  در محل 
میشود که چنانچه بر حدود و حقوق ارتفاقی ملک مورد آگهي واخواهی دارند می توانند از تاریخ تنظیم 
صورتجلسه تحدید حدود لغایت 30 روز واخواهی خود را به این اداره تسلیم دارند تا طبق مقررات اقدام 

گردد.

تاریخ انتشار :1401/06/15 – روز: سه شنبه
 جواد فاریابی –رئیس اداره ثبت اسناد واملاک شهرستان جیرفت 
 م الف :297

آگهی تحدید حدود اختصاصی
نظر به اینکه تحدید حدود ششدانگ یک باب خانه  پلاک 100 فرعی از582 - اصلی واقع 
در اراضی خالق آباد جیرفت بخش 45 کرمان به مساحت 248/42 مترمربع مورد تقاضای 
بر  امکان تحدید  به عدم  نظر  از تحديد حدود خارج شده  بنستانی  خانم طاهره سنجری 
مورخ   6995 بشماره  وارده  تقاضای  ثبت حسب  قانون   15 ماده  ذیل  الحاقی  تبصره  طبق 
روز یکشنبه مورخ  8 صبح  از ساعت  اختصاصی پلاک فوق  مالکین تحدید حدود  از  احدی   1401/06/06
املاک  مالکین  به  آگهی  این  موجب  به  خواهد گرفت  انجام  و  ملک شروع  وقوع  در محل   1401/07/17
مجاور اخطار میشود که چنانچه بر حدود و حقوق ارتفاقی ملک مورد آگهي واخواهی دارند می توانند از 
تاریخ تنظیم صورتجلسه تحدید حدود لغایت 30 روز واخواهی خود را به این اداره تسلیم دارند تا طبق 

مقررات اقدام گردد.

تاریخ انتشار :1401/06/15 – روز: سه شنبه 
 جواد فاریابی –رئیس اداره ثبت اسناد واملاک شهرستان جیرفت 
 م الف :298

اداره کل ثبت اسناد و املاك استان کرمان
اداره ثبت اسناد و املاك حوزه

 ثبت ملک زرند
وضعیت  تکلیف  تعیین  قانون  موضوع  هیات 

ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی
آگهی موضوع ماده 3 قانون و ماده 13 آئین نامه قانون تعیین 
تکلیف وضعیت ثبتی و اراضی و ساختمانهاي فاقد سند رسمی
موضوع  دوم  هیات   140160319008000886 شماره  راي  برابر 
ساختمانهاي  و  اراضی  ثبتی  وضعیت  تکلیف  تعیین  قانون 
زرند  ملک  ثبت  حوزه  ثبتی  واحد  در  مستقر  رسمی  سند  فاقد 
تصرفات مالکانه بلامعارض متقاضی خانم سکینه زاده حسینی 
در  زرند  از  صادره   7 شناسنامه  شماره  به  صفر  فرزند  احمدی 
یک باب خانه)که یک دانگ از عرصه آن برابر سند اجاره شماره 
باشد(  می  زرتشتیان  انجمن  به  متعلق   98/02/15-54588
به مساحت 235 مترمربع از پلاک 2431 اصلی واقع در زرند 
بخش 13 کرمان به آدرس خیابان پوریا ولی کوچه 2 خریداری 
لذا  است  گردیده  محرز  اکبرنژاد  حسن  آقای  رسمی  مالک  از 
روز   15 فاصله  به  نوبت  دو  در  مراتب  عموم  اطلاع  منظور  به 
سند  صدور  به  نسبت  اشخاص  صورتی که  در  شود  می  آگهی 
تاریخ  از  توانند  می  باشند  داشته  اعتراضی  متقاضی  مالکیت 
انتشار اولین آگهی ظرف مدت دو ماه اعتراض خود را به این 
اداره تسلیم و  پس از اخذ رسید، ظرف مدت یک ماه از تاریخ 
تقدیم  قضایی  مراجع  به  را  خود  اعتراض،دادخواست  تسلیم 
نمایند بدیهی است در صورت انقضاي مدت مذکور و عدم وصول 

اعتراض طبق مقررات سند مالکیت صادر خواهد شد.

تاریخ انتشار نوبت اول: 1401/6/15
تاریخ انتشار نوبت دوم: 1401/6/30
حسين توحيدي نيا- رئيس ثبت اسناد و املاك
شناسه آگهی: 1375918

گواهی انحصار وراثت
خانم فاطمه میری علی آبادی به شماره 
شناسنامه 2290 به استناد شهادت نامه 
و گواهی فوت و فتوکپی شناسنامه ورثه 
درخواستی به شماره 102/4/1401 تقدیم 
این دادگاه نموده چنین اشعار داشته است که شادروان 
مرحوم حسین شاهگل میر به شماره شناسنامه 1143 
اثر  بر  خود  دائمی  اقامتگاه  در   1401/5/25 تاریخ  در 
بیماری فوت نموده است و ورثه حین الفوت وی عبارتند 

از:
1. خانم فاطمه میری علی آبادی   فرزند اکبر به شماره 

شناسنامه 2290 محل صدور حوزه 4 زابل مادرمتوفی.
پس از تشریفات قانونی و ملاحظه گواهینامه مالیات بر 
ارث به شماره پرونده 102 مورخه 1401/6/8 در وقت فوق 
العاده شعبه 4 شورای حل اختلاف کیانشهر و طغرالجرد 
به تصدی امضا کنندگان زیر تشکیل و پس از ملاحظه 
قانون   861  ،862  ،892 ،ماده  باستناد  و  کار  پرونده 
آیین دادرسی مدنی گواهی می نماید که ورثه درگذشته 
منحصر به اشخاص یاد شده در بالا بوده و وارث دیگری 
انجام  و  پرداخت  از  پس  شادروان  ان  دارایی  و  ندارد 
ورثه  بین  گیرد  می  تعلق  ترکه  بر  دیونیکه  و  حقوق 
 3 و  خواهر   3 دارای  متوفی  ضمنا  می گردد.  تقسیم 
و  منقول  اموال  متوفی  ماترک  کل  از  باشد.  می  برادر 

اموال غیرمنقول به مادر متوفی ارث تعلق می گیرد. 
از پانصد میلیون ریال  این گواهینامه برای مبلغ بیشتر 

دارای ارزش قانونی است./ م الف 15

محمدمهدی میرزائی عبدالیوسفی
قاضی دادگاه عمومی/ شورای حل اختلاف 
کیانشهر و طغرالجرد

اداره کل ثبت اسناد و املاک استان کرمان
اداره ثبت اسناد و املاک حوزه ثبت ملک 

شهر عنبرآباد
تکلیف  تعیین  قانون  موضوع  هیات 
وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد 

سند رسمی
قانون  نامه  آئین  ماده 13  و  قانون  ماده 3  آگهی موضوع 
ساختمانهای  و  اراضی   و  ثبتی  وضعیت  تکلیف  تعیین 
 140160319091001133 شماره  رای  برابر  رسمی  سند  فاقد 
تکلیف  تعیین  قانون  موضوع  اول  هیات   1401/5/18-
رسمی  سند  فاقد  ساختمانهای  و  اراضی  ثبتی  وضعیت 
مستقر در واحد ثبتی حوزه ثبت ملک شهر عنبرآباد تصرفات 
مالکانه بلامعارض متقاضی آقای محمد نخعی فرزند درشت 
از جیرفت در ششدانگ  به شماره شناسنامه 283 صادره 
یک باب خانه و باغ به مساحت 9462 متر مربع پلاک- 
از پلاک 308  اصلی مفروز و مجزی شده  از308-  فرعی 
- اصلی قطعه یک  واقع در عنبرآباد- گمرکان روستای رود 
آقای  مالک رسمی  از  مدان بخش 34 کرمان  خریداری 
محمود شیرانی محرز گردیده است.لذا به منظور اطلاع عموم 
در  شود  می  آگهی  روز   15 فاصله  به  نوبت  دو  در  مراتب 
صورتی که اشخاص نسبت به صدور سند مالکیت متقاضی 
اولین  انتشار  تاریخ  از  توانند  می  باشند  داشته  اعتراضی 
آگهی به مدت دو ماه اعتراض خود را به این اداره تسلیم 
و پس از اخذ رسید، ظرف مدت یک ماه از تاریخ تسلیم 
اعتراض،دادخواست خود را به مراجع قضایی تقدیم نمایند. 
بدیهی است در صورت انقضای مدت مذکور و عدم وصول 

اعتراض طبق مقررات سند مالکیت صادر خواهد شد . 

 مصیب حیدریان - رئیس ثبت اسناد املاک 
 تاریخ انتشار نوبت اول:1401/06/15
 تاریخ انتشار نوبت دوم :1401/06/29

آگهي موضوع ماده 3 قانون 
و ماده 13 آئين نامه قانون تعيين 
تكليف وضعيت ثبتي و اراضي و 

ساختمانهاي فاقد سند رسمي
دوم  هيات   140160319012001503 شماره  راي  برابر 
و  اراضي  ثبتي  وضعيت  تكليف  تعيين  قانون  موضوع 
ثبتي  واحد  در  مستقر  رسمي  سند  فاقد  ساختمانهاي 
بلامعارض  مالکانه  تصرفات  سيرجان  ملك  ثبت  حوزه 
رحمت  فرزند  نژاد  ذاكري  غلامعباس  آقاي  متقاضي 
در  سیرجان  از  صادره   443 شناسنامه  شماره  به  اله 
يك باب خانه به مساحت 623 مترمربع پلاك 2552 
36 کرمان  بخش  سیرجان  آباد  مکی  در  واقع  اصلي 
خريداري از مالك رسمي آقاي رحمت الله ذاکری نژاد 
محرز گردیده است.لذا به منظور اطلاع عموم مراتب در 
در صورتي  شود  مي  آگهي  روز   15 فاصله  به  نوبت  دو 
متقاضي  مالكيت  سند  صدور  به  نسبت  اشخاص  كه 
اعتراضي داشته باشند مي توانند از تاريخ انتشار اولين 
اداره  اين  به  را  خود  اعتراض  ماه  دو  مدت  به  آگهي 
از  ماه  يك  مدت  ظرف  رسيد،  اخذ  از  پس  و  تسليم 
مراجع  به  را  خود  دادخواست  اعتراض،  تسليم  تاريخ 
انقضاي  صورت  در  است  نمايند.بديهي  تقديم  قضايي 
مدت مذكور و عدم وصول اعتراض طبق مقررات سند 

مالكيت صادر خواهد شد.

تاریخ انتشار نوبت اول: 1401/6/15
تاریخ انتشار نوبت دوم: 1401/6/30
محمد آرمان پور- رئیس اداره ثبت اسناد 
و املاک شهرستان سیرجان
شناسه آگهی: 1376544
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توزیع: اصغر صانعی
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نماینده روزنامه در عنبرآباد: ارشاد پگاه

نظرات نویسندگان دیدگاه شخصی آنان بوده و لزوما دیدگاه روزنامه نیست . 

 سه شــنبه 15 شــهریور مــاه 1401     ســال پنجــم    شــماره پیاپــی 1312

چاپ و لیتوگرافی: شاخه سبز

نمابر: 034-32448511

ما را دنبال کنيد

روزنامه اقتصادی استان کرمان

مسئول کانون خادمان رسانه ای امام رضا )ع( گفت: زینت کریمی نیا خادمیار رسانه ای 
کرمان در نهمین سوگواره شعر مجتبوی موفق به کسب رتبه اول کشوری شد.

حامد شجاعی باغینی گفت: در نهمین سوگواره شعر مجتبوی که به مناسبت شهادت 
امام حسن مجتبی )ع( در شب هفتم ماه صفر با حضور مسئولان استان فارس و شاعران 
آئینی در شهر داراب برگزار شد، زینب کریمی نیا خادمیار رسانه ای امام رضا )ع( و شاعر 

کرمانی، موفق به کسب رتبه اول این سوگواره شد.
او افزود: سوگواره شعر مجتبوی، نهمین سال متوالی در شهرستان داراب برگزار شده 

است. 
همچنین زینب کرمی نیا که در این جشنواره رتبه اول را  کسب کرده است، گفت: این 
جشنواره نهمین سال است که در داراب فارس برگزار می شود و هدف از این جشنواره، 

ترویج خصوصیات اخلاقی امام حسن مجتبی )ع( است.
او با اشاره به اینکه داراب به نام شهر امام حسن )ع( نامگذاری شده است، ادامه داد: امام 

حسن )ع( از داراب در احادیث خود نام برده اند. 
این خادمیار رسانه ای عنوان کرد: از بین اشعار رسیده به دبیرخانه جشنواره مجتبوی، 

34 اثر برگزیده شد و از میان این آثار به 10 شعر جایزه تعلق گرفت. 
او درخصوص شعر منتخب سوگواره شعر مجتبوی، گفت: مضمون شعر راجع به فرمایش 
امام حسن )ع( در زمان شهادت به امام حسین )ع( می باشد که فرمودند:» لا یوم کیومک 

یا ابا عبدالله« است

خبر

ارز دیچیتال

خبر

خبرخبر

خبر

فرمانده انتظامی ریگان گفت: مدیر گروه های واتس آپی حامی عاملان قاچاق 
در جنوب و شرق استان کرمان شناسایی و دستگیر شدند.

سرهنگ اسحاق دریجانی گفت: مدیر گروه های واتس آپی حامی قاچاقچیان 
سوخت و اتباع که تحت عناوین مختلف اقدام به حمایت و هدایت خودرو های 
شوتی در مناطق جنوب و شرق استان کرمان می کردند به همت کارشناس 

پلیس فتا ریگان شناسایی شدند.
او افزود: در این رابطه با پی جویی های پلیسی، 4 متهم دستگیر و 10 گروه 
مرتبط با آنان که متن و تصاویری از خودرو های شوتی حامل کالا و سوخت 
قاچاق را منتشر و بازنشر می کردند، کاملا مسدود و این متهمان به مراجع 

قضایی معرفی شدند. 
فرمانده انتظامی شهرستان ریگان بیان کرد: در همین رابطه طی دستورات 
مقامات قضایی، پیگیری های لازم برای دستگیری سایر مدیر گروه ها نیز در 

دستور کار قرار دارد.

رییس اداره حفاظت محیط زیست سیرجان گفت: فلامینگوی آسیب دیده در 
سیرجان، پس از درمان به دامان طبیعت برگشت.

علی اکبر رسولیان گفت: چند روز پیش یک قطعه پرنده فلامینگوی آسیب 
دیده به همت محمد مکی آبادی و مهدی مداحی دوستداران طبیعت مشاهده 

و به ماموران محیط زیست تحویل داده شد. 
او افزود: این پرنده پس از تیمار و رسیدگی ماموران محیط زیست سیرجان، 
سلامتی کامل خود را بازیافت و پس از تایید سلامت کامل از سوی دامپزشک 

معتمد در طبیعت و مکانی مناسب رهاسازی شد.
رییس اداره حفاظت محیط زیست سیرجان ضمن قدردانی از حامیان محیط 
زیست از گردشگران طبیعت درخواست کرد تا در صورت مشاهده حیات وحش 
آسیب دیده فورا با شماره های42332۶00 و یا 0۹133۷821۶۶ تماس 

حاصل کنند یا موضوع را به نزدیک ترین واحد محیط زیست اطلاع دهند.

با حضور رئیس سازمان نوسازی و تجهیز مدارس کشور، مدرسه چهار کلاسه بنیاد 
برکت شهدای هفت تیر در روستای حرجند از توابع شهرستان راور با اعتباری بالغ 
بر یک میلیارد و ۶00 میلیون تومان به بهره برداری رسید.  مدرسه سه کلاسه بنیاد 
برکت شهدای هفت تیر در روستای حرجند از توابع شهرستان راور با اعتباری بالغ 
بر یک میلیارد و ۶00 میلیون تومان با حضور رئیس سازمان نوسازی و تجهیز 
مدارس کشور به بهره برداری رسید. گفتنی است، این مدرسه در زمینی به 
مساحت 2500 مترمربع با زیر بنای 288 متر مربع توسط بنیاد برکت با مشارکت 
نوسازی مدارس استان احداث شده است که تمامی تجهیزات آموزشی مدرسه، 
سیستم سرمایشی و گرمایشی و گازرسانی این مدرسه توسط اداره کل نوسازی 
مدارس استان تامین شده است. آیین افتتاح این مدرسه با حضور دکتر زاهدی 
نماینده مردم شهرستان های کرمان و راور در مجلس شورای اسلامی، رئیس 
سازمان نوسازی و تجهیز مدارس کشور، مدیران کل آموزش و پرورش و نوسازی 

مدارس استان و جمعی از مسئولان محلی برگزار شد.

فلامینگوی آسیب دیده پس از تیماردستگیری مدیر گروه های حامی قاچاق در کرمان
به طبیعت برگشت 

افتتاح مدرسه ۴ کلاسه بنیاد برکت در راور کرمان

عکس نوشت

عملیات اجرایی احداث هنرستانی فنی  جوار 
کارخانه ای سپهبد شهید حاج قاسم سلیمانی در 
زمینی به مساحت ۶ هزار متر مربع با حضور رییس 
سازمان نوسازی و تجهیز مدارس کشور در شهرستان 
راور آغاز شد. مدیرکل آموزش و پرورش استان کرمان 
در آیین آغاز عملیات اجرایی هنرستان فنی جوار 
کارخانه ای راور گفت: این هنرستان توسط شرکت 
صنعتی معدنی گل گهر سیرجان و با مشارکت وزارت 
آموزش و پرورش با هدف تامین نیروی انسانی کارخانه 

فولاد راور احداث خواهد شد.
رضا رضایی، هدف از ایجاد این هنرستان را عمل 
به شعار سال )تولید؛ دانش بنیان و اشتغال آفرین( 
عنوان کرد و افزود: با احداث این هنرستان نیروی 
انسانی متخصص کارخانه فولاد و سایر کارخانه های 

فولاد تامین خواهد شد.
او هدایت دانش آموزان به سمت رشته های 
فنی و حرفه ای و کاردانش را ضروری دانست و گفت: 
مهارت آموزی و تقویت رشته های فنی و حرفه و کار 
دانش در راستای تربیت نیروی انسانی کارآمد مورد 

تاکید مقام معظم رهبری است.
مدیرکل آموزش و پرورش کرمان با اشاره به تحصیل 
حدود 40 درصد دانش آموزان دوره دوم متوسطه این 
استان در هنرستان های فنی و حرفه ای و کاردانش 
تصریح کرد: بر اساس قانون باید حداقل 50 درصد 
دانش آموزان متوسطه دوره دوم به سمت رشته های 

فنی و حرفه ای و کاردانش هدایت شوند.

مینو میرحیدر تمام اموالش را به بنیاد عام المنفعه خیرین دانشگاه 
شهید باهنر بخشید مینو میر حیدر همسر شادروان محسن 
میرحیدر معمار دانشگاه شهید باهنر کرمان، تمام اموالش را به 
بنیاد عام المنفعه خیرین دانشگاه شهید باهنر بخشید. به گزارش 
کرمان نو، صبح روز گذشته مینو میرحیدر با حضور در دفترخانه 
شماره 40 کرمان تمام اموالش را به بنیاد عام المنفعه خیرین 

دانشگاه شهید باهنر کرمان اهدا کرد.
»جایزۀ معماری میرحیدر« به جوایز دانشگاه شهید باهنر کرمان 
اضافه شد و از اردیبهشت ماه سال آینده، دانشجویان برتر رشتۀ 
معماری با شرکت در یک مسابقه، می توانند برای تصاحب این جایزۀ 
ارزشمند با هم به رقابت بپردازند. جایزۀ معماری میرحیدر از محل 
صلح دو باب منزل از سوی خانم رجبی نیا، همسر مرحوم مهندس 

میرحیدر، معمار احداث دانشگاه شهید باهنر کرمان، به بنیاد 
عام المنفعه خیّرین دانشگاه شهید باهنر کرمان اهدا خواهد شد.

پس از مهندس افضلی پور و همسرش فاخره صبا خانواده میرحیدر 
تنها کسانی هستند که تمام اموالشان را به دانشگاه شهید باهنر اهدا 
می کنند. خانم رجبی نیا، صبح روز چهاردهم شهریورماه با حضور در 
دفترخانه ثبت مهرالحسنی در کرمان، دو منزل مسکونی در تهران 
و کرمان را برای ایجاد جایزۀ معماری میرحیدر به بنیاد عام المنفعه 

خیّرین دانشگاه شهید باهنر کرمان اهدا کرد.
بنیاد عام المنفعه خیرین دانشگاه شهید باهنر کرمان مسئولیت 
حفظ اموال خیرین را به عهده دارند و دکتر مریم احتشام زاده، 
مدیرعامل بنیاد و دکتر علی مصطفوی خزانه دار بنیاد عهده دار 

این وظیفه شدند.

 جلسه هم اندیشی ،نقد و بررسی با محوریت راه اندازی طرح افق 
2100 معدن همکار)طرح شهید سلیمانی(، با حضور مهندس 
شریفی مدیرعامل،مهندس رنجبر معاونت بهره برداری و 
جمعی از مدیران معدن همکار در دفتر مدیریت عامل  این 

شرکت برگزار شد.
در ابتدا عسکری مدیر معدن همکار گزارشی از روند راه اندازی 
این طرح ارائه کرد همچنین محسن شریفی، مدیرعامل شرکت، 
در این جلسه با تأکید بر اهمیت پایش مستمر وضعیت پیشرفت 
پروژه، مستند سازی و ارائه گزارش برنامه ها در دوره های زمانی 
روزانه، هفتگی و ماهانه، ضرورت پیگیری، تسریع و تسهیل لازم 

جهت اجرای به موقع این طرح را خواستار شد
مدیرعامل شرکت در ادامه به لزوم هماهنگی کامل کلیه 

ارکان شرکت برای پیشبرد به موقع و کامل برنامه ها و اجرایی 
نمودن پروژه های در دست اقدام اشاره نمود و با توجه به وجود 
سرمایه های انسانی متعهد در شرکت و شرایط حساس مقطع 
جاری،همدلی و همراهی تمامی نیروها در سطوح مدیریتی، 
اجرایی،عملیاتی و پشتیبانی برای عملیاتی شدن پروژه ها و ایجاد 

بستر لازم برای توسعه فعالیت ها را بسیار مهم ارزیابی نمود.
شایان ذکر است شرکت زغال سنگ کرمان راه اندازی طرح ها 
و پروژه های مختلفی را در دستور کار خود قرار داده است.  با 
راه اندازی این طرح که دارای ذخیره آماده سازی 4200000 
هزار تن زغال سنگ کک شو می باشد که پس از تکمیل 
زیر ساخت های و شروع عملیات اجرایی بیش از 200 نفر اشتغال 

بکار می شوند.

نماینده مردم شهربابک در مجلس شورای اسلامی گفت: گازرسانی به روستای خبر 
شهربابک به پایان رسیده و به زودی کار گازرسانی به همه نقاط شهرستان شروع خواهد 
شد. مصطفی رضاحسینی به توسعه همه جانبه فرهنگ در شهربابک تاکید کرد و بیان 
داشت: اولین اعتباری که برای فرهنگ شهرستان پرداخت شده است 200 میلیون تومان 

برای حصارکشی دور مصلی امام علی )ع( اخذ شده است.
او یادآور شد: برای سفر رئیس جمهور به استان کرمان 100 میلیارد تومان اعتبار برای 
شهربابک در نظر گرفته شده است و عوامل اجرایی شهرستان باید پیگیر تخصیص این 
اعتبار باشند. رضاحسینی با اشاره به اینکه سیل ماه قبل هزار و 50 میلیارد تومان خسارت 
به شهربابک وارد آورد، افزود: بحران این سیل در شهرستان شهربابک را سپاه در راس آن 
فرمانده ناحیه مقاومت بسیج سپاه شهربابک و هلال احمر مدیریت و کمک رسانی کردند.

او خاطرنشان کرد: من با افراد به عنوان شخص حقیقی هیچ مشکلی ندارم اما وقتی افراد 
مسئولیت پذیر و دارای وجه حقوقی می شوند مباحث، چالش ها و اختلاف نظرهای 
اجرایی و عملکردی بوجود می آید. نماینده مردم شهربابک در مجلس شورای اسلامی 
ادامه داد: از آنجایی که سال های سال کار اجرایی انجام داده ام و شهربابک را به خوبی 
میشناسم و می دانم باید چه کاری انجام داد که با کمترین هزینه بیشترین نفع، توسعه و 
سربلندی را برای مردم داشته باشد، بلافاصله بعد از این که مجلس یازدهم کار خود را آغاز 
کرد وارد کارزار شدیم و عملیات را برای توسعه شهرستان، جذب سرمایه گذار و رسیدن 
به زیرساخت ها شروع کردیم و در کمتر از دو سال برای بالغ بر دو هزار و 400 نفر اشتغال 
ایجاد شد. او با اشاره به اینکه گازرسانی به روستای خبر به پایان رسیده و به زودی کار 
گازرسانی به همه نقاط شهرستان شروع خواهد شد، اظهار داشت: کار ساخت بیمارستان 

150 تختخوابی شهرستان با زیربنای 21 هزار مترمربع آغاز شده است.

رییس شورای هماهنگی تبلیغات اسلامی کرمان گفت: آیین گرامیداشت قیام خونین 
1۷ شهریور با سخنرانی حجت الاسلام محمد ربانی از ساعت 18 روز پنجشنبه در گلزار 

بین المللی شهدای کرمان برگزار خواهد شد.
حسین انجم شعاع با اشاره به سایر برنامه های آیین گرامیداشت سالروز قیام خونین 1۷ 
شهریور در کرمان افزود: تبلیغات محیطی، فضاسازی میدانی، استفاده از فضای مجازی 
در انتشار مطالب مرتبط، تولید و پخش پوستر و انتشار کلیپ از جمله اقدامات انجام 

شده به منظور گرامیداشت و زنده نگاه داشتن این روز است.
او ادامه داد: وظیفه داریم از مقام شامخ شهدا بویژه شهدای 1۷ شهریور تجلیل کنیم 
و یاد و خاطره آن ها را گرامی بداریم و تلاش کنیم این روزهای به یاد ماندنی فراموش 

نشود تا این نسل بدانند برای پیروزی انقلاب اسلامی چه زحماتی کشیده شده است.
رییس شورای هماهنگی تبلیغات اسلامی استان کرمان تصریح کرد: خون شهدای 1۷ 
شهریور موجب شعله ور شدن قیام ملت شد و آنان را برای مبارزه با این رژیم خودکامه 

مصمم تر کرد.
او با اشاره به اینکه بعد از 1۷ شهریور مبارزات مردم ایران علیه رژیم طاغوت در سراسر 
کشور اوج گرفت، تاکید کرد: قیام مردم کرمان نیز 14 مهر سال 5۷ برای برگزاری 
مراسم چهلم شهدای 1۷ شهریور در مسجد جامع کرمان برگزار شد که در این قیام و 
حرکت مردم این شهر تعدادی زیادی از حاضران مجروح شدند و 2 نفر نیز به شهادت 

رسیدند.
انجم شعاع با اشاره به اینکه 1۷ شهریور،حرکت عظیمی را در کشور به وجود آورد تا 
اینکه در 22 بهمن 5۷ انقلاب اسلامی به پیروزی رسید اظهار داشت:یکی از روزهای 

مهم و سرنوشت ساز در تاریخ انقلاب اسلامی روز هفدهم شهریور سال 5۷ است.

ویلاسازی بلای جان کوهپایه کرمان
کوهپایـه مجموعـه ای از چنـد روسـتا در نزدیکـی شـهر 
و  رودخانه هـا، چشـمه ها  وجـود  کـه  اسـت  کرمـان 
جوی هـای پـر آب موجـب شـده ایـن منطقـه بسـيار 
خـوش آب و هـوا بـه یکـی از جاذبه هـای گردشـگری 
کرمـان تبدیـل شـود. تا چنـدی پيـش می شـد در کوچه 
باغ هـای زیبـای این روسـتاها قـدم زد و از باغ هـای ميوه 
و زمين هـای کشـاورزی فـراوان لذت بـرد اما ایـن روزها 
در ایـن روسـتا، ویلاهـای متعدد با سـقف های شـيروانی 
رنگارنگ سـاخته شـده اسـت طوری که دیگـر زمينی در 
روسـتا برای سـاخت و سـاز وجود نـدارد و شهرنشـينان 
برای سـاخت ویلا بـه تپه هـا و کوه هـای اطراف هـم رحم 
نکرده انـد و هـر روز می تـوان شـاهد دیوارکشـی روی 
زمين هـای کشـاورزی، سـاخت سـازهای غير قانونـی، 
فـروش بی سـر و صـدای باغ هـای ميـوه و قطـع درختان 

بود. کهـن 

عمليات اجرایی احداث هنرستان 
فنی جوارکارخانه  ای شهيد 
سليمانی در راور آغاز شد

جایزه معماری ميرحيدر به دانشجویان برتر اهدا می شود

تحول معدن همکار با راه اندازی طرح و توسعه افق 2۱۰۰ گامی موثر 
در جهت توليد واشتغال پایدار

گازرسانی به روستای خَبر شهربابک به پایان رسيد

آیين گراميداشت سالروز قيام خونين ۱7 شهریور 
در گلزار شهدای کرمان برگزار می شود

خبر

مدیر ایمنی،بهداشت و محیط  زیست مجتمع مس 
سرچشمه رفسنجان به مناسبت روز پزشک، گزارشی 
از عملکرد واحد طب صنعتی مجتمع مس سرچشمه 

رفسنجان ارائه کرد.
مهندس مصطفی زیدآبادی نژاد به مناسبت روز پزشک، 
گفت: رسالت و هدف اصلی واحد طب صنعتی، حفظ و ارتقای 
سطح سلامت جسمی، روحی و روانی شاغلان و تشخیص 

زودرس بیماری های شغلی است.
او با اشاره به معاینات انجام شده در واحد طب صنعتی، گفت: 
طی سال جاری تاکنون تمام معاینات ادواری شاغلان انجام 
شده و پوشش معاینات در شرکت های پیمانکاری تا ۹2 
افزایش پیدا کرده است، ضمن آنکه معاینات مربوط به احکام 
به تعداد 1231 نفر، معاینات مربوط به شروع به کار بیماری 
به تعداد 122 نفر، معاینات بدو استخدام به تعداد 840 نفر، 

معاینات قرارداد دائم به تعداد 38۹1 نفر و معاینات رانندگان 
به تعداد 558 نفر توسط این واحد صورت گرفته است.

مدیر ایمنی،بهداشت و محیط زیست مجتمع مس 
سرچشمه رفسنجان از مشاوره روان شناسی 3۹8 نفر در 
مراکز مشاوره و روانشناسی در شهرک مس سرچشمه، 
کرمان، سیرجان و رفسنجان خبر داد و افزود: معاینات 
تخصصی قلب مربوط به کارکنان دارای سن بالای 45 سال 
به تعداد 1241 نفر، معاینات تخصصی کارکنان در معرض 
سیلیس به تعداد 353 نفر، معاینات تخصصی کارکنان در 
معرض سرب به تعداد 13۶ نفر، معاینات تخصصی پرتوکاران 
به تعداد 18 نفر، معاینات تخصصی آتش نشانان به تعداد 38 
نفر و صدور مجوز شروع به کار مجدد پس از طی بیماری کرونا 
برای همکاران از دیگر اقدامات واحد طب صنعتی مجتمع 

مس سرچشمه رفسنجان در سال جاری است.

او همچنین گفت:ثبت نرم افزاری و اسکن همه اسناد و 
پرونده های پزشکی شاغلان و بازنشستگان و نگه داری نسخ 
الکترونیکی علاوه بر نسخ فیزیکی،تجهیز واحد به سیستم 
بارکدخوان به منظور ردیابی پرونده پزشکی کارکنان و 
تجهیز سیستم به نرم افزار آفاق )ثبت دیتای پرونده پزشکی 
کارکنان( و شروع فعالیت ارزیابی و مدیریت ریسک های 
روانی با همکاری دانشکده روانشناسی دانشگاه خوارزمی 
تهران،از دیگر اقدامات صورت گرفته این واحد به شمار می رود.  
زیدآبادی نژاد در مورد برنامه های آتی واحد طب صنعتی نیز 
گفت: تجهیز واحد به سیستم نوبت دهی، انجام معاینات 
تخصصی شنوایی، انجام معاینات تخصصی غواصان، انجام 
معاینات افراد در معرض آرسنیک و انجام معاینات تخصصی 
مربوط به اختلال خواب، ازجمله برنامه های در دست اقدام 

واحد طب صنعتی است.

مروری بر اقدامات واحد طب صنعتی مجتمع مس سرچشمه رفسنجان

فراخوان رقابت بين المللی 
2۰23 WildBird عکاسی

مهلت: 10 شهریور تا 10 آذر 1401
 Bird از  بخشی   Wildbird عکاسی  المللی  بین  رقابت 
و  پرندگان  )جشنواره   and Nature Festival
فرانسه   Abbeville در شهر  ساله  هر  که  است  طبیعت( 
به  از عکاسی  استفاده  رقابت  این  از  برگزار می شود. هدف 
عنوان یک پشتوانه آموزشی و بصری، ارتقای دانش درمورد 

پرندگان و در نتیجه ترویج تعهد به حفاظت از آنها است.
لینک ها و دانلود ها:

2023 WildBird وبسایت رقابت بین المللی عکاسی

فراخوان 

کسب رتبه اول خادميار رسانه ای کرمان 
در سوگواره شعر مجتبوی

خبر

مهندس محمدسلیمانی در دیدار با مسئول سازمان 
بسیج رسانه استان کرمان بیان اینکه رسانه ها نقش 
ثربخشی در فرهنگ سازی مدیریت مصرف  مهم و ا
برق دارند، گفت: این شرکت تعامل خوبی با رسانه ها 

و خبرنگاران دارد.
اصحاب  همکاری  ز  ا تقدیر  با  نی  سلیما مهندس   
رسانه استان در اطلاع رسانی پیک بار تابستان گفت: 
انعکاس صحیح و سریع اخبار صنعت برق در راستای 
نه ها  ز طریق رسا نی بهتر به مشترکین ا خدمت رسا

میتواند باعث امید و نشاط در جامعه باشد.
رباب رجوع نیز  و عنوان کرد: در حوزه تکریم ا ا
ز طریق تبلیغات محیطی و  اطلاع رسانی گسترده ا
نصب بنر، اطلاع رسانی در خصوص خدمات از طریق 
نجام نظرسنجی سالانه با همکاری  سایت شرکت، ا
کارشناسان و اساتید دانشگاهی، پیگیری و پاسخگویی 
ز طریق سایت و  به درخواست های مردمی رسیده ا

ایمیل شرکت و… نیز صورت گرفته است.
ین  نه استان کرمان در ا مسئول سازمان بسیج رسا
دیدار با تقدیر از عملکرد صنعت برق استان در پیک 
بار تابستان گفت: پیک بار تابستان بدون قطع برق در 
کشور نشان از مدیریت و برنامه ریزی دولت سیزدهم 
لیت جهادی  ین عملکرد و فعا ریم ا میدوا است که ا

دولت تداوم داشته باشد.
سرهنگ پاسدار امین رجایی با اشاره به نقش رسانه ها 
در مطالبه گری از مسئولین گفت: بسیج رسانه استان 
نسته به عنوان پل  لبه گری توا توبوس مطا د ا یجا با ا
رتباطی بین مردم و مسئولین نقش موثری در رفع  ا

مسائل و دغدغه مندی شهروندان داشته باشد.
یک  نشینی  حاشیه  مشکل  ینکه  ا بیان  با و  ا
با  اظهارداشت: مسئولین  آسیب اجتماعی میباشد 
همگرایی و اتفاق نظر باید برای حل مشکلات اهالی 

حاشیه شهر کرمان چاره اندیشی کنند.
ز سخنان خود به بحث تولید  و در بخش دیگر ا ا
نه در خصوص فرهنگ سازی  ز طریق رسا محتوا ا
مدیریت مصرف انرژی برق اشاره کرد و بیان داشت: 
جشنواره های فرهنگی ، رسانه ای با موضوع انرژی آب 
و برق و مشارکت اصحاب رسانه و همچنین جریان 
سازی از طریق فضای مجازی و شبکه های اجتماعی 
ند قطعا به صنعت برق در راستای تامین برق  میتوا

پایدار کمک نماید

در دیدار مدیرعامل شرکت توزیع نیروی برق 
شمال با مسئول سازمان بسیج رسانه استان 

کرمان عنوان شد:
رسانه ها نقش مهم و اثربخشی 

در فرهنگ سازی مدیریت مصرف
 برق دارند


